
شهردار  اصفهان در اولین جلسه شورای معاونان 
و میثاق با شهدا در گلستان شهدای اصفهان:

به خـادمـی 
شهروندان اصفهان 

افتخار می کنم
ش�هردار اصفهان و معاونان شهرداری در اولین جلسه 
شورای معاونان در گلستان شهدای اصفهان با شهدای 
والامقام تجديد میثاق کردند. فرهنگس�راي پايداري 
اصفهان در گلستان شهدا میزبان ش�هردار و  معاونان 
ش�هرداری اصفهان بود که  بر پايداری بر  راه شهدا در 
تو س�عه اصفهان تاکید داش�تند. ش�هردار اصفهان با 
 تاکید بر اينکه  به خادمی ش�هروندان اصفهان افتخار 
م�ی کن�م، گف�ت: ب�ا همراه�ی مجموع�ه خادم�ان 
ش�هر با همدلی و همزبانی برای توس�عه و پیش�رفت 
اصفهان ت�اش می کنم.  ش�هردار اصفه�ان در اولین 
جلس�ه ش�ورای معاونان درگلس�تان ش�هدا با اشاره 
به اولوي�ت داش�تن پ�روژه قط�ار ش�هری اصفهان، 
عن�وان ک�رد: خ�ط ي�ک قط�ار ش�هری اصفه�ان تا 
 می�دان ش�هدا راه ان�دازی م�ی ش�ود و باي�د ب�رای 
راه اندازی ادامه اين خط تاش شود.  دکتر مهدی جمالی نژاد 
با تاکید بر تسريع در تکمیل ايستگاه های قطار شهری 
در میدان امام حس�ین و میدان انقاب اظهار داش�ت: 
حوزه عمران شهرداری بايد به پروژه قطار شهری ورود 

پیدا کند.  وی تاکید کرد: برای حل مشکات ...
4ش�����ه�����ر

برای نخستین بار در کشور انجام شد؛پا به توپ با سپاهان و ذوب آهناصفهان زيبا بررسی می کند؛

توسعه بازار  بدهی 
راهکار خروج از  رکود  در پساتحريم

تاسیس مرکز توانمندسازی فارغ التحصیان مدعیان وارد می شوند
دانشگاهی در  اصفهان

با وجود اعام اداره کل استاندارد؛

شاخه های تقلبی گل طلا 
در بازار اصفهان عرضه می شود 8

پس از حصول توافق در 23 تیرماه سال جاری میان ایران و 1+5 تحلیل های 
رسانه ای و سرخط اخبار از تحلیل های سیاسی به سمت تحلیل های اقتصادی 
و بررسی فضای پس از رفع تحریم ها یا اصطلاحا پساتحریم سوق پیدا کرد. 

فضایی که از دید برخی بسیار امیدوارکننده و از دید برخی...

ذوب آهن در نیم فصل دوم فصل گذشته به سیستم 2-4-4 روی آورد. این 
تیم توانست این سیستم را در قابل خطی به خوبی اجرا کند و آنقدر خوب 
بود که مطمئن باشیم در این فصل نیز با توجه به بازیکنانی که جذب کرده 
و تمریناتی که برگزار کرده است بار دیگر از این سیستم در تقابل با حریفان 

استفاده خواهد کرد. به نظر می رسد بازیکنانی ... 116-710
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فرمانده پدافند هوايی قرارگاه خاتم الانبیاء )ص(:
حرکتی از دشمن سر بزند، 

آسمان کشورشان را آتشفشان 
2می کنیم ای��������ران

جابه جا شدن غول کنکور و رشد جمعیت پشت کنکوری ها در مقاطع کارشناسی ارشد و دکترا هرچند می تواند حاکی از افزایش 
اهمیت تحصیل و رشد سطح تحصیلی جامعه باشد، اما بدون شک مهم ترین دلیلش نیافتن شغل دلخواه است. غافل از آنکه دنبال 

کردن درجات علمی بدون توجه به نیاز بازار کار، نتیجه معکوس داشته و با افرایش سطح انتظار از بازار کار، به بیکاری...

ريیس شورای اسامی شهر اصفهان:
 خط دو مترو اصفهان

با اعتبار 1000 میلیارد تومان
  اجرا می شود 

استاندار اصفهان:
فقدان هماهنگی بین نهادهای 
فرهنگی موجب بروز مشکلات 

اساسی شده است

3 ش���������ورا

8 خ�����ب�����ر

]مهدی جانی پور/ ايمنا[

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی
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پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
3000483088

هیات مدیره کانون بازنشستگان شهرداری اصفهان 

با سللام،  حضور گرم و صمیمانه حضرتعالی در جمع بازنشستگان شهرداری و صدور دستور در 
جهت تحقق دیرینه بازنشسللتگان، مبنی بر در اختیارگیری محلی مناسب به عنوان دفتر کانون  
و اختصاص ساختمان واقع در پارک شهید رجایی برای امر فوق، همچنین اوامر آن جناب برای 
امور رفاهی بازنشستگان فراموش شدنی نیست و زبان و قلم هر دو از توصیف و تمجید 
بزرگ منشللی شما قاصر هسللتند. به پاس ادب و احترام و بنا به تکلیف 
اعضاء مراتب تشللکر و سپاسللگزاری بازنشسللتگان را تقدیم می داریم. 

شهردار محترم اصفهان 

نظرب�ه فرارس�یدن  آخری�ن مهل�ت ارائ�ه اظهارنام�ه های 
مالیات�ی عملک�رد س�ال 93  و ص�ورت معام�ات فص�ل بهار 
94 و درراس�تای تحق�ق اه�داف برنام�ه هدفمن�د توس�عه 
فرهنگ مالیات�ی وبا عنایت به ل�زوم تکریم مودی�ان محترم 
مالیاتی بدینوس�یله از کلیه مودیان گرانقدری که درمهلت 
مق�رر قانون�ی ب�ه ارائ�ه اظهارنام�ه مالی�ات عملک�رد س�ال 
1393 واظهارنام�ه مالی�ات ب�رارزش اف�زوده دوره بهار 94 
وارس�ال ص�ورت معامات فص�ل به�ار 94  وانج�ام تکالیف 
قانونی خودعم�ل نمودند تقدیر وتش�کر به عم�ل می آید .

روابط عمومی اداره امور مالیاتی استان اصفهان 

سرعتی باور نکردنی
پاسخی به نیاز اینترنت پر سرعت شما
حتی اگر خط تلفن نداشته باشید
یا مشکل مخابراتی داشته باشید
اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه
با کمترین تعرفه،کیفیت بالاو نصب سریع
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تلفن تماس : 36205196
www.shabakieh.com

لطفا کمربند های ایمنی خود را ببندید



فرمانده پدافند هوایی قرارگاه خاتم الانبیاء )ص(گفت: 
در منطقه فردو محدوده ای بی��ش از ۲۰۰ مایل را رصد 
می کنیم و اگر حرکتی از دشمن سر بزند آسمان کشور 
آنها را آتشفش��ان خواهی��م کرد. به گ��زارش اصفهان 
زیبا به نق��ل از خبرگزاری مهر، امیر فرزاد اس��ماعیلی 
فرمانده پدافند هوایی قرارگاه خات��م الانبیاء )ص(   در 
ششمین یادواره شهدای دروازه ری در قم با بیان اینکه 
در هشت س��ال دفاع مقدس به دش��من اثبات شد که 
کسی نمی تواند به مردم ایران توهین کند، مطرح کرد: 
مردم ایران، مرد س��ختی ها هس��تند و در این شرایط 
توانسته اند به جایگاه های کنونی برس��ند. وی با اشاره 
به اینکه شهداها با تحمل سختی ها توانستند جمهوری 
اسلامی را توانمند سازند، عنوان کرد: دشمن در عرصه 

دیپلماس��ی به مذاکرات گرای��ش پیدا ک��رد و در این 
مذاکرات بارها حرف هایشان را تغییر دادند در صورتی 
که جمهوری اس��لامی ایران به ای��ن بی نظمی ها از بالا 
نگاه کرده و در پایان حق جمهوری اس��لامی با علمی 
که توسط مردان ایران زمین به دست آمده به رسمیت 

شناخته شده است.

  تنها راه نفوذ دش�من در میان م�ردم ایران، 
تهاجم فرهنگی است

اسماعیلی تنها راه نفوذ دش��من در میان مردم ایران را 
تهاجم فرهنگی خواند و تاکید کرد: دشمن با راهکارهای 
مختلف از جمله تحریم حرکت های گسترده ای انجام 
داده است، اما نتوانسته به نتیجه مورد نظر برسد. فرمانده 

پدافند هوایی قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( با تاکید بر اینکه 
سامانه های فرهنگی دشمن اکنون در میان خانواده های 
جامعه اس��لامی دیده می ش��ود، عنوان کرد: دشمن با 
سیستم های بی هزینه همانند شبکه های اجتماعی که 
خطری جدی برای ممالک مختلف است تهدیدی برای 
جامعه بشری محسوب می ش��ود. اسماعیلی از دغدغه 
رهبر انقلاب اسلامی برای مقابله با تهاجم های فرهنگی 
دشمن یاد کرد و گفت: دشمن در تهاجم فرهنگی خود، 
تخریب اعتقادات مردم مسلمان را دنبال می کند و در 
این زمینه فساد و فحشا را بسیار رواج داده است هر چند 
در این زمینه تلاش های جمهوری اسلامی ایران نسبت 
به کشورهایی که ادعای آزادی دارند بسیار بیشتر بوده 
و تاکنون موفقیت های بیشتری در این زمینه به دست 

آمده است. وی تبدیل ارزش به ضد ارزش را یکی دیگر 
از اهداف دشمن دانست و ابراز کرد: استکبار جهانی برای 
اهداف فرهنگی خود هزینه های بسیاری انجام می دهد؛ 
نمایندگان استکبار از رییس جمهور خود گلایه می کنند 
که چرا ضد ارزشی همانند همجنس گرایی را با تاخیر در 

جامعه اشاعه می دهد.

   تخریب تعهد و احساس مسوولیت مردم در 
دستور کار دشمن قرار گرفته است 

فرمانده پدافند هوای��ی قرارگاه خاتم الانبی��اء )ص( با 
بیان اینکه دش��من اهانت به مقدسات را در دستور کار 
خود قرار داده  است، تاکید کرد: مردم ایران هیچ گاه به 
پیامبران اله��ی توهین نکرده اند، اما به علت دش��منی 
بسیاری که کشورهای استکباری با این مردم دارند در 
این زمینه هزینه های فراوان��ی انجام داده اند. وی ایجاد 
اختلافات سیاس��ی را یکی دیگر از راهکارهای دشمن 
برای نفوذ در جامعه اس��لامی برشمرد و گفت: تخریب 
تعهد و احساس مسوولیت مردم در دستور کار دشمن 
قرار گرفته اس��ت، اما جوانان و نوجوان��ان با حضور در 
مراسم ها و یادواره های شهدا بی نتیجه بودن حرکت های 
دش��من را اثبات می کنند. اسماعیلی خاطرنشان کرد: 
بسیاری از کشورهایی که با استکبار جهانی ارتباط دارند 
از اقدامات آنها رضایت ندارند، اما جرأت فریادزدن ندارند 
در صورتی که ایران اسلامی با ش��جاعت این توانایی را 
برای همگان به نمایش گذاش��ته است. فرمانده پدافند 
هوایی ق��رارگاه خاتم الانبیاء )ص( با بی��ان اینکه ایران 
بعد از انقلاب اسلامی به دس��تاوردهای گسترده ای در 
زمینه دفاعی رسیده اس��ت، ابراز کرد: با توجه به همت 
و اراده مردم ایران در عرصه های مختلف، دش��من باید 
خیال پیروزی خ��ود را با تهاجم ه��ای فرهنگی به گور 
ببرد. اس��ماعیلی با اش��اره به اینکه نیروه��ای پدافند 
هوایی در منطقه فردو مح��دوده ای بیش از ۲۰۰ مایل 

را مورد بررسی قرار می دهد، تاکید کرد: اگر حرکتی از 
دشمن سر بزند آسمان کشور آنها را آتشفشان خواهیم 
کرد. وی با بیان اینکه نیروهای پدافند هوایی به صورت 
مستمر برای مقابله با دشمن آماده هستند، عنوان کرد: 
بالاتر از تجهیزات نظامی ایران حضور پرش��ور مردم در 
راهپیمایی ها و برنامه های انقلابی است؛ یکی از مواضع 
دشمن جداکردن روحانیت از ایران و اسلام است، زیرا 
ایران و اسلام بدون روحانیت به نابودی کشیده می شود. 
اس��ماعیلی از روحانیت به عنوان برکت��ی برای جامعه 
اس��لامی نام برد و ادامه داد: اگر س��کان داری بیداری 
برخی از کشورها در اختیار روحانیت بود اکنون نیز در 

این کشورها موج بزرگی از تحول را شاهد بودیم.

   قرارگاه پدافند هوایی در سه هزار و ۶۰۰ نقطه 
گسترش دارد

فرمانده پدافند هوای��ی قرارگاه خاتم الانبی��اء )ص( با 
اشاره به اینکه تفاوت مردم ایران با کشورهای دیگر در 
عرصه های مختلف به خوبی قابل مشاهده است، مطرح 
کرد: برخی کشورها، اسلام را فقط در بیان خود عنوان 
می کنند به همین علت به جای خون خواهی، خون ریزی 
کرده و به جای عدالت به دنبال بی عدالتی می روند. وی 
یادآور شد: مردم ایران با دست خالی، اما با ایمان و تقوا 
در هشت س��ال دفاع مقدس مقابل کشورهای مختلف 
استکباری ایستاد و ثابت کرد می تواند تمام کشور بعثی 
را بمباران کند، اما اعتقادات معنوی این اجازه را به مردم 
نداد. اس��ماعیلی با بیان اینکه دفاع ملت ایران مردمی 
است تاکید کرد: قرارگاه پدافند هوایی در سه هزار و ۶۰۰ 
نقطه گس��ترش دارد، زیرا نیروهای نظامی و بسیجیان 
خادمان ملت هستند؛ بسیجیان در قالب اقشار مختلف 
جامعه اسلامی رسالت خود را به خوبی انجام می دهند 
و این تفاوت سیس��تم ایران اس��لامی نس��بت به دیگر 

کشورهاست.
فرمانده پدافند هوایی قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( با تاکید 
بر اینکه هزینه سرمایه های ملی در عرصه دفاعی نتایج 
بس��یاری برای نظام اسلامی داشته اس��ت، اظهار کرد: 
قداست شهدای جامعه اسلامی یکی دیگر از تفاوت های 

جامعه اسلامی با دیگر کشورهاست.

وزیر ام��ور خارجه کش��ور گفت: برخ��ی کش��ورهای منطقه بع��د از تواف��ق » برجام« 
اظهاراتی را خلاف ش��ئون همس��ایگی مطرح می کنند، البته این مطال��ب و واکنش ها 
به این علت اس��ت که این کش��ورها تاکنون سیاس��ت های غلط خ��ود در قبال منطقه 
را ب��ا مس��اله ایران هراس��ی توجی��ه می کردند،اما خوش��بختانه ب��ا توافق این اب��زار را 
از دس��ت داده ان��د. محمدجواد ظری��ف درگفت وگو با خبرگ��زاری خانه ملت،با اش��اره 
به رأی اکثریت اعضای ش��وری امنیت س��ازمان ملل ب��ه قطعنامه » برج��ام« و آثار این 
 موضوع بر عملکرد آتی کنگره آمریکا نس��بت به توافق هسته ای،گفت: درشرایط کنونی 
علی القاعده برای کنگره آمریکا بسیار دشوار خواهد بود که با یک تصمیم بین المللی که مورد 
تایید اعضای شورای امنیت قرار گرفته و دولت ایالات متحده متولی آن بوده، مخالفت کند.

   نقش اثرگذار جریان های سیاسی و لابی صهیونیستی در رویکرد کنگره
وزیرامورخارجه کشورمان با تاکید بر نقش اثرگذار جریان های سیاسی و لابی صهیونیستی 
در رویکرد و عملک��رد کنگره آمری��کا، افزود: به طورحتم فش��ارهای سیاس��ی و تلاش 
صهیونیست ها تاثیر فوق العاده ای در این ش��رایط دارد و این مسائل، موضوعات را تغییر 
 می دهد و به نوعی در روند بررس��ی و تصویب » برجام« در کنگره آمریکا مش��کل ایجاد 

خواهد کرد.

   کش�ورهای منطقه بعد از توافق اظهاراتی را خلاف شئون همسایگی 
مطرح می کنند

وی  با اشاره به اثرات توافق هسته ای میان ایران و غرب در تحولات منطقه ای،تصریح 
کرد: در کل پرونده هسته ای منحصر به این حوزه است.

اما درچند سال اخیر برخی از کش��ورهای منطقه به  ویژه رژیم غاصب صهیونیستی 
به بهانه نظامی بودن برنامه هس��ته ای ایران، اقدامات خود را پش��ت غبار و پرده ای 

ساختگی پنهان می کردند، اما با توافق صورت گرفته قطعا این پرده ها کنار خواهد 
رفت و دنیا واقعیات را مشاهده خواهد کرد. ظریف ادامه داد: از طرف دیگر برخی 
کش��ورهای منطقه بعد از توافق» برجام« اظهاراتی را خلاف ش��ئون همس��ایگی 
مطرح می کنند، البته این مطالب و واکنش ها به این علت اس��ت که این کشورها 
 تاکنون سیاس��ت های غلط خود در قبال منطقه را با مس��اله ایران هراسی توجیه

 می کردند.
اما خوش��بختانه با توافق این ابزار را از دس��ت داده اند، جمهوری اس��لامی مانند 
گذشته تمام کشورهای منطقه و همسایه را برای گفت وگو و وحدت جهت مقابله با 

تهدیدات مشترک دعوت می کند.

پیکر مطهر ۷۶ شهید دفاع مقدس 
وارد خاک میهن اسلامی می شود

پیکرهای مطهر شهدا روز دوش��نبه از طریق مرز شلمچه وارد ایران 
می ش��وند و میهمان مردم رامشیر استان خوزس��تان خواهند بود. 
سردار سید محمد باقرزاده، فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین 
ستاد کل نیروهای مسلح اعلام کرد: پیکرهای مطهر ۷۶ شهید دوران 
دفاع مقدس که اخیراً در مناطق عملیاتی فاو، شلمچه، مجنون، شرق 
و غرب دجله و زبیداد کشف شدند روز دوشنبه پنجم مردادماه سال 
جاری وارد خاک میهن اسلامی خواهند شد. سردار باقرزاده در ادامه 
افزود: این پیکرهای مطهر شهدا س��اعت ۹ و ۳۰ دقیقه روز دوشنبه 
از طریق مرز شلمچه وارد ایران می ش��وند و میهمان مردم رامشیر 
استان خوزستان خواهند بود. فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین 
ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: استقبال رسمی از این پیکرها به 
عهده یگان تشریفات پایگاه دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران در 

خرمشهر است.

 تاکید روحانی بر تقویت تولید ملی 
و استمرار اقتصاد مقاومتی 

یکصد و هجدهمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصاد مقاومتی به رییس  
جمهور برگزار شد. در این جلس��ه، آثار اقتصادی تصویب قطعنامه 
شورای امنیت سازمان ملل مبنی بر لغو تحریم های اقتصادی مورد 
بررس��ی قرار گرفت و گزارش��ی از گفت وگو با هیات های اقتصادی 
اروپایی و آس��یایی که اخیرا به تهران آمده اند، ارائه ش��د و ساز و کار 
هماهنگی و پیگیری روابط اقتصادی خارجی مورد بحث قرار گرفت. 
رییس  جمهور با تاکید بر ضرورت اقدام هماهنگ در تقویت تولید ملی، 
خواستار پیگیری جدی سیاست های اقتصاد مقاومتی در به کارگیری 
ظرفیت های داخلی و ایجاد اشتغال و ارزش افزوده در داخل کشور شد. 
بر این اساس، منابع ارزی دولت و بانک مرکزی که براساس توافق های 
انجام شده، آزاد خواهند شد باید به س��مت فعالیت های زیربنایی و 
تولیدی کشور و رشد اقتصاد ملی هدایت شوند. براساس این گزارش، 
ستاد هماهنگی اقتصاد مقاومتی، موظف شد رعایت اولویت های دولت 
در پروژه های اقتصادی کشور را سامان دهی کرده و هماهنگی میان 
دستگاه های اقتصادی و کاهش موانع اداری در فرآیند سرمایه گذاری 

را پیگیری کند. 

به منظور تبادل نظر پیرامون آخرین تحولات منطقه؛

امروز ظریف به سفر منطقه ای می رود 
سفر منطقه ای محمدجواد ظریف وزیر امور خارج کشورمان با پایان 
یافتن مذاکرات هسته ای از امروزآغاز می شود. محمد جواد ظریف 
امروز یکش��نبه ۴ مرداد در اولین مرحله از دور جدید سفر به منطقه 
به کش��ورهای کویت، قطر و عراق می رود. آقای ظری��ف در دیدار با 
مقامات عالی این کشورها علاوه بر آخرین نتایج مذاکرات هسته ای 
درباره روابط دو جانبه و آخرین تحولات منطقه ای گفت وگو و تبادل 
نظر خواهد کرد. بنا بر این گزارش قرار بود وزیر امور خارجه به منظور 
رایزنی با کشورهای منطقه به ویژه بررسی تحولات منطقه و گسترش 
مناسبات دوجانبه، ۲۵ تیرماه به قطر و پس از آن به عمان سفر کند. 
مرضیه افخم در مورد به تعویق افتادن سفر وزیرامورخارجه توضیح 
داد که سفر به کشورهای منطقه در دستور کار آقای ظریف است؛ ولی 
به دلیل فشردگی برنامه ها و دیدار تیم هسته ای با مقام معظم رهبری، 

به بعد از عید فطر موکول شد.

 وزارت خارجه آمریکا در واکنش به سفر 
منطقه ای ظریف:

ایران سیاست  خارجی خود را دارد 
معاون سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در واکنش به سفر وزیر امور 
خارجه کشورمان به چند کشور منطقه ای گفت: ایران می تواند رویکرد 
سیاست خارجی خود را دنبال کند. مارک تونر در پاسخ به این سوال 
که آیا واشنگتن از سفر وزیر خارجه ایران به چند کشور منطقه ای در 
هفته جاری اطلاع دارد یا نه، گفت: من نمی توانم درباره  اینکه تا چه حد 
درباره  اینگونه دیدارها اطلاعات داریم صحبت کنم اما واضح است که 
ایران می تواند سیاست خارجی خود را در رابطه با کشورهای منطقه ای 
و همسایگانش دنبال کند بدون آنکه نیاز باش��د به ما اطلاع دهد. بر 
اس��اس گزارش پایگاه اینترنتی وزارت امور خارجه آمریکا، تونر ادامه 
داد: من اطلاعی درباره  موضوعات این دیدارها ندارم و واقعا نمی توانم 
اظهارنظری داشته باشم. وی همچنین درباره  دیدار جان کری وزیر امور 
خارجه آمریکا با سرگئی لاوروف، همتای روس خود در قطر تصریح 
کرد: وزیر امور خارجه به طور مرتب با لاوروف دیدار می کند وآنها قرار 

است به زودی در دوحه قطر با یکدیگر ملاقات داشته باشند. 

اخبار کوتاه
امیر اسماعیلی، فرمانده پدافند هوایی قرارگاه خاتم الانبیاء )ص(:گروه ایران

حرکتیازدشمنسربزند،آسمانکشورشانراآتشفشانمیکنیم

طوفان هسته ای، غبار ایران هراسی را پاک کرد
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ظریف با اشاره به رأی مثبت شورای امنیت به قطعنامه برجام:  

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیزقلمدون و تصورات روزهای بعد از توافق
به گزارش قلمدون نیوز بالاخره بعد از 1۰ سال 
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چانه زنی، توافق هسته ای بین ایران و گروه۵+1  
صورت گرفت.تصور آمیزقلمدون از روزهای بعد 
از توافق آزاد شدن میلیاردها دلار از پول های 
بلوکه شدن کشورمان بود که در اثر تحریم ها در 
خزانه برخی کش��ورها مانده بود و چشم به راه چنین 
روزی برای بازگش��ت به وطن بود، اما چند روز که از 
توافق گذش��ت آمیزقلمدون متوجه شد تصورش  با 
تصور خیلی دیگر از همکارها و هموطنانمان از روزهای 
بعد از توافق یک فرق هایی در حد و اندازه های چشیدن 
طعم سیب زمینی سرخ کرده های مک دونالد دارد. 
آمیزقلمدون خیال می کرد چون دولت مردان و دولت 
زنان باره��ا گفته بودند کلید حل اغلب مش��کلات از 
س��رمایه گذاری در بخ��ش های مختل��ف گرفته تا 

اشتغالزایی و محیط زیست و حتی آب شرب! بستگی 
به دست توافق هس��ته ای می چرخد تصورش هم از 
دوران بعد از توافق حول و حوش همین  موضوع ها می 
چرخید، نگو مسائل مهم تری هم هستند که ندیدیم و 
واقعا هم چه مساله ای مهم تر از آرزوی بزرگ خوردن 
س��یب زمینی س��رخ کرده و همبرگر م��ک دونالد! 
آمیزقلمدون خبرنگار خبرگزاری قلمدون نیوز بعد از 
یک تحقیق میدانی به این نتیجه رسید که ماجرا از این 
قرار است که بعد از اعلام جمع بندی هسته ای شرکت 
آمریکایی مک دونالد س��ایت ثبت ن��ام برای گرفتن 

نمایندگی اش را برای ایرانی ها باز کرد، حالا اینکه این 
روزنامه ها و خبرگزاری ها چطور و چجور متوجه این 
اتفاق شده اند خودش جای بس��ی تعجب دارد، ولی 
تعجب بر انگیزتر نگرانی این ها در مورد اخذ نش��ان 
حلال برای مک دونالد است، و دغدغه جالب ترشان هم 
اینکه به زعم این ها، آرزوی حضور مک دونالد در ایران 
بسیار بزرگ است! و ممکن است محقق نشده و باعث 
سرخوردگی مردم شود!  خوب به قول آمیزقلمدون باید 
خدمت این دوستان عرض کنیم که طبق گفته وزیر 
امور خارجه کشورمان توافق هسته ای»یک بده بستان 

است« و اینجوری نمی شود که یک چیزی به ما بدهند 
و ما همینجوری بنشینیم و زل بزنیم در چشمشان و 
یک چیزی به آنها ندهیم، و به همین خاطر و به علت 
درخواس��ت های ف��راوان برخی مقام��ات بلند پایه 
آمریکایی از جمله باراک اوباما و هیلاری کلینتون قرار 
 اس��ت فلافل آب��ادان نی��ز اقدام ب��ه ف��روش امتیاز 
نمایندگی هایش در سرتاسر ایالات متحده کند، برخی 
اسناد حاکی از آن است که بسیاری از سرمایه گذاران 
خارجی و مخصوصا آمریکایی از هم اکنون لب کارون، 
خیلی خوب و گل بارون، مشغول رایزنی با فلافلی ها ی 

شهر برای اخذ نمایندگی هس��تند. شنیده شده که 
برخی از این سرمایه گذاران به اصفهان نیز آمده اند تا 
بتوانند نمایندگی فروش خورش ماست اصفهان را هم 
دریافت کنند که با عدم اقبال تولید کنندگان مواجه 
ش��ده اند، تولیدکنندگان خورش ماس��ت معتقدند: 
آمریکایی ها قدرت خرید پایینی دارند و از عهده مخارج 
تهیه و مصرف  این خوراکی بر نمی آیند. برخی اخبار 
غیر رسمی می گوید: بیش از نیمی از آمریکایی ها از 
وقتی شنیده اند که به زودی نمایندگی های فروش 
فلافل آبادان در کشورش��ان برپا ش��وند، سرمست و 
سرخوش به خیابان ها ریخته آیین شکرگزاری را به  جا 
آورده اند، یک مقام مسوول در این زمینه می گوید: تا به 
حال مردم آمریکا را اینچنین سرخوش ندیده بودم، از 
ایرانی ها بابت درآوردن مردم ما از سرخوردگی ممنونم.

 نماینده دائم کشورمان در آژانس با ارسال نامه ای
به آمانو رسما نس��بت به اظهارات غیر مسوولانه 
سخنگوی کاخ س��فید اعتراض و از سوء استفاده 
احتمالی و ی��ا درز اطلاعات از آژان��س به بیرون 
هش��دار داد. رضا نجفی س��فیر و نماین��ده دائم 
کش��ورمان در آژانس بین المللی ان��رژی اتمی با 
ارس��ال نامه ای به مدیرکل آژانس رس��ما نسبت 
به اظهارات غیر مسوولانه س��خنگوی کاخ سفید 
اعت��راض و از س��وء اس��تفاده احتمال��ی و یا درز 
اطلاعات از آژانس به بیرون هشدار داد. سخنگوی 
مطبوعاتی کاخ س��فید جاش ارنس��ت در تاریخ 
1۷ جولای با تک��رار تهدید نخ نما ش��ده انتخاب 
نظامی، مدعی شده بود که مقامات نظامی آمریکا 
یا اسرائیل با کسب اطلاعات از رژیم بازرسی های 
آژانس در س��ال های اجرای برج��ام توانایی های 

خود را بهبود می بخش��ند. در نامه ارس��الی اعلام 
ش��ده اس��ت که این گونه بیانیه ها نقض تعهدات 
عام الشمول دولت ها در عدم تهدید یا استفاده از 
زور طبق منش��ور ملل متحد بوده و در زمانی که 
برجام به تازگی به صورت موفقیت آمیزی نهایی 
ش��ده، چنین اظهاراتی به ش��دت اصول اساسی 
لازمه اجرای برجام که به زودی آغاز می ش��ود را 
تحت الش��عاع قرار می دهد. ای��ن اظهارات نقش 
آژانس طبق برجام را به مخاط��ره می اندازد، زیرا 
از آژانس خواسته شده در اجرای اقدامات شفاف 
سازی، برای حفظ اس��رار تجاری، فنی، صنعتی 

و س��ایر اطلاعات محرمانه که به دس��ت می آورد 
هرگونه احتیاط لازم را در پیش گیرد. در ادامه نامه 
آمده است که بیانیه ذکر ش��ده و اطلاعات اشاره 
شده در آن، تنها با نقض فاحش اصل محرمانگی 
اطلاعات پادمانی و به وی��ژه نقض صریح مقررات 
اساس��نامه آژانس میسر خواهد ش��د، زیرا طبق  
ماده ۷ اساس��نامه، مدی��رکل و کارمندان آژانس 
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آگهی مناقصه عمومی 

روابط عمومی سازمان رفاهی تفریحی شهرداری شاهین شهر 

س�ازمان رفاهی تفریحی ش�هرداری شاهین شهر به استناد مجوز ش�ماره 5862/ش مورخ 93/12/28 
ش�ورای محترم اس�امی ش�هر  در نظر دارد عملیات تعمیر و نگهداری تاسیس�ات الکتریکی و مکانیکی 
و مخابرات�ی کلیه س�اختمان ه�ا، مراکز، فضاه�ا و محوطه های متعلق به این س�ازمان را ب�ا اعتبار اولیه 

1/080/000/000 ریال به مدت یک س�ال به پیمانکار واجد ش�رایط واگذار نماید. 
افراد حقیقی و حقوقی می توانند برای دریافت اس�ناد مناقصه تا روز س�ه شنبه مورخ 94/5/13 به امور 
قراردادهای س�ازمان مراجعه و حداکثر تا روز چهارشنبه مورخ 94/5/14 نسبت به تحویل پیشنهاد خود 
به دبیرخانه س�ازمان واقع در ش�اهین ش�هر- میدان فاطمیه-  س�اختمان نگارستان ش�هرداری ، طبقه 

چه�ارم اق�دام نماین�د. 
جهت کس�ب اطاعات بیش�تر به س�ایت rafahi.shaahinshahr.com مراجعه فرمایید. 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
)تاریخ انتشار: 94/5/4(مرحله دوم نوبت اول 

مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده مرحل دوم نوبت اول ش��رکت تعاونی 
سهام عدالت شهرس��تان اردستان راس س�اعت 19 روز یکش�نبه مورخ 
94/6/8 در محل اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی تشکیل می گردد. بدینوسیله 
از کلیه نمایندگان اعضاء دعوت می گردد شخصا راس ساعت و روز مقرر در محل 

مذکور حضور به هم رسانند. 
 دستور جلسه:

1-گزارش هیات مدیره و بازرسان 
2-طرح و تصویب صورت های مالی 93-92 

3- گزارش آخرین تغییرات اعضا و سرمایه شرکت
4-انتخاب بازرس اصلی و علی البدل برای مدت یکسال مالی 

5-طرح و تصویب آیین نامه اصلاح ش��ده نظام پرداخت حقوق و مزایا شرکت 
تعاونی سهام عدالت شهرستانی 

6-تعیین خط مشی آینده شرکت 
داوطلبان سمت بازرسی می توانند حداکثر تا تاریخ 94/5/10 جهت ثبت نام 

و تکمیل مدارک به دفتر شرکت مراجعه نمایند. 

هیات مدیره شرکت تعاونی 

مجمع عمومی فوق الع��اده مرحله دوم نوبت اول ش��رکت تعاونی 
سهام عدالت شهرستان اردستان راس س��اعت 17روز شنبه مورخ 
 05/24/ 94 در مح��ل اداره تع��اون کار و رفاه اجتماعی تش��کیل
 می گردد. بدینوس��یله از کلیه نمایندگان اعض��ا دعوت می گردد 
شخصا راس ساعت و روز مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانند. 

دستور جلسه:
1-گزارش هیات مدیره و بازرس

2-طرح و تصویب اساسنامه جدید مطابق با آخرین اصلاحی قانون 
سال 93

هیات مدیره شرکت تعاونی 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده 
مرحله دوم نوبت اول 
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رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 

�ی
دان�

 یز
�لا

اینکه خط دو مترو اصفهان ب��ا اعتبار1000 لی�
میلیارد تومان اجرا می شود، از آغاز عملیات 
اجرایی این خط در نیمه دوم سال جاری خبر 
داد و اظهار امیدواری کرد که عملیات اجرایی 
این خط مانند خط اول قطار شهری  فرسایشی نشود 
 و در کمتری��ن زم��ان ممک��ن ب��ه به��ره ب��رداری

 برسد.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در نطق پیش از 
دستور نود و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر اصفهان به هشتم شوال س��الروز تخریب بقیع 
اش��اره کرد و گفت: در هش��تم شوال س��ال 1344 
هجري قمري )سال 1305 شمسي( پس از اشغال 

مکه، وهابیان به سرکردگي عبدالعزیز بن سعود روي 
به مدینه آوردند و پس ازمحاصره و جنگ با مدافعان 
شهر، سرانجام آن را اش��غال کرده و به تخریب قبور 

ائمه و بسیاري قبور دیگر پرداختند.
مهندس امینی به سالروز عملیات مرصاد اشاره کرد 
و یاد و خاطره ش��هدای این عملیات را گرامیداشت 
و افزود: عملیات مرص��اد روز پنجم مرداد 67 با رمز 
»یا صاحب الزم��ان )عج( ادرکنی« ب��رای مقابله با 
حرکت منافقان و بازپس گیری مناطق اشغال شده 

انجام گرفت.
به گفته وی، در این عملیات که با فرماندهی س��پاه 
پاس��داران انقلاب اسلامی و با پش��تیبانی هوا نیروز 
ارتش اجرا شد، رزمندگان از س��ه محور وارد عمل 

ش��دند و نیروهای ضدانقلاب را تا پشت نوار مرزی 
عقب راندند و این عملیات طومار منافقان را در هم 

پیچید و آنها را رسوا کرد. 
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در این جلسه به 
پژمان شهبازی رتبه اول گروه علوم ریاضی، ابو الفضل  
میررضی رتب��ه دوم گروه علوم انس��انی و ابوالفضل 
مشیری رتبه سوم گروه علوم انسانی؛ دانش آموزان 
افتخارآفرین اصفهانی در آزمون سراس��ری امسال 

تبریک گفت.
مهندس  امینی گفت که به لط��ف خداوند متعال و 
همت مدیران و مس��وولان س��ازمان قطار شهری و 
مدیریت شهری چه مدیران قبلی و چه مدیران فعلی، 
فاز اول قطار ش��هری حد فاصل ش��هرک قدس در 

تقاطع خیابان امام خمینی)ره( و خیابان بهارستان  
تا میدان شهدا در آستانه راه اندازی  است.

   فاز اول خط یک مترو شهریور راه اندازی 
می شود 

وی با بیان اینکه با رس��یدن تع��دادی از واگن های 
خریداری شده قطار شهری به اصفهان، تعداد واگن ها 
به 15رس��ید و امیدواریم با رسیدن رام های چهارم  
و پنجم از واگن ها تا یکی، دو هفته آینده تعداد این 
واگن ها به 25 برس��د،گفت: در ش��هریور ماه شاهد 
 آغ��از راه اندازی ف��از اول از خط یک قطار ش��هری

 هستیم.
مهندس امینی از حمایت های اس��تاندار اصفهان و 
رییس شورای س��ازمان و معاون عمرانی ایشان که 
رییس هیات مدیره س��ازمان قطار شهری هستند 
و سازمان میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
اصفهان برای تسهیل مسیر س��اخت ایستگاه های 
میدان امام حس��ین)ع( و میدان انقلاب اس��لامی 

تقدیر و تشکر کرد.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان از سازمان قطار 
شهری خواست روند احداث ایس��تگاه های میدان 
آزادی، میدان انقلاب اسلامی و میدان امام حسین )ع( 
را تسریع کند تا هرچه زودتر فاز دوم از خط یک قطار 

شهری تکمیل شود.
مهندس امینی گفت که شهردار و معاونان شهرداری 
برای تامین منابع مالی این پ��روژه مهم و تاثیرگذار 
تلاش کنند تا ان ش��اء الله بعد از س��ال ه��ا انتظار 
ش��هروندان اصفهان، این ابرپ��روژه هرچه زودتر به 

بهره برداری برسد.

   عملیات اجرایی خط دو قطار ش�هری در 
نیمه دوم سال جاری آغاز می  شود 

وی با بیان اینکه  خط دوم مترو اصفهان به طول 13 
کیلومتر با اعتب��اری در حدود1000 میلیارد تومان  
با احداث 15 ایس��تگاه از زینبیه تا انتهای طرح در 
 محدوده ش��هر اصفهان در مرز خمینی ش��هر اجرا 
می ش��ود، عنوان کرد: عملیات اجرایی این خط در 

نیمه دوم سال جاری آغاز می شود.

   روند اجرای خط دو قطار شهری اصفهان 
تسریع شود

مهندس امینی با اش��اره به اینکه  با توجه به اثرات 
زیاد و مناس��ب طرح روی محیط زیس��ت و حمل 
و نقل مس��افر، زمان عملیات اجرایی آن پنج س��ال 
برآورد شده است، افزود: امید است این مدت زمان 
با حمایت های مال��ی دولت و ش��هرداری، کاهش 
پیدا کند و با خرید تجهیزات لازم مانند دو دستگاه 
TBM اضافه تر، روند اجرای این طرح تسریع شود 
و عملیات اجرایی آن مانند خط اول قطار ش��هری  
 فرسایش��ی نش��ود و در کمترین زم��ان ممکن به 

بهره برداری برسد.

    اتوب�وس ه�ای خری�داری ش�ده قبل از 
مهرماه به ناوگان اتوبوسرانی وارد شود  

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه  
بودج��ه قابل توجهی امس��ال برای خری��د اتوبوس 
ش��هری اختصاص یافته اس��ت، عنوان کرد: تلاش 
شود اتوبوس های خریداری شده در نیمه اول سال و 
قبل از مهرماه و بازگشایی مدارس به ناوگان اتوبوسرانی 

وارد شود.
وی میدان 25 آبان، میدان اس��تقلال،پل اشکاوند 
مقابل سالن های همایش بین المللی و تقاطع سه راه 
نقشینه را از طرح  بزرگ عمرانی شهر دانست که باید 

توسط شهرداری اصفهان اجرا شود. 

شهردار اصفهان:
 تذکرات شورای شهر

چراغ راه اداره شهر است 

شهردار اصفهان تاکید کرد: تذکرات چراغ راه در اداره شهر اصفهان 
اس��ت و بدون تردید  تذکرات در زمینه  مس��ائل شهری به صورت 

جدی پیگیری خواهد شد.
دکتر مهدی جمالی نژاد در نودو شش��مین  جلس��ه علنی شورای 
اسلامی ش��هر با تش��کر از زحمات و تلاش های دکتر سقائیان نژاد 
ش��هردار س��ابق اصفهان و تیم مدیریت��ی ش��هرداری اصفهان در 
سال های گذشته از حُسن اعتماد اعضای شورای اسلامی شهر که 

مسوولیت اداره شهر را به وی  واگذار کردند، تشکر کرد.
وی با اشاره به برگزاری اولین جلسه شورای معاونان شهرداری در 
گلستان شهدا گفت که  این جلس��ه در گلستان شهدا برگزار شد تا 

درکنار مصوبات، میثاق با شهدا را فراموش نکنیم.
شهردار اصفهان با بیان اینکه با تمام قوا برای خدمت به شهروندان 
در شهر فعالیت می کنیم، عنوان کرد: بدون تردید ایراد ها، اشکالات 
و نقطه ضعف هایی وجود دارد و امیدواریم افراد با دادن تذکرات در 

این زمینه، بنده را برای انجام امور بهتر در شهر راهنمایی کنند.
وی با بیان اینکه تذکرات چراغ راه در اداره شهر اصفهان است، گفت: 
بدون تردید  تذکرات در زمینه  مس��ائل ش��هری به صورت جدی 

پیگیری خواهد شد.
شهردار اصفهان تاکید کرد: اعتقاد دارم که شهردار و اعضای شورای 
شهر به عنوان یک خانواده 22 نفره هستند که امیدواریم این خانواده 

22 نفره به راحتی شهر را اداره کنند.

نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

مکان مناسب تری به جمعه بازار 
کتاب اختصاص یابد

نایب رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: جمعه بازار 
کتاب در ش��أن اصفهان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اس��لامی 
نیست و باید مکان مناسب تری به جمعه بازار کتاب اختصاص یابد.

نایب رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان در تذکر خود در نود 
و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به  
جمعه بازار کتاب اصفهان عنوان کرد: جمعه بازار کتاب در ش��أن 

اصفهان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسلامی نیست. 
احمد ش��ریعتی گفت که اگر دغدغه های هم��ه پیرامون گرایش 
ش��هروندان به مطالعه و فرهنگ کتابخوانی اس��ت، باید فضاهای 
ش��هری بهتری از نظر نور، تهویه و امکانات در اختیار جمعه بازار 
کتاب ق��رار گیرد تا  ب��رای مراجعین رغبت و انگیزه بیش��تر برای  

مطالعه ایجاد  شود. 
وی از مدیریت شهر اصفهان خواست مکان مناسب تری را به جمعه 
بازار کتاب اختصاص دهند تا  حضور شهروندان  در بازار کتاب را در 

فضای بهتری شاهد باشیم. 
 نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت که وجود ایستگاه ها

و پایانه اتوبوسرانی در پروژه عظیم میدان علی)ع(  و منتهی شدن 
خطوط مختلف به این زیر گذر  سبب شده شهروندان  و رانندگان 
اتوبوس با مش��کلاتی نظیر آلودگی هوا و کمبود  نور  مواجه باشند 

که نیاز به پیگیری دارد. 
شریعتی عنوان کرد: شهر اصفهان را برای توسعه توریسم سلامت 
و توریسم درمانی آماده کنیم؛ زیرا  امکانات درمانی بسیار خوب در 
شهر اصفهان و دانشگاه علوم پزشکی، ظرفیت مناسبی برای جذب  

گردشگرسلامت در کلانشهر اصفهان فراهم می کند. 
وی از  شهردار اصفهان برای حضور در بین شهروندان و حضور در 
انجمن ها و جلسات که سبب شده بارقه امیدی در دل شهروندان 

ایجاد شود، تشکر کرد.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:
شهرهای بدون برنامه بازنده هستند 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:  شهرها یی که برنامه 
ریزی و پیش بینی لازم را برای شرایط پس از تحریم دارند، برنده 

هستند و شهرهای بدون برنامه بازنده خواهند بود. 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان در تذکر خود در نود و ششمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: بعد از توافق و 
لغو تحریم ها، شهرها یی که برنامه ریزی و پیش بینی لازم را برای 
شرایط پس از تحریم دارند، برنده هستند و شهرهای بدون برنامه 

بازنده خواهند بود.  
 داوودی گف��ت ک��ه کلانش��هر اصفه��ان مقص��د هی��ات ه��ای

سیاسی و اقتصادی کش��ورهای اروپایی است و مدیریت شهر باید 
کارگروه تخصصی تش��کیل دهد تا از س��فر این هیات ها حداکثر 

استفاده شود و سفر آنها صرفا تشریفاتی نباشد.  
 وی عنوان کرد: ش��هر هانوفر آلمان در  زمین��ه  طراحی،  نظارت و 
برنامه ریزی و بهره برداری مرکز نمایش��گاه ه��ای اصفهان  برای 
همکاری با اصفه��ان  اعلام آمادگ��ی کرده و بای��د از این ظرفیت 
اس��تفاده کنیم. داوودی گفت که در طراحی میادین تره بار شرق 

اصفهان در سایت پیش بینی شده است. 

 سبد خبر
مهندس امینی،  رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

خط دو مترو اصفهان با اعتبار1000 میلیارد تومان  اجرا  می  شود 
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عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: در اصفهان به الگوی جابه جایی بهتر 
 و متعادل تری نیاز داریم.  عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در نطق پیش از دستور 
نود و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: موارد و شاخص های 
متعددی نظیر نظافت، آثار تاریخی، سیما و منظر متناسب و منظم، نظم و انضباط و رفتار 

صحیح شهروندان وجود دارد که به واسطه آنها شهر جذاب تر می شود. 
ابو الفضل قر بانی گفت که آلودگی هوا ناشی از دود خودروها سالانه در جهان یک میلیون 

مرگ زودرس ایجاد می کند و بر روی غذا، سلامت ش��هروندان و بناهای تاریخی تاثیر 
 مس��تقیم دارد. وی گفت که در ش��هر اصفهان ما احتیاج به الگویی جابه جایی بهتر و 
متعادل تری داریم و مدیریت شهری و مس��وولان حوزه حمل و نقل شهری باید در این 
زمینه  مطالعه و  برنامه ریزی لازم را انجام دهند. عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید 
کرد: باید به شهروندان آموزش داده ش��ود تا فرهنگ بهتری برای جابه جایی برای خود 
انتخاب کنند.  قر بانی با بیان اینکه برای هر جابه جایی بایستی ایمنی لازم از جهات مختلف 

برای شهروندان  وجود داشته باشد، عنوان کرد: برای هر جابه جایی  باید توجیه اقتصادی 
مناسبی وجود داشته باشد.

به گفته وی، مقابله با چالش افزایش جابه جایی های شهری با توسعه حمل و نقل عمومی با 
هدف محیط زیست بهتر، دسترسی بیشتر، راه بندان کمتر و ایمنی بهتر امکان پذیر است.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان به پدیده بی معنا، زشت و مسخره دور دور که مدتی 
است به عنوان یک بیماری در بعضی از کلانشهرها به عنوان یک ناهنجاری اجتماعی رخ 

نموده است اش��اره کرد و گفت: این پدیده تنها در یکی از محلات اصفهان وجود دارد و 
عوارض نامطلوبی را چون نمایش ولگردی، خودنمایی و تبرج که مربوط به دوران جاهلیت 
است، ایجاد مزاحمت برای مردم، ایجاد ترافیک، ایجاد آلودگی های متعدد زیست محیطی  
وافزایش حوادث رانندگی و حتی افزایش جرائم کیفری  را به همراه داش��ته است و یک 
حرکت ضد فرهنگ ایرانی است. وی با تشکر از نیروی انتظامی در برخورد با این پدیده و 
بیماری، از مردم آن محل درخواست کرد برای مقابله با این حرکت ناشایست اقدام کنند.

 در اصفهان به الگوی جابه جایی بهتر و متعادل تری نیاز داریم
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: 
در حوزه شهرس��ازی از وضعیت رضایت بخش��ی 
برخوردار نیستیم و ش��هروندان در این چند سال 
رنج دیدند و فرآیندهای شهرسازی ما نیاز به یک 

انقلاب اساسی دارد.
 عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان ب��ه دکتر

جمالی نژاد ش��هردار اصفه��ان برای قب��ول این 
مس��وولیت خطیر تبری��ک گفت و عن��وان کرد: 
اکنون که در آس��تانه یک دوره جدی��د کاری در 
ش��هرداری اصفهان قرار گرفته ایم که قاعدتا این 

شروع همراه با برنامه ریزی های جدید و انتصاب 
مدیران اعم از مدیران ارشد خواهد بود، بیان برخی 
از مش��کلات شهرس��ازی راهگشاس��ت  تا با ارائه 
یک برنامه کامل و جامع در این خصوص ش��اهد 
 رفع این مش��کلات در یک دوره کوتاه چند ماهه

 باشیم.
عبد الرس��ول جانثاری با اشاره  به اینکه مشکلات 
حوزه شهرسازی و معماری فراوان است و بیان آن 
یک بخشنامه خواهد شد، گفت: ما اصلا در وضعیت 
رضایت بخشی نیستیم و ش��هروندان در این چند 
سال رنج و ناملایمتی فراوان دیده اند و در یک کلام 
ما شرمنده شهروندان بزرگوارمان هستیم و باید از 

آنها عذر خواهی کنیم.
وی گفت که  در این چند س��ال به خاطر وضعیت 
نابسامان امور شهرسازی نه تنها برای سرمایه گذاران  
فرش قرمز په��ن نکردیم، بلکه جلوی آنها س��یم 
خاردار گذاشته و چه بسا مین گذاری هم کردیم!  
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد: در 
یک کلام وضعیت فرآیندهای شهرسازی ما نیاز به 

یک انقلاب اساسی دارد. 
به گفته جانثاری، با توجه به رشد علم و تکنولوژی 
در این چن��د س��اله اخیر و اس��تفاده ای��ن علوم 
درش��هرداری در بعضی از حوزه ها پیشرفت های 
خوبی انجام ش��ده اس��ت، اما در حوزه معماری و 
شهرسازی این رشد به صورت متوازن نبوده است و 

در این حوزه ما زمین گیر هستیم. 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: راه اندازی 
یک سیس��تم کامل مکانی��زه به ص��ورت فعال و 
 موثر در سیستم معماری و شهرس��ازی می تواند 
خدمت رسانی سریع، سالم و پویا را به دنبال داشته 
باشد و بسیاری از شهرهای دیگر از شهرهای دیگر 

از این سیستم مکانیزه برخوردار هستند.
وی با اش��اره به عدم اجرای برون سپاری وظایف 
حوزه معماری و شهرسازی به معنای واقعی کلمه 
عنوان کرد: در این حوزه کارهایی ش��ده اس��ت، 
اما با آنچه که باید باش��یم فاصله بس��یار داریم و 
مشکل اصلی ما در حوزه صدور پروانه ساختمانی و 

همچنین پایان کار است. 

به گفته جانثاری، مشکل دیگر آن استفاده از دفاتر 
پیشخوان دولت است که از تخصص کافی در این 

حوزه برخوردار نیستند. 
عض��و ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفه��ان گفت: 
نب��ودن وح��دت روی��ه در اس��تفاده از قوانین و 
 ضوابط خصوصا در کنت��رل پروژه ها و نقش��ه ها
 و برخ��ورد س��لیقه ای س��بب نارضایت��ی مردم

 شده اس��ت. به گفته وی، وضعیت نابسامان طرح 
تفصیلی بازنگری ش��ده در خص��وص ارتفاعات، 
کاربری ها و گذرها هنوز به صورت کامل و صدرصد 

تعیین تکلیف نشده است. 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان به عدم شفافیت 
در مباحث مالی اش��اره کرد و گفت: در این زمینه 
تلاش هایی انجاکم شده  است، ولی هنوز مشکلاتی 
در این زمینه  وج��ود دارد و اقدامات انجام ش��ده 

کافی نیست. 
به گفته جانثاری، عدم تعامل س��ازنده و منطقی 
با س��ایر نهاده��ای مرتبط ب��ا حوزه معم��اری و 
شهرسازی خصوصا سازمان نظام مهندسی سبب 

بروز مش��کلاتی ب��رای ش��هروندان در چندماهه 
گذشته ش��ده و نتیجه آن بی اعتمادی شهروندان 
به ش��هرداری و ترویج و تشدید پدیده دلالی شده  
اس��ت. ما نیز انتقاداتی را به عملکرد سازمان نظام 
مهندس��ی س��اختمان داش��ته و داریم، اما راهی 
 که توس��ط ش��هرداری انتخاب ش��ده را مناسب 
نمی دانستیم. وی گفت که عدم ساماندهی کامل و 
جامع نما و منظر شهری سبب شده وضعیت موجود 
 در شأن شهر اصفهان نباش��د و باوجود تلاش های

انجام ش��ده، اما تا نقطه ای که باید باش��یم، هنوز 
فاصله داریم.  

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: ورود 
بعضی از عوامل شاغل در ش��هرداری به کشیدن 
نقشه و انجام خدمات مهندسی نمود مصداق بارز 
فساد اداری بوده که س��بب بدنامی سایر پرسنل 
خدوم شهرداری شده است و باید با این پدیده زشت 
برخورد جدی و اساسی شود و طبق قانون هر فردی 
که در تصویب یک طرح موثر باشد، حق دخالتی در 

طراحی آن پروژه را ندارد. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 فرآیندهای شهرسازی ما نیاز به یک انقلاب اساسی دارد

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد: برای 
افزایش اعتماد شهروندان باید در زمینه پروژه قطار 

شهری شفاف اطلاع رسانی شود.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان در نود و ششمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان 
اینکه در آغاز لازم است توضیحی در مورد مصاحبه 
با خبرگزاری فارس در مورد مترو بیان کنم،گفت: 
اینکه گفته شده متروی اصفهان یک تراژدی است، 
واقعیت انکارناپذیری اس��ت و اینکه مدیران شهر 
بعضا دچار بی تدبیری بوده اند، قابل انکار نیس��ت 
و این اش��کال فقط مربوط به مدیران ش��هرداری 
هم نیست، ولی این راه هم به یقین می توان گفت 
که وقتی پول کافی در اختیار مدیران عامل مترو 
 در طول این چند س��ال ق��رار داده نش��ده توقع 
 راه ا ندازی س��ریع خطوط مترو را داشتن توقعی 

بیجا بوده است.
عدنان زادهوش گفت: از همه اینه��ا بدتر وعده و 
وعیدهایی است که شهردار قبل و دیگر مسوولان 
شهر به شهروندان در زمینه زمان راه اندازی مترو 

داده اند که  این امر س��بب بدبینی شهروندان به 
همه  مسوولان شهر و کشور شده و در نتیجه دیگر 
حرف حق و درست دیگر مسوولان را نمی پذیرند. 
عضو ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان عنوان کرد: 
وقتی ساخت ایستگاه های میدان امام حسین)ع( 
 و انقلاب را تازه ش��روع ک��رده ایم و م��ی دانیم تا 
سی ماه آینده تمام نمی شود و می دانیم تا زمانی 
که ایستگاه تمام نشود، قطار شهری نمی تواند از آن 
خط عبور کند، وعده های غیرکارشناسانه و غیر واقعی 

دادن چه حکمی دارد. 
وی با تش��کر از تلاش هم��ه  کارکنان زحمتکش 
س��ازمان قط��ار ش��هری اصفه��ان از مدیرعامل 
این س��ازمان خواس��ت با اطلاع رس��انی شفاف و 
کارشناس��انه، اجازه اظهارنظره��ای خلاف واقع 
را بگیرد. زادهوش با اش��اره به بازدید کمیسیون 
فرهنگی از ش��هر علم عنوان ک��رد: در این بازدید  
مشخص شد، با توجه به اینکه ما در شهر علم دارای 
چند خانه هستیم، اما همه  بودجه تنها توسط یک 
خانه هزینه می شود و به دیگر خانه ها توجه لازم 

 نمی ش��ود و معاون فرهنگی اجتماعی باید به این 
بی عدالتی رسیدگی کند  تا همه خانه ها هماهنگ 

رشد و توسعه پیدا کنند. 
وی گفت که باید با ایجاد پیون��د بین این خانه ها 
و صنعت، زمینه تولید اندیش��ه و توسعه صنعت و 

تکنولوژی را فراهم کنیم.
 عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان با اشاره به

 11مرداد سالگرد ش��هادت آیت الله شیخ فضل الله 
نوری عنوان کرد: متاس��فانه ما نتوانس��تیم حق 
ایشان را ادا کنیم و شهرداری باید  به مناسبت ایام 
شهادت، ایشان زمینه آشنایی شهروندان با فکر و 

اندیشه های آن مجاهد بزرگ را فراهم کند. 
زادهوش گفت که  در دوره دوم شورا در مقطعی که 
برییس شورای نامگذاری بودم،پیشنهادکردم یکی 
از خیابان های اصفهان به نام ایشان نامگذاری شود 
ولی متاس��فانه در دوره سوم شورای اسلامی شهر  
این امر محقق نشد و امیدوارم شورای دوره چهارم 

به این مساله به صورت  ویژه توجه کند.
وی از شهردار اصفهان خواست اگرچه شهرداری 

متولی بهداشت و سلامت شهروندان نیست، اما به 
دلیل اینکه در قبال بهداشت و سلامت مردم و شهر 
مسوولیت دارد، تلاش کند همه پروژه های بزرگ 

شهر پیوست سلامت داشته باشند. 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد: در 
مورد فروشگاه هایی که در شهر با ارائه غذاها و مواد 
مضر سلامت مثل فروش سیگار و فست فود و غیره 
به سلامت شهروندان آس��یب می رسانند فکری 
نشده است و لازم اس��ت با ارائه لایحه ای مبنی بر 
افزایش مبانی خدمات این مراکز از ترویج و توسعه 

آنها جلوگیری شود.
وی خطاب ب��ه ش��هردار اصفهان گف��ت: اگرچه 
سختکوشی امری مطلوب و لازم است، اما آنچه از 
حضرت عالی انتظار می رود مدیریت جهادی است. 
مدیریت جهادی مقوله ای بس��یار فراتر از تلاش 
مدیریتی است. ش��جاعت در برخورد با متخلفان 
مالی، عدالت در توزیع امکانات شهری، نترسیدن از 
زیر و رو کردن برای رسیدن به عدالت، دارای ایده و 
ایدئولوژی شهری بودن و ده ها ویژگی دیگر لازمه 

یک مدیر جهادی است. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

در زمینه پروژه قطار شهری شفاف اطلاع رسانی شود 
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جلسه شورای معاونان در گلستان شهدای اصفهان 
با ش��هدای والامق��ام تجدی��د میث��اق کردند. 
فرهنگسراي پایداري اصفهان در گلستان شهدا 
میزبان شهردار و  معاونان شهرداری اصفهان بود که  
بر پایداری بر  راه شهدا در تو سعه اصفهان تاکید داشتند. 
شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه  به خادمی شهروندان 
اصفهان افتخ��ار می کنم، گفت: ب��ا همراهی مجموعه 
خادمان شهر با همدلی و همزبانی برای توسعه و پیشرفت 

اصفهان تاش می کنم.
ش��هردار اصفه��ان در اولین جلس��ه ش��ورای معاونان 
درگلستان شهدا با اش��اره به اولویت داشتن پروژه قطار 
ش��هری اصفهان، عنوان کرد : خط یک قطار ش��هری 
 اصفهان تا میدان ش��هدا راه اندازی می شود و باید برای 

راه اندازی ادامه این خط تاش شود. 
دکتر مهدی جمالی نژاد با تاکید بر تس��ریع در تکمیل 
ایستگاه های قطار شهری در میدان امام حسین و میدان 
انقاب اظهار داشت: حوزه عمران شهرداری باید به پروژه 

قطار شهری ورود پیدا کند. 
وی تاکید کرد: برای حل مشکات حمل و نقل و ترافیک 
اصفهان باید کمپینی تشکیل ش��ود و در کنار مباحث 
 س��خت افزاری، مباحث نرم اف��زاری نیز م��ورد توجه

قرار گیرد. 

   تشکیل مرکز خلاقیت و نوآوری شهری برای 
اولین بار در اصفهان

ش��هردار اصفهان گف��ت: مرک��ز خاقیت و ن��وآوری 
 شهری برای اولین بار در اصفهان تشکیل می شود و همه

معاونت های شهرداری اصفهان و سازمان های وابسته باید 
مبحث شهر خاق را مورد توجه قرار دهند.

    درختکاری  جایگزین  چمن کاری شود 
دکتر جمالی ن��ژاد بر اهمیت توجه به مباحث زیس��ت 
محیطی و توس��عه فضاهای سبز ش��هری تاکید کرد و 
افزود : با توجه به بحران خشکسالی، باید به سمت توسعه 
فضاهای سبز عمودی و درختکاری به جای چمن کاری 

حرکت کنیم.

   شهر اصفهان ایمن سازی شود 
ش��هردار اصفهان در این جلس��ه بر انق��اب در حوزه 
 زیباس��ازی ش��هری اصفهان تاکید کرد و افزود : باید از

روش های نوین نورپردازی در اصفهان اس��تفاده شود و 
اقدامات انجام شده در حوزه نورپردازی فضاهای شهری 

اصفهان باید ماندگار  باشد.
وی با تاکید بر ایمن سازی شهر اصفهان خواستار ایمن سازی 

پارک ها و فضاهای بازی کودکان شد.  

   ساماندهی ورودی های شهر اصفهان 
دکتر جمالی نژاد ورودی های اصفهان را از نقاط ضعف این 
شهر دانست و عنوان کرد: معاونت های خدمات شهری، 
شهرسازی ومعماری و حمل و نقل و ترافیک باید برای 

ساماندهی ورودی های شهر تاش کنند. 

   راه شهدا  در تو سعه اصفهان دنبال می شود 
شهردار اصفهان در حاشیه اولین جلسه شورای معاونان 
در گلستان شهدا در گفت وگو با اصفهان زیبا عنوان کرد: 

اولین جلسه ش��ورای معاونان  را در گلس��تان شهدا و با 
میثاق با شهیدان آغاز کردیم تا برکت این فضای معنوی 

در اقدامات شهرداری مستتر شود.   
ش��هردار اصفهان گفت: شهردار ش��هر اصفهان و خادم 
شهروندان اصفهان بودن افتخار اس��ت و امروز با شهدا 
میثاق بستیم که راه آنها را در تو سعه اصفهان دنبال کنیم. 
دکتر جمالی نژادتاکید کرد: شهر اصفهان، شهر بزرگ و 
هویت داری است و شهروندان این شهر نیز  بزرگ هستند 
و امروز خادمان، کار را با بزرگداشت اسطوره های شهر 

آغاز کردند.
به گفته وی، مجموعه فرهنگ��ی مذهبی تخت فولاد و 
گلستان شهدا شناسنامه های اصفهان هستند که نشان 
از آن دارند که انسان های فر هیخته از گذشته های دور در 
اصفهان می زیسته اند.  شهردار اصفهان  گفت: با همکاری 
همه همکاران در مجموعه شهرداری کار ساخت و توسعه 
اصفهان را که کاری گروهی است نه فردی پیش می بریم 
و مجموعه خادمان شهر با همدلی و همزبانی برای توسعه 

و پیشرفت اصفهان تاش می کنند. 

   تدوی�ن طرح جامع س�رمایه گذاری ش�هر 
اصفهان

دکترجمالی نژاد عنوان کرد: در اولین جلس��ه شورای 
 معاون��ان موضوعات��ی به عنوان سیاس��ت ه��ای کلی 
معاونت های شهرداری اصفهان مطرح شد که در آینده 

تحقق آنها پیگیری می شود.
 وی به موضوعات مطرح ش��د ه در این جلس��ه در حوزه 
اداری مالی اش��اره کرد و گفت: رف��ع تبعیض و اصاح 
 س��اختار پرداخت حق��وق و مزایای پرس��نل پیگیری 

و از همه ضوابط برای بهبود آن استفاده می شود. 
تامین نیروهای نخبه کارشناس برای تغییر وضع موجود 
پرسنلی که با شهروندان ارتباط مستقیمی دارند و اصاح 
ساختار ثبت اسناد مالی؛ نقدی، غیر نقدی و مشارکتی  و 

شفاف سازی محاسبات، به گفته شهردار اصفهان از دیگر 
مواردی در حوزه اداری مالی بودند که در این جلسه مطرح 
شدند.  دکترجمالی نژاد گفت: وقتی  بر پهن کردن فرش 
قرمز برای سرمایه گذاران داخلی و خارجی در اصفهان 
تاکید می کنیم، یکی از مواردی که در حوزه اداری مالی 
باید مورد توجه قرار بگیرد، تدوین طرح جامع سرمایه گذاری 

شهر اصفهان است.

    تکمیل و تعیین تکلیف برنامه اصفهان 1400
وی به موارد مطرح شده در حوزه برنامه ریزی، پژوهش و 
فناوری اطاعات اشاره کرد و افزود: تغییر و تحول در روند 
تصویب برنامه و بودجه و ت��اش مضاعف برای آموزش 
مدیران و پرسنل و ارائه پیشنهادات اصاحی روش های 

مو جود از مواردی هستند که باید پیگیری شوند. 
ارتباط موثر و کارآمد  با دانشگاه ها و استفاده از پتانسیل 
اساتید، تحقق شهرداری الکترونیک، احداث مرکز داده 
شهر اصفهان و اطاعات مکانی و راه اندازی مرکز رشد 
مدیریت ش��هری از دیگر مواردی هس��تند که به گفته  
شهردار اصفهان در این جلسه به عنوان سیاست های کلی 

حوزه برنامه ریزی و پژوهش مطرح شدند. 
دکتر جمالی نژاد با تاکید بر تکمیل و تعیین تکلیف برنامه 
اصفهان1400 به مواردی که در ای��ن برنامه باید مورد 
توجه قرار گیرد اشاره کرد و گفت: ابعاد مختلف فیزیکی 
و معنوی ش��هر اصفهان در این برنام��ه باید مورد توجه 
قرار گیرد. شهردار اصفهان با اشاره به اینکه فقط آراسته 
کردن شهر کافی نیست و باید خرابی های درون شهر نیز 
مورد توجه قرار بگیرد، عنوان کرد: ماحظات تاریخی و 
گردشگری اصفهان باید در برنامه اصفهان 1400 مورد 

توجه قرار گیرد. 
وی گفت: برنامه ریز ی برای مدیریت بحران شهری که 
چهار هزار هکتار بافت فرسوده دارد، از اهمیت ویژه ای 
برخوردار اس��ت و مباحث ایمنی شهری در بخش های 

حوادث غیرمترقبه، حریق و ایمنی حمل و نقل راه ها باید 
در این برنامه مورد توجه قرار گیرد.

   حرکت به سمت اجرای برنامه های فرهنگی به 
جای احداث مراکز فرهنگی

شهردار اصفهان به سیاست های کلی معاونت فرهنگی و 
اجتماعی که در این جلسه اعام شد، اشاره کرد و افزود: 
برای برگزاری برنامه های فرهنگی و ورزشی در راستای 
شادکردن محات شهر اصفهان برنامه ریز ی  می شود. 

دکتر جمالی نژادگفت که در اصفهان اقدامات نرم افزاری 
در حوزه فرهنگ بیش از اقدامات س��خت افزاری مورد 
توجه قرار می گیرد و به سمت اجرای برنامه های فرهنگی 
و ورزشی به جای احداث مراکز فر هنگی با هزینه های 

بسیار بالا حرکت می شود. 
توجه ویژه به محات وپروژه های محله محور،تهیه سند 
گردشگری ش��هر اصفهان و تهیه نقشه جامع فرهنگی 
شهر از دیگر مواردی بودند که به گفته وی در اولین جلسه 
شورای معاونان شهرداری اصفهان در حوزه فرهنگی و 

اجتماعی مطرح شدند. 

   زیباسازی فضاهای شهری با روش های نوین
ش��هردار اصفهان توجه ویژه به نظافت و خدمات شهر 
و جمع آوری زباله، زیباس��ازی فضاهای شهری با روش 
های نوین و انجام پیش بینی های لازم قبل از هر حادثه 
نظیر سیل، باد و برق گرفتگی و تاش برای رفع سد معبر 
و برخورد مودبانه در حین اجرا را از سیاس��ت های کلی 

مطرح شده در حوزه خدمات شهری اعام کرد. 
دکتر جمالی نژاد با تاکید بر نظارت مضاعف بر عملکرد 
پیمانکاران خدمات ش��هری در زمینه جمع آوری زباله 
و فضای س��بز، از تدوین برنامه جامع محیط زیس��ت و 
کاهش آلودگی هوا، مدیریت دقی��ق منابع آبی فضای 
سبز ، استراتژی توسعه فضای سبز پایدار و تولید انرژی 

از پسماند به عنوان دیگر سیاست های معاونت خدمات 
ش��هری یاد کرد که در جلسه ش��ورای معاونان بر آنها 

تاکید شد.  

   انجام مطالعات لازم برای  روان سازی ترافیک 
در مرکز شهر

 انجام مطالع��ات لازم و اجرای طرح ه��ای ترافیکی در 
روان سازی ترافیک در مرکز شهر قبل از پایان تعطیات و 
آغاز سال تحصیلی جدید از مواردی بود که به گفته وی به 
عنوان یکی از سیاست های حوزه حمل و نقل و ترافیک 

شهر اصفهان مطرح شد. 
شهردار اصفهان گفت: در این جلسه بر تعیین تکلیف هر 
چه سریع تر مطالعات جامع حمل و نقل و توجه خاص 
به حمل و نقل عمومی و ایجاد زیر ساخت های لازم برای 

توسعه خطوط بی آرتی و مترو تاکید شد.

   ضوابط شهرسازی، کاربری ها و ارتفاعات به 
صورت شفاف به شهروندان اعلام شود 

دکت��ر جمالی ن��ژاد  اعام عموم��ی و ش��فاف ضوابط 
شهرسازی، کاربری ها و ارتفاعات به شهروندان، اصاح 
ساختار پاسخگویی به شهروندان در شهرساز ی مناطق و 
تفویض اختیارات قابل تفویض به مناطق را از موارد مطرح 

شده در حوزه شهرسازی و معماری اعام کرد. 
وی گفت: در این جلسه بر تسریع در روند صدور پروانه 
ساختمان و کوتاه کردن زمان بازدیدها و به روزکردن آنها 

و برون سپاری خدمات شهرسازی تاکید شد. 
ش��هردار اصفهان تاکید کرد: معماری اس��امی ایرانی 
نباید به صورت شعاری، بلکه به صورت عملی مورد توجه 
قرار گیرد و همه ابعاد آن در س��اخت و سازهای شهری 

رعایت شود.

    ارائه جدول زمان بندی برای تکمیل پرو ژه ها 
دکتر جمالی نژاد  گفت: در این جلسه بر تاش شبانه روزی 
حوزه عمران در فعال کردن پروژه های دارای اولویت، به 

ویژه مترو تاکید شد. 
توجه به پروژه های ش��اخص و ارائه جدول زمان بندی 
برای تکمیل آنها، اجرای پروژه های خرد محله محور در 
کنار ابرپروژه ها، تکمیل پروژه های مرکز همایش های 
بین المللی و ارتقای کیفی بافت محات و آسفالت معابر 

به گفته وی ازموارد مطرح شده در حوزه عمران بودند.  
شهردار اصفهان افزود: در این جلسه بر حرکت های جهادی 
در قالب نهضت آس��فالت، نهضت س��الم سازی محیط 
شهری و سهولت دسترس��ی معلولان و سالخوردگان، 
نهضت تکمیل پروژه های نیمه تمام، نهضت زیباسازی 
شهری ، نهضت مکانیزاسیون امور شهرداری برای تسهیل 
کار ارباب رجوع، نهضت تکریم ارباب رجو ع، سهولت در 
صدور پروانه ساختمان و پایان کار ساختمانی، نهضت 
رسیدگی به مناطق کمتر تو سعه یافته، نهضت مبارزه با 
آلودگی های شهری و نهضت توسعه فضاهای فرهنگی و 

ورزشی در اصفهان تاکید شد.
شهردار و معاونان شهرداری اصفهان با حضور در قطعه 
شهدای گمنام گلستان شهدای اصفهان با نثار گل بر مزار 
این  شهیدان، نسبت به مقام شامخ آنها  ادای احترام کردند 
و پس از آن با حضور بر مزار شهیدان  حاج حسین خرازی 
و احمد کاظمی ضمن تجدید میثاق با این شهیدان، بر 

اداره شهر شهیدان با مدیریت جهادی تاکید کردند. 

 تهیه پیش نویس لایحه 
منزلت شهروندي 

مدیرام��ور اجتماعی و مش��ارکت مردمی ش��هرداری اصفهان 
اظهار داش��ت: تهی��ه پیش نوی��س لایحه منزلت ش��هروندي 
 ویژه حمایت از توانمندس��ازی معلولان و سالمندان در دست

 تهیه است.
مس��عود مهدویان فرگفت: تهی��ه پیش نوی��س لایحه منزلت 
ش��هروندي ویژه حمایت از معلولان و س��المندان در دس��ت 

انجام است.
وی با اشاره به اس��تفاده از امکانات فرهنگی ورزشی شهرداری 
و س��ازمان فرهنگی تفریحی برای معلولان افزود: این لایحه به 
گونه ای تنظیم شده است که معلولان و س��المندان بتوانند با 
تخفیف50 درص��دی از امکانات تفریحی، فرهنگی و ورزش��ی 

شهر استفاده کنند.
مدی��ر اموراجتماعی و مش��ارکت مردمی ش��هرداری اصفهان 
تصریح کرد: برنامه های س��ازمان فرهنگی تفریحی و سازمان 
فرهنگي ورزشي در حال اجرا باید به گونه ای طراحی شود که 

برای معلولان نیز قابل استفاده باشد.
مهدویان فر خاطرنش��ان کرد: همچنین در برنامه های س��ال 
آینده شهرداری ایجاد فضاهای ویژه برای معلولان و سالمندان 
در سطح شهر از جمله فرهنگسرای معلولان، پردیس معلولان و 

دهکده سالمندان در حال بررسي و پیش بینی است.
وی با اش��اره به اینکه مناسب س��ازی فضاهای شهر برای تردد 
معلولان نیز مد نظ��ر ق��رار دارد، اظهار داش��ت: تخفیف ویژه 
 عوارض ش��هری ب��رای معلولان نی��ز در این لایحه پیش��نهاد

 شده است.

 آغاز عملیات احداث
2 بوستان محلی در منطقه 12

 عملیات اجرایی2 بوس��تان محل��ی در خیابان گلزار ش��هدای 
عاشق آباد و مهدیه از سوی شهرداری منطقه 12 آغاز شده است. 
به دنبال افزایش کیفیت زندگی در محات توسعه فضاهای سبز 

محلی در دستور کار شهرداری اصفهان قرار دارد.
در این راستا احداث بوستان شهری مهدیه در شهرک مهدیه با 
هزینه ای بالغ بر دو میلیارد و 282 میلیون ریال در دستور کار 

شهرداری منطقه 12 قرار دارد.
اح��داث پ��ارک محل��ی در نزدیکی گل��زار ش��هدای خیابان 
 عاش��ق آباد نیز با هزینه یک میلی��ارد و 715 میلیون ریال در 

دست اجراست.

 قطار شهری اصفهان تا پایان سال
به ایستگاه تختی می رسد 

معاون حم��ل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفه��ان گفت: فاز 
اول قطار شهری اصفهان از ایس��تگاه قدس تا میدان 25 آبان، 
شهریورماه راه اندازی می ش��ود و در مدت کوتاهی پس از آن 

قطار شهری اصفهان به میدان شهدا می رسد.
وی با بیان اینکه یکی از آرزوهای اصفهانی ها پس از جاری شدن 
آب در رودخانه زاینده رود راه اندازی مترو است، گفت: دو دهه 
اس��ت که اصفهان درگیر پروژه قطار شهری است و شهروندان 
مشکات بسیاری را پشت سر گذاشته اند، اما سرانجام طلسم 

قطار شهری شکسته شد.
صلواتی گفت: معاونت  حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان 
در کنار سازمان قطار شهری اقدامات مکمل را انجام می دهد. 
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفه��ان عنوان کرد: 
اکنون ایس��تگاه های میدان انقاب و میدان امام حسین قطار 
شهری در حال احداث ا ست و در کمتر از دو سال آینده خط یک 

مترو به بهره برداری می رسد.

 سبد خبر
شهردار اصفهان در اولین جلسه شورای معاونان و میثاق با شهدا  در گلستان شهدای اصفهان:

به خادمی شهروندان اصفهان افتخار می کنم

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی با اعام اینکه الزام شرکت های 
تولید خودرو به اختصاص بخشی از درآمدشان به توسعه حمل و نقل عمومی بعد 
از چند سال باعث ارتقای کیفیت و چند برابر شدن حجم تولید خودروها و میزان 
فروش خودروسازان می شود، گفت: از بخش حمل و نقل کشور انتظار می رود این 

رویکرد را در دستور کار خود قرار دهند.
عب��اس فاح��ی باباج��ان ب��ا بی��ان ای��ن مطل��ب اف��زود: در صنعت خ��ودرو 

هنوز به جایی نرس��یده ای��م و بزرگ تری��ن علت ای��ن ناکام��ی، ورود دولت به 
این عرصه اس��ت؛ حضوری ک��ه صنعت خ��ودرو را مح��دود ک��رده و اگر دولت 
 از دخال��ت در ای��ن صنع��ت ص��رف  نظ��ر کن��د، حتم��اً ب��ه نف��ع کل ح��وزه

 حمل و نقل خواهد بود.
وی با اشاره به لزوم ورود شرکت های خصوصی و سرمایه گذاران به عرصه حمل 
و نقل به منظور ارتقای کیفی خدمات حمل و نقلی، اظهار کرد: برای جبران خلأ 

حضور بخش خصوصی در این عرصه باید دو چن��دان تاش کنیم تا چه در حمل 
و نقل ش��خصی و چه در حمل و نقل عمومی، خودروها و ناوگان باکیفیتی داشته 

باشیم.
 فاحی با بیان اینکه خسارت اش��تباهات و خطاهای دولتمردان را مردم پرداخت 
می کنند، تصریح کرد: کیفی��ت و کمیت در حوزه حمل و نق��ل نیاز به مدیریت 
صحیح تر و حمایت ویژه دارد ت��ا در این حوزه برای آینده ش��رایط مطلوب تری 

داشته باشیم.
عض��و کمیس��یون عم��ران مجل��س در پای��ان ب��ا تاکی��د ب��ر اینک��ه حمل و 
نقل ریل��ی از اهمی��ت و فراگیری وی��ژه ای برخوردار اس��ت، خاطرنش��ان کرد: 
حم��ل و نقل ریلی، ش��یوه جامع��ی از حم��ل و نقل اس��ت که س��رمایه گذاری 
 روی آن نتایج بس��یار مثبت��ی نه تنها ب��رای تهران، ک��ه برای کل کش��ور در بر

 خواهد داشت.

خودروسازان بخشی از درآمدشان را به توسعه حمل و نقل عمومی اختصاص دهند
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

عکس روز
گروه شهر

ش��هروندان اصفهانی می توانند ایده خود 
را در پاسخ به این س��وال »چگونه فرهنگ 
عبور از خ��ط عابر پی��اده را نهادینه کنیم؟ 
« مطرح کنن��د و جایزه بگیرن��د . وب گاه 
بانک ایده ب��ا هدف زمینه س��ازی افزایش 
مشارکت فرهنگی- اجتماعی شهروندان، 
مستندس��ازی تجارب و ایده های خاق و 
انتشار آنها و تبدیل ایده ها و افکار اولیه در یک 

فرآیند مدون به پروژه های اجرایی و کاربردی 
توسط کمیته فرهنگ شهروندی شهرداری 
اصفهان راه اندازی شده است. مدیر کمیته 
فرهنگ شهروندی عنوان کرد: شهروندان 
اصفهانی می توانند تا 30مرداد ماه به سایت 
بانک ایده مراجعه و  ایده و نظرات خود را در 
خصوص راه های نهادینه کردن فرهنگ عبور 

از خط عابر پیاده بیان کنند. 

خبر روز
گروه شهر

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
اصفه��ان در خصوص نحوه جدید آبی��اری فضاهای 
س��بز عنوان کرد: تجهیزاتی روی خروجی های آب 
قرار گرفته است و با استفاده از پانل های الکترو نیکی 
لحظه به لحظه آب برداشتی از چاه ها و آب رها شده 

روی عرصه های فضای سبز اندازه گیری می شود. 
به گفته س��لیمانی پور، امس��ال تمهیدات بیشتری 
برای کنترل آب مصرفی در عرصه های فضای س��بز 
اصفهان پیش بینی ش��ده اس��ت و اگ��ر پیمانکاران 
 بی��ش از آب م��ورد نی��از مص��رف کنن��د، جریمه

 می شوند. 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
اصفهان گفت: جدول توزیع مناسب آب به پیمانکاران 
ارائه شده اس��ت تا مصرف بهینه آب در عرصه های 

فضای سبز مدیریت شود. 
سلیمانی پور عنوان کرد: 1870هکتار از عرصه های 
فضای سبز شهر اصفهان به صورت آبیاری تحت فشار 

آبیاری می شود. 
به گفته مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری اصفهان، حدود 90 درصد آبیاری کمربند 
سبز اصفهان و جنگل های شرق اصفهان به صورت 

آبیاری قطره ای انجام می شود. 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:

پیش بینی تمهیدات بیشتر برای کنترل آب مصرفی در عرصه های فضای سبز اصفهان 

مدیر فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفه��ان با بیان 
اینکه تابستان و اوقات فراغت این فصل فرصتی را در 
اختیار ش��هروندان می گذارد ت��ا از فضاهای تفریحی 
شهراستفاده کنند، عنوان کرد: شهروندان می توانند با 
حضور در فضاهای تفریحی نظیر ناژوان ، صفه و شهر 

رویاها تابستان خوب و پر نشاطی را سپری کنند. 
به گفته سلطانزاده، موزه حمام علیقلی آقا، موزه حمام 
رهنان و عصارخانه ش��اهی نیز از فضاهای گردشگری 

اصفهان هستند که شهروندان می توانند از آنها استفاده 
کنند. مدیر فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان افزود: 
اطاعات مربوط به فضاهای فرهنگی، هنری و تفریحی 
شهرداری اصفهان از طریق پرتال شهرداری اصفهان 

در اختیار شهروندان قرار دارد.
سلطانزاده اظهار داشت: هفته های گردشگری از دیگر 
برنامه هایی است که  در تابستان نیز برگزار می شود و 
شهروندان اصفهانی می توانند در این برنامه ها شرکت 

کنند و تورهای گردشگری نیز برگزار می شود.  
مدی��ر فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفه��ان گفت: 
مراکز فرهنگی تفریح��ی که در ش��هر اصفهان فعال 
 هستند، برای استفاده همه اقشار پیش بینی شده اند

و در برنام��ه ریزی ه��ای فرهنگ��ی در اصفهان همه 
گروه ها مورد توجه قرار گرفت��ه اند، اما مجموعه های 
 اختصاصی ک��ودکان، نوجوانان و بانوان نیز در ش��هر 

پیش بینی شده است.

مدیر فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان:

شهروندان با حضور در فضاهای تفریحی، تابستان پر نشاطی را سپری کنند



اصفهان زیبا به استقبال فصل جدید لیگ برتر رفت

ملاقات های جذاب لیگ پانزدهم در یک نگاه

دربی اصفهانی ها
دربی اصفهانی ها در دور رفت لیگ برتر فوتبال، حکم 
دیدار سوپر جام باشگاه های کشور را دارد که از مدت ها 
قبل حرف و حدیث های زیادی در مورد آن وجود داشته 
است. بر اساس برنامه س�ازمان لیگ، روز جمعه 16 مردادماه 
سال جاری، دو تیم س�پاهان به عنوان قهرمان مسابقات لیگ برتر 
و ذوب آهن به عنوان قهرمان مس�ابقات جام حذفی سال گذشته 
به مصاف هم می روند که به طور غیررس�می، مس�ابقه سوپر جام 
باشگاه های کشور تلقی می شود، ضمن اینکه از لحاظ دربی تیم های 

همشهری اصفهانی نیز اهمیت زیادی دارد.

 دیدار سپاهان و تراکتورسازی
به نظر می رس�د یکی از پر حاش�یه و جنجالی ترین 
دیدارهای نیم فصل نخست، دیدار دو تیم سپاهان 
و تراکت�ور س�ازی باش�د. در هفت�ه پایان�ی لیگ 
چهاردهم، تراکتور ش�انس اصلی قهرمانی بود، اما 
تساوی این تیم موجب شد تا سپاهان به قهرمانی 
دس�ت پیدا کند با این ح�ال یک اتف�اق عجیب و 
غریب در هفته پایانی لیگ، موجب شد تا حاشیه های 
عجیب و غریبی به وجود بیاید و تبریزی ها تا مدت ها 
بدون هیچ دلیلی، تیم اصفهانی را مسوول اشتباه 

خودشان عنوان می کردند.

 ال کلاسیکوی ایرانی
پرسپولیس در هفته س�وم مهمان سپاهان اس�ت. رویارویی این 
دو تیم همواره پرحاش�یه و ج�ذاب بوده. از ماج�رای داوری ها به 
 ویژه بحث غش کردن محسن قهرمانی به طرف سپاهان که توسط 
علی دایی مطرح شد و حاشیه های بعد از آن گرفته تا بحث آب های 
آلوده که هنوز هم سوژه خبرنگاران است. در هفته سوم لیگ هنوز 
وضعیت دو تیم چندان مشخص نش�ده، اما نتیجه گرفتن در این 
بازی برای هر دو تیم مهم است، به ویژه اینکه تقابل برانکو و فرکی 

هم محسوب می شود.

 دیدار ملوان انزلی و صبا
به نظر نمی رس�ید ک�ه امیر قلع�ه نویی و علی دای�ی در لیگ 
پانزدهم تیم داشته باشند، اما هر دو مربی در فاصله کوتاهی تا 
شروع لیگ، تیمدار شدند تا در هفته چهاردهم لیگ با تیم هایشان 
 یعنی مل�وان و صبای ق�م به مصاف ه�م بروند. ای�ن مصاف را 
می توان جدال س�رمربی های س�ابق تیم ملی که هنوز دنبال 
نیمکت کارل�وس کی روش هس�تند و  نبرد مربی  های س�ابق 

اس�تقلال و پرس�پولیس نامید و می تواند حساسیت های 
زیادی به همراه داشته باشد.

دیدار صبای قم با ذوب آهن
علی دایی و یحیی گل  محمدی در هفته دوازدهم لیگ 
به هم می  رسند و قاعدتاً تا آن زمان کیفیت تیم هر دو 
مربی مشخص شده است. گل  محمدی در تیم راه آهن 
دستیار دایی بود، اما این همکاری دوام زیادی نداشت. 
با این حال تقابل سرمربی  های سابق پرسپولیس که 
هنوز هم از گزینه های اصلی نشست روی نیمکت این 
تیم هستند می تواند تماش�ایی و هوادار پسند باشد 
و می توان این بازی را  جدال�ی برای مدعیان نیمکت 

پرسپولیس قلمداد کرد.

 دیدار ذوب آهن با نفت تهران
دیدار هفته هفتم میان نفت تهران و ذوب آهن برای  منصوریان 
و تیم نفت حکم بازی انتقامی را دارد. منصوریان و ش�اگردانش 
در بازی برگش�ت لیگ چهاردهم باخت س�نگین پنج بر سه  را 
برابر ذوب آهن متحمل ش�دند و فینال حذف�ی را هم به حریف 
واگذار کردند. یحیی گل محمدی و شاگردانش در تلاش هستند 
تا در لیگ پانزدهم نیز برتری خ�ود را برابر حریف تهرانی حفظ 
کنند و از انگیزه های زیادی برای غلبه دوباره بر تیم نفت تهران 

برخوردار هستند.

دربی سرخابی های تهران
دربی س�رخابی ه�ای تهرانی ب�ا وجودی 

که هیج گاه ب�ازی های جذابی نبوده اس�ت اما 
حساسیت زیادی دارد و پر تماشاترین دیدار لیگی محسوب 
می ش�ود. اما این حساس�یت و حاش�یه برای پرویز سوبله 
چوبله دو چندان اس�ت. چهار برد پیاپی و از طرفی خوردن 
س�ه گل در 10 دقیقه از ایمون زاید و واگذار کردن بازی دو 
بر صفر برده پرویز مظلوم�ی را در دربی  ها به یک مرد ویژه 
تبدیل کرده است. دربی برای پرویز حکم مرگ و زندگی را 
دارد. برای برانکو نیز بردن در دربی اهمیت زیادی دارد و وی 

می خواهد به نوعی محبوب هواداران تیمش شود.

تقابل قلعه نویی و مظلومی
تقابل امیر قلعه نویی و پرویز مظلوم�ی در هفته دوم لیگ 
پانزدهم را می توان یکی از جنجال�ی ترین مصاف های لیگ 
به ش�مار آورد. بعد از برکناری امیر قلعه نویی از سرمربیگری 
استقلال، پرویز مظلومی س�رمربی این تیم شده است  و  باید 
تیمی را مهیای لیگ کند که نظر هواداران را جلب کند. قلعه نویی 
که حسابی بابت کنار گذاشته شدنش از این تیم ناراحت است، 
انگیزه های زیادی برای غلبه بر تیم سابقش دارد، اما مظلومی 
هم می خواهد مقابل برابر پرافتخارترین مربی لیگ برتر نتیجه 
بگیرد. رویارویی مهدی رحمتی با قلعه نویی هم می تواند 

منشأ حاشیه های زیادی باشد.

تقابل برانکو و گل محمدی
نتایج خوبی که یحیی گل محمدی با ذوب آهن گرفت، موجب شد 
وی یکی از گزینه های مدیران باشگاه برای نشستن روی نیمکت 
پرسپولیس باشد که این اتفاق به هر دلیل رخ نداد، اما گل محمدی 
مثل علیرضا منصوریان برای آبی ها اصلی  ترین آلترناتیو نیمکت 
پرس�پولیس اس�ت. جدا از این مس�اله حضور محس�ن مسلمان 
که در لیست مازاد یحیی قرارداشت و به پرس�پولیس آمد هم از 
دیگر جذابیت های این بازی اس�ت، هر چند که مسلمان در لیگ 

چهاردهم نیز در ذوب آهن جایی نداشت.

 تقابل قلعه نویی و منصوریان
مصاف تیم ملوان با امی�ر قلعه نویی و تیم نفت ته�ران با علیرضا 
منصوریان را می توان یکی از تقابل های جالب لیگ دانس�ت که 
در هفته چهارم رخ می دهد. در فصل گذشته هواداران منصوریان 
برای برکن�اری قلعه نوی�ی و آم�دن منصوریان به اس�تقلال بنر 
روزش�مار نصب کردند و در نهایت نیز قلعه نویی برکنار ش�د اما 
نیمکت او به منصوریان نرس�ید. قلعه نویی و منصوریان دو مربی 
هستند که هر کدام داعیه مربیگری استقلال را دارند اما با تیمی 

غیر از استقلال با یکدیگر دیدار می کنند. 

رقابت های لیگ برتر پانزدهم باشگاه های کشور از روز پنجشنبه هفته جاری آغاز 
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می شود تا هیجان لیگ باش�گاهی فوتبال یک بار دیگر میهمان ورزش کشورمان 
شود. در آستانه ش�روع دوباره لیگ برتر که به بلوغ نسبی رس�یده است، تصمیم 

گرفتیم این هفته با پرونده ویژه ای به استقبال این مسابقات برویم.
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تکذیب خبر محرومیت برخی از 
مربیان فوتبال

رئیس کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال خبر مربوط به محرومیت 
چند از مربیان فوتبال را به طور رس��می تکذیب کرد.علی اکبر 
محمدزاده رئیس کمیته اخلاق فدراس��یون درباره محرومیت 
برخی مربیان، گفت: اخبار منتشر ش��ده در برخی رسانه ها در 

مورد محرومیت برخی مربیان از فعالیت کذب است.
وی در ادامه افزود: اینکه از قول کمیته اخلاق عنوان ش��ده که 
برخی مربیان از فعالیت در فوتبال محروم شده اند صحت ندارد 
و هیچگونه محرومیتی از س��وی این کمیته اعلام نشده است و 
قطعا احکام کمیته اخلاق از طریق سایت رسمی فدراسیون به 

اطلاع عموم رسانده خواهد شد.
محمدزاده در پای��ان تاکید ک��رد: ضمنا چنانچه باش��گاه ها و 
هیات های فوتبال بخواهند اطلاعات دقیقی در مورد فعالیت و 
یا عدم فعالیت برخی مربیان کسب کنند صرفا از طریق کمیته 
اخلاق فدراس��یون فوتبال اقدام و اس��تعلام مربوط��ه را از این 

کمیته اخذ کنند.

آذری: باشگاه های بدهکار، بهانه 
تعویق لیگ است

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن گفت: از کسانی که ذوب آهن را در 
لیست باش��گاههای بدهکار قرار داده اند تقاضا دارم ریز بدهی 

های این باشگاه را منتشر کنند.
س��عید آذری گفت: قرار داشتن نام باش��گاه ذوب آهن در بین 
باشگاههای بدهکار برای بنده به عنوان مدیرعامل این باشگاه 
تعجب آور بود. بر همین اس��اس از مدیران و مسئولانی که نام 
ذوب آهن را در بین باشگاههای بدهکار قرار داده اند درخواست 

دارم ریز بدهی های ما را منتشر نمایند.
 وی ادامه داد: این موضوع بسیار مهمی است که مدیران فوتبال 
ما مراقب انضباط مالی باشگاهها باش��ند، ولی به نظر می رسد 
ارائه این لیست در آس��تانه ش��روع رقابت ها می تواند بهانه ای 
برای تعویق رقابت های لیگ برتر باش��د که این موضوع به هیچ 
وجه مورد قبول نخواهد بود.او در پایان گفت: امیدوارم با شفاف 
سازی که صورت می گیرد و نظم برگزاری هفته اول رقابت های 
لیگ برتر و برگ��زاری رأس موعد این مس��ابقات فوتبال ایران 

شاهد برداشتن یک گام رو به جلو باشد.

گل احمدزاده در فهرست 12 صحنه 
خارق العاده جام جهانی

گل احمدزاده طی دیدار ایران و مکزیک در لیس��ت 12 صحنه 
خارق العاده جام جهانی فوتبال ساحلی 2015 برای رأی گیری 

قرار گرفته است.
رقابتهای جام جهانی فوتبال ساحلی 2015 به میزبانی پرتغال 
با ثبت صحنه های هیجان انگیز و خارق العاده زیادی به پایان 
رس��ید اما قطعا یکی از این صحنه ها در نظ��ر علاقه مندان به 
این رشته ورزشی درخشان تر اس��ت.کدام گل چشمان شما را 

برانگیخته کرد؟
 فدراسیون جهانی فوتبال، 12 صحنه گل خارق العاده را انتخاب 
و برای رأی گیری جهت معرفی “بهترین گل تورنمنت” در وب 

سایت رسمی خود منتشر کرده است.
 این در حالی است که س��ومین گل ایران توسط احمدزاده در 
لحظه ای که تیم ملی فوتبال س��احلی کش��ورمان 2 بر صفر از 

مکزیک جلوتر بود، در این لیست مشاهده می شود.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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فصل جدید لیگ برتر هندب��ال در حالی امروز قرعه 
کشی می ش��ود که رقابت های باش��گاهی هندبال 
کش��ور قرار اس��ت با تغییر و تحولات تازه ای همراه 
شود.رقابت های باش��گاهی لیگ هندبال کشورمان 
از سابقه زیادی برخوردار است و امروز مراسم قرعه 
کشی بیست و هشتمین دوره این مسابقات به انجام 
خواهد رسید اما در طول س��ال های گذشته، روند و 
نحوه برگزاری و به ویژه کیفیت مسابقات با انتقادات 
زیادی همراه شده بود، از این رو پس از ایجاد تغییرات 
جدید در فدراس��یون هندبال، بحث تغییر در روال 
برگزاری این رقابت ها مطرح ش��د که مورد موافقت 
قرار گرفت.از همان زمانی که تغییرات در فدراسیون 
هندبال صورت گرفت، خواست جامعه این رشته بود 
که فدراسیون با شناسایی نقاط ضعف و قوت لیگٰ، 

مشکلات آن را برای فصل جدید حل کنند.

  تغییر روال برگزاری لیگ
مس��ئول برگزاری مس��ابقات فدراس��یون هندبال 
پیرامون برگزاری این مسابقات با نحوه و روال جدید 

توضیحاتی ارائه کرده است که می خوانید: قرعه کشی 
لیگ برتر امسال روز اول مرداد ماه با معرفی اسپانسر 
برگزار می شود. لیگ برتر هندبال دهه اول شهریور 
ماه آغاز می شود. 12 تیم در لیگ امسال شرکت می 
کنند. امسال لیگ را مثل سال های قبل برگزار می 
کنیم اما درصدد تغییر ساختار مسابقات هستیم.افق 
دید ما این است که ساختار متفاوتی برای مسابقات 
ایجاد کنیم.به گفته فرجاد تا س��ال آینده یک دوره 
مسابقه با هش��ت تیم در قالب جام ستارگان و شش 
تیم در لیگ برتر وجود خواهتد داشت اما فعلا امسال 
لیگ با 12 تیم برگزار می شود که تاکنون همه تیم ها 
اعلام آمادگی کرده اند اما تا نیمه مرداد فرصت ارسال 
مدارک وجود دارد. مهلت نهایی تاریخ نقل و انتقالات 
لیگ تا روز چهارم شهریور تعیین شده است. طوری 
برنامه ریزی کرده ایم که لیگ تا پایان اردیبهشت ماه 

به پایان برسد.

  لیگی پر از انتقاد
رقابت های فصل گذش��ته هندبال در حالی برگزار 

شد که با انتقادات بسیار زیادی همراه بود و موجب 
شد گلایه های زیادی در مورد این مسابقات به وجود 
بیاید.در بیس��ت  و هفتمین دوره لیگ برتر هندبال، 
دو سرپرس��ت و یک رئی��س فدراس��یون عهده دار 
مسئولیت اداره فدراسیون هندبال بودند که برخی 
افراد نابسامانی های رخ داده را محصول همین اتفاق 
می دانند.قرعه کشی فصل گذشته مسابقات در زمان 
سرپرستی نصیری در فدراسیون انجام و قرار شد لیگ 
با برگزاری 24 هفته پیگیری و آخرین هفته مسابقات 
در هفدهم خرداد انجام  شود اما در نهایت لیگی که با 
12 تیم قرعه کشی شده بود،  با 11 تیم آغاز شد، با 13 

تیم ادامه  یافتو با 11 تیم به پایان رسید.

  طولانی شدن لیگ و دلزدگی باشگاه ها
طولانی شدن لیگ فصل گذش��ته یکی از مواردی 
بود که با انتقادات زیاد جامعه هندبال و باشگاه های 
شرکت کننده در این رقابت ها همراه شد از این رو 
طولانی بودن لیگ برتر هندبال یکی از موضوعات 
مهمی است که باید مورد توجه مسئولان فدراسیون 

قرار گیرد.یعن��ی در برنامه ریزی لیگ مس��ابقات 
باشگاه های آسیا و مس��ابقات انتخابی جام جهانی، 
انتخابی المپیک و قهرمانی آس��یا  مدنظر قرار نمی 
گیرد که همین مساله مشکل س��از شده است، به 
عبارت دیگر  لیگ زمانی آغاز می  شود که مسابقات 
قهرمانی باشگاه های آس��یا برای چند هفته آن را با 
تعطیلی روبه رو می  کند، همچنین لیگ برای اردوی 
تیم ملی تعطیل می شود و بعد از آن نیز تعطیلات 
پایان س��ال لیگ را به تعطیلی می  کشاند و موجب 
طولانی شدن آن می شود که این امر به سود باشگاه  
ها نیست و بازیکنان خارجی برای حضور در ایران با 

مشکل مواجه می شوند.

  سپاهان تنها نماینده اصفهان در لیگ
فصل جدید لیگ برتر هندبال در حالی قرعه کشی 
می ش��ود که همانند فصل گذش��ته تی��م هندبال 
سپاهان نماینده اصفهان در این مسابقات است. با 
موافقت باشگاه سپاهان، تیم  داری در رشته هندبال 
ادامه خواهد داشت و بر این اساس تیم سپاهان به 

عنوان تنها نماینده اس��تان در مراسم قرعه  کشی 
لیگ  برتر شرکت می  کند تا حریفانش را بشناسد.

تیم س��پاهان ب��ا کس��ب قهرمانی ه��ای متوالی، 
پرافتخارترین تیم هندبال کش��ورمان محس��وب 
می  شود اما دو فصل قبل و در پی مشکلاتی که بین 
باشگاه سپاهان و فدراسیون هندبال به وجود آمد، 
این تیم از حضور در لیگ برتر امتناع کرد و در لیگ 
حضور نیافت.با این حال فصل گذشته هیئت مدیره 
این باشگاه، رأی به ادامه فعالیت این تیم داد تا یک 

بار دیگر تیم سپاهان در لیگ  برتر شرکت کند.
مجید رحیم زاده همانند فصل گذش��ته س��رمربی 
تیم هندبال س��پاهان اس��ت و مصطفی غلامی نیز 
در کادر فنی این تیم حضور خواهد داش��ت و قرار 
است این تیم با ترکیبی از بازیکنان جوان در لیگ 
شرکت کند، با این حال در نظر گرفته شدن بودجه 
معادل فصل گذش��ته موجب ش��ده ت��ا کادر فنی 
سپاهان نسبت به این مس��اله معترض باشند اما به 
نظر نمی رسد تاثیری در دیدگاه مدیران این باشگاه 

داشته باشد.

به بهانه قرعه کشی فصل جدید لیگ برتر هندبال

میراث لیگ نابسامان و طولانی قبل به امروز رسید؛ برای فردا فکری کنید

ش��هردار اصفهان در بازدید از س��الن 25 آبان 

ش
ورز

وه 
��ر

گ

اصفهان، برای تجهیز و محوطه سازی این سالن 
قول مساعد داد.

مسئولیت میزبانی از 12 تیم آسیایی حاضر در 
این دوره از مسابقات به سالن 6 هزار نفری 25 
آبان مجموعه ورزشی نقش جهان سپرده شده است و 
تیم های شرق و غرب قاره کهن در کنار تیم تأسیسات 
دریایی تهران در این مسابقات به مصاف هم خواهند 
رفت.مس��ئولان برگزاری این رقابت ه��ا که در تلاش 
برای آماده سازی سالن 25 آبان هستند، صبح دیروز 
میزبان دکتر مه��دی جمالی نژاد، ش��هردار اصفهان 
بودند. در این بازدید معاون عمرانی شهرداري منطقه 7 

اصفهان،محمودیه رئیس اداره فنی مهندسی اداره کل 
ورزش و جوانان استان و علی اکبر ابرقویی نژاد رئیس 
هیأت فوتبال استان و رئیس س��تاد اجرایی مسابقات 
جام باشگاه های فوتسال آسیا 2015، شهردار اصفهان 
را همراه��ی می کردند.جمالی ن��ژاد ضم��ن بازدید از 
بخش های مختلف س��الن 25 آبان، سوالاتی پیرامون 
نواقص، کمبودها و نیازهای این س��الن از مس��ئولان 
مربوطه مطرح کرد. رئیس اداره فنی مهندس��ی اداره  
کل ورزش و جوانان اس��تان اصفه��ان در ابتدای این 
بازدید توضیحاتی در مورد روند آماده سازی سالن 25 
آبان برای میزبانی جام باشگاه های فوتسال آسیا 2015 

به شهردار اصفهان ارائه داد.

  کف پوش میلیاردی AFC  در سالن 25 آبان 
نصب می شود 

محمودیه با اش��اره مش��کلات کف پوش س��الن که با 
گذش��ت زمان از بین رفته و کارایی خود را از دس��ت 
داده است گفت: قرار اس��ت کف پوش استانداردی از 
طرف کنفدراسیون فوتبال آسیا ظرف چند روز آینده 
به اصفهان ارسال شود که ارزش این کف پوش بالغ بر 
2 تا 3 میلیارد تومان است که تا زمان آغاز مسابقات در 
سالن نصب خواهد شد.وی افزود: تأسیسات و امکانات 
س��الن 25 آبان تا مدتی قبل با نواقص ش��دیدی روبه 
رو بود که در م��دت اخیر با تعامل ب��ا اداره کل ورزش 
و جوانان اس��تان، این نواقص درحال برطرف ش��دن 

هستند و نگرانی در این خصوص وجود ندارد. محمودیه 
گفت: هم اکنون 25 نفر به صورت شبانه روزی مشغول 
کار در سالن 25 آبان هستند که سالن تا روز شنبه که 
آخرین بازدید بازرس��ان AFC خواهد بود به صورت 

کامل آماده می شود.

  پخش زنده تلویزیونی و اینترنتی مسابقات
رئیس اداره فنی مهندس��ی اداره کل ورزش و جوانان 
اس��تان ادامه داد: جای��گاه خبرنگاران برای پوش��ش 
این رویداد در حال تجهیز اس��ت؛ ضم��ن اینکه تمام 
مسابقات به طور مستقیم و به دو صورت تلویزیونی و 
اینترنتی برای کش��ورهای آسیایی پخش خواهد شد.  
وی در پای��ان گفت: درحال حاضر تنه��ا نگرانی ما در 
مورد راه های دسترس��ی و همچنین بحث زیباسازی 
محوطه وروردی مجموعه ورزش��ی نقش جهان است 
که امیدواریم این نگرانی با مساعدت شهردار محترم 

اصفهان برطرف شود.

  با میزبانی اصفهان، سالن 25 آبان به چرخه 
سالن های شهر اضافه می شود

علی اکب��ر ابرقویی نژاد رئیس هیأت فوتبال اس��تان و 
رئیس س��تاد اجرایی مس��ابقات نیز با ارائه گزارش��ي 
گفت:در مدت اخیر، بحث آماده سازی سالن 25 آبان 
فش��ار زیادی روی هیأت فوتب��ال و اداره کل ورزش و 
جوانان استان آورده است اما مسأله مهم این است که 
با میزبانی از جام باشگاه های فوتسال آسیا، سالن 25 
آبان که در رکود و بی خبری بود به چرخه س��الن های 
ورزشی اصفهان اضافه می ش��ود. وی افزود: این سالن 
حدود 2 س��ال پیش به صورت صوری افتتاح شد اما 
بلااس��تفاده مانده بود و امی��دوارم بتوانی��م روز نهم 
مردادماه و همزمان با آغاز جام باش��گاه ها، سالن 25 

آبان را به صورت رسمی افتتاح کنیم.
ابرقویی ن��ژاد بیان داش��ت: اس��تانداری، ش��هرداری 
اصفهان، اداره برق، صداوسیما و سایر ارگان ها در این 
مدت همکاری بسیار خوبی با ما داشتند که امیدواریم 
بتوانیم با مساعدت های خوب شهردار اصفهان میزبان 

شایسته ای برای مسابقات باشیم.

  جهان ش�هر اصفه�ان بای�د میزب�ان 
رویدادهای بین المللی باشد

س��پس، دکتر مهدی جمالی نژاد که در جریان کم 
و کیف برگزاری مس��ابقات و همچنی��ن امکانات و 
کمبودهای س��الن 25 آبان قرار گرفته بود، در این 
خص��وص اظهار داش��ت: اصفهان یک جهان ش��هر 
اس��ت و ش��هرت جهانی دارد و باید میزبان چنین 

رویدادهای بین المللی باشد.
وی افزود: با میزبانی از مسابقات ورزشی، دیپلماسی 
شهری ارتقا پیدا می کند و برگزاری جام باشگاه های 
فوتسال آسیا در شهر زیبای اصفهان در جهت مطرح 
کردن بیشتر نام  این شهر در آس��یا و جهان بسیار 

موثر خواهد بود.
میزبانی جام باشگاه های آسیا، افتخاری برای ماست
شهردار اصفهان ادامه داد: قبول کردن میزبانی این 
مسابقات، اقدام ارزش��مندی بود که افتخاری برای 
ماست. امیدوارم بتوانیم در کنار استانداری اصفهان، 
اداره کل ورزش و جوانان اس��تان و هی��أت فوتبال 
اصفهان گامی در جهت هرچه بهتر برگزار شدن این 

رقابت ها برداریم.

  دستور ش�هردار اصفهان براي زیباسازي 
و محوطه سازي

جمالی نژاد بیان داش��ت:  هم اکنون دغدغه اصلی ما 
و سایر مس��ئولان بحث ورودی ورزشگاه و محوطه 
سازی و زیباسازی آن است. اگر قرار باشد مجموعه 
ورزش��ی نقش جهان در آینده میزبان تماشاگران و 
ورزشکاران باش��د، ورودی این ورزشگاه به طراحی 
اصولی نی��از دارد اما ما در ش��هرداری اصفهان این 
آمادگی را داریم که در همین فرصت محدود تا آغاز 
مسابقات جام باشگاه های فوتس��ال آسیا، ورودی و 
محوطه پیرامونی ورزشگاه را برای میزبانی شایسته 
اصفه��ان آماده س��ازی کنیم. ش��هردار اصفهان در 
پایان این بازدید دس��تور داد که اقدامات لازم برای 
محوطه سازی و زیباسازی محوطه سالن 25 آبان از 
همین امروز توسط تیم عمرانی شهرداری اصفهان 

انجام شود.

در فاصله یك هفته تا شروع رقابتهاي باشگاههاي آسیا

شهردار اصفهان از سالن 25 آبان بازديد كرد

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان  آگهی مزایده عمومی نوبت اول  

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان  متولی موقوفهاداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر  

داور بین المللی فوتبال ایران اعتقاد دارد نگاه به داوری باید تغییر کند و این موضوع 
باید از فدراسیون شروع شود.علیرضا فغانی درباره اعتراضات محسن ترکی که گفته 
این کلاس های دو روزه داوری مناسب نیس��ت گفت: طبق روال سال های قبل اول 
فصل برنامه دو سه روزه ای را داریم تا داوران به هماهنگی برسند.وی در پاسخ به این 
سوال که وضعیت مالی و امکانات داوری مش��کل دارد و همه داوران به این موضوع 
معترض هستند اظهار داشت: این بحث امروز نیست و از گذشته وجود دارد. نگاه به 
داوری باید تغییر کند و این موضوع باید در ابتدا از فدراسیون آغاز شود.داور فوتبال 

کش��ورمان درباره اینکه تاج در س��الن گفته پول داریم اما پول اضافی نداریم عنوان 
کرد: در مجمع درباره حق الزحمه امس��ال داوری صحبت ش��د. نگاهی که به داوری 
وجود دارد باید تغییر کند چراکه داوران از ارکان اصلی یک بازی فوتبال هستند. در 
مجمع فدراسیون از همه تشکر کردند جز داوری. فغانی همچنین درباره اینکه ترکی 
درخصوص بازی تراکتور اعتراض داشته و گفته این موضوع سیاسی بوده تصریح کرد: 
بهتر است افکار عمومی خودشان در این باره قضاوت کنند اما سیاست فیفا این است 

که سیاسیون دخالتی نداشته باشند که با توجه به شرایط این اتفاق رخ داده است.

فوروارد تیم فیلادلفیا که این روزها با این تیم در لیگ تابستانی NBA بازی می کند 
در پاسخ به دعوت مسئولان فدراسیون برای حضور در اردوی تیم ملی گفته که سرباز 
هستم و برای سفر به ایران مشکل دارم.تمرینات تیم ملی بسکتبال برای شرکت در 
مسابقات قهرمانی آس��یا و انتخابی المپیک از جمعه گذش��ته زیر نظر درک باورمن 
سرمربی جدید آلمانی آغازشده است. ارسلان کاظمی یکی از 2۸ بازیکنی است که به 
این اردو دعوت شده است در حالیکه وی در آمریکا به سر می برد و این روزها هم تیم 
فیلادلفیا را در لیگ تابستانی NBA همراهی می کند و به همین دلیل با گذشت پنج 

روز از آغاز تمرینات تیم ملی به ایران سفر نکرده است و ظاهرا برنامه ای هم برای سفر 
ندارد. ارسلان کاظمی در پاسخ به پیگیری های مسئولان فدراسیون بسکتبال اعلام 
کرده که سرباز است و به دلیل مشکلاتی که درحین سفر بابت خروج از کشور برایش 
ایجاد می شود، نمی تواند در محل تمرینات تیم ملی حاضر شود. علاوه بر این سورن 
دربوغوسیان، فربد فرمان و یونس لاله زاده نیز دیگر بازیکنانی هستند که به اردوی تیم 
ملی بسکتبال دعوت شده اند اما آنها هم خارج از کشور به سر می برند و هنوز هم هیچ 
پاسخی که روشن کننده وضعیت حضورشان باشد به مسئولان فدراسیون نداده اند.

کاظمی: سربازم و نمی توانم بیایمفغانی: نگاه به داوری باید تغییر کند

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر و متولی موقوفه در نظر دارند یک درب باغ متعلق به موقوفه ورثه 
محمد هاشم کلباسی به مساحت حدودا 6000 مترمربع واقع در صحرای علی زین فروشان با اجاره سالیانه 10/000/000 ریال 
را از طریق مزایده کتبی و عنداللزوم حضوری اجاره دهد بدینوس�یله از اش�خاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط جهت 

شرکت در مزایده دعوت بعمل می آید. 
الف:  مدت بهره برداری از 94/6/1 لغایت 95/6/1 به مدت یکسال 

ب: محل ثبت نام و قبول پیشنهادات: دبیرخانه اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر واقع در خیابان شریعتی 
شمالی کوچه 94 تلفن 33610898 و 33626071

ج: سپرده: مبلغ 5/000/000 ریال بصورت چک تضمینی در وجه اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر 
د: مهلت ثبت نام تا روز یکشنبه مورخ 94/5/25

ه: کمیسیون مزایده: 
زمان: ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ 94/5/26

مکان: اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر واقع در خیابان شریعتی شمالی، کوچه 94
و: شرایط متقاضی: 

1- حضور در کمیسیون مزایده 
2- در صورت برنده شدن پرداخت هزینه نشر آگهی 

نظر به اینکه تمامی حق کسب و پیشه و سرقفلی یکباب مغازه در طبقه اول پاساژ زرین به پلاک ثبتی 
3002/5 و 3002/4 و 3002/3 و 3002/1 بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به ترابعلی مظاهری واقع در خیابان 
علامه مجلس�ی- کوچه کمرزرین- پاساژ زرین در مس��یر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار 
دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، 
ل�ذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 م�اده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و 
 اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370 بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ

 می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نش�ر این آگهی نس�بت به معرفی یک نفر کارشناس 
ب�ه عنوان معتمد و 5 نفر کارش�ناس ب�ه عنوان مرضی الطرفین به ش�هرداری منطقه س�ه واقع در 
خیابان کمال، روبروی حسینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی جزء 
کارشناس�ان رسمی دادگس�تری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت   

تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

پا به توپ با سپاهان و ذوب آهن 

ذوب آهن در نیم فصل دوم فصل گذشته به سیستم 2-4-4 روی آورد. این تیم 
توانست این سیس�تم را در قالب خطی به خوبی اجرا کند و آنقدر خوب بود که 
مطمئن باشیم در این فصل نیز با توجه به بازیکنانی که جذب کرده و تمریناتی 
که برگزار کرده است، بار دیگر از این سیستم در تقابل با حریفان استفاده خواهد 
کرد. به نظر می رسد بازیکنانی که در زیر به آنها اش�اره می شود نفرات اصلی 

ترکیب این تیم باشد و نیمکت تیم ها هم چهره های شاخصی دارد.

باشگاه ذوب آهن

رشید مظاهری: دروازه بانی که نامش شب گذشته نیز در بین برترین های 
فصل گذش��ته قرار گرفت، امس��ال دو هدف بزرگ را دنبال می کند. اول 
درخش��ش در ترکیب ذوب آهن و روز به روز بهتر ش��دن و دوم دستیابی 
 به دس��تکش های تیم ملی کش��ورمان. نباید فراموش کرد که مظاهری 
می تواند سنگربان بزرگی برای تیم ملی کشورمان باشد و او را باید در فصل 

آتی خیلی جدی گرفت.

علی حمام: هیچ کس باور نداشت او اینقدر خوب باشد، ولی وقتی تبدیل 
به ستون نفوذناپذیر ذوب آهن در سمت راست شد همگان باور کردند که 
او یک ستاره در سمت راست خط دفاعی است و نامش بر سر زبان ها افتاد. 
علی حمام اگرچه در این فصل کمی دیرتر تمریناتش را شروع کرد، ولی به 

هر حال می توان از او و کیفیتش باز هم مطمئن بود.

اکبر صادقی: ستاره فصل گذشته پدیده ذوب آهن را انتخاب کرد و خیلی 
 محکم از انتخابش گفت. صادقی تمرینات خوب و منظمی را در ذوب آهن

به انجام رسانده و فقط کافی است با قاسم حدادی فر هماهنگ شود. صادقی 
مطمئناً کار سختی در پستی خواهد داشت که فصل گذشته دهنوی در آن 
هر هفته بهتر از هفته قبل ظاهر شد. قضاوت ها در مورد صادقی را باید پس 

از چند هفته دیگر انجام داد.

مهدی رجب زاده: برای ما جذاب است که موهای او دوباره درآمده است 
و مثل یک جوان در کنار سایرین می دود و می جنگد و گل می زند. رجب زاده 
در فصل آتی می خواهد نش��ان دهد القابی چون دندان پوسیده و امثالهم 
برای او وجود ندارد. او فوتبالیستی است که راه و رسم موفقیت و بزرگ را 
خوب می داند و مطمئناً باز هم در ترکیب تیمش خواهد درخشید. پست 

10 در اختیار اوست.

کاوه رضایی: بازیکنی حرفه ای که باید منتظر جنگ او برای پیراهن تیم 
ملی ماند. کاوه برای جنگیدن، گل زدن در هر مسابقه و بزرگی آماده است 
و اگر رخدادها برابر پیش بینی باشد، فصلی  رویایی در ترکیب ذوب آهن 
خواهد داشت که می تواند دریچه پرواز او باشد. کاوه یک شماره 9 کلاسیک 

است که بی صبرانه منتظر روزهای باشکوهش هستیم.

نیمکت: ذوب آهن بر روی نیمکتش بار دیگر ستاره های جوانی دارد که 
آنها را به تناوب به کار خواهد گرفت. مسعود حس��ن زاده، ستاره نیمکت 
ذوب آهن خواهد بود. ولید اس��ماعیل، تبریزی، مه��دی پور، حق وردی، 
شکاری، عباسی، همگی چشم انتظار فرصتی برای خود نمایی خواهند بود.

قاسم حدادی فر: همه از او انتظار یک س��تاره دارند، ولی آیا او در فصل 
آینده هم یک ستاره خواهد بود. دیگر نماینده ذوب آهن در جمع ستارگان 
فصل گذش��ته لیگ برتر حالا بایس��تی بار دیگر تیمش را در آسیا، لیگ و 
حذفی به خوبی راهبری و باید خودش را برای بزرگی در مسابقات به خوبی 

آماده کند. چشمان اصفهان به ساق های این ستاره است.

دانیال اس�ماعیلی فر: بازیکن��ی که در فصل گذش��ته در ذوب آهن رو 
 ش��د اگر می خواهد در فصل آینده بتواند به درخش��ش ادامه دهد، باید با 
مهره ای چ��ون مرتضی تبریزی در این پس��ت رقابت کن��د. دانیال فصل 
ش��کوفایی را در پیش دارد و امیدواریم با دوری از هرگونه حاش��یه بتواند 

انتظارات را به عنوان یک گوش راست برآورده سازد.

احسان پهلوان: بازیکنی که دوران رشد را خیلی کند سپری کرد و چند 
سالی است یک بازیکن متوسط است، حالا به هافبک چپ ذوب آهن بدل 
ش��ده اس��ت و ضعف های دفاعی خود را با تکنیک مثال زدنی اش در این 
پست پر می کند. احسان در بازی های دوستانه پیش فصل ذوب آهن فرم 
خوبی را نشان داد و حالا این بازیکن می تواند در لیگ هم مهره شماره یک 

یحیی برای پست خودش باشد.

هادی محمدی: بازیکنی که تیم ملی را در افق خ��ود می بیند، در فصل 
آینده علاوه بر ظرفی��ت های جوانی که دارد، به فاکتور تجربه نیز مس��لح 
شده است. هادی محمدی بدون کارلوس ش��اید به مشکل بر بخورد، ولی 
به هر حال او حالا ستون شماره یک خط دفاعی تیمش است و باید به فکر 

روزهای سختش در این فصل باشد.

محمد نژادمهدی: مدافع دیگر آینده دار ذوب آهن که از پدیده به این تیم 
پیوست، حالا باید جای کارلوس بزرگ را پرکند. او کار سختی دارد؛ چرا که 
به هیچ وجه از تجربه مدافع برزیلی سابق ذوب آهن برخوردار نیست و کار 
سختی برای تبدیل ش��دن به جایگزین او در ترکیب سبزپوشان اصفهانی 

دارد. باید به نژادمهدی فرصت داد و او را به خوبی حمایت کرد.

 مهرداد قنبری: بیشترین حضور را در فصل گذشته رقابت های لیگ برتر ثبت
 کرد و اینقدر خوب کار کرد که فدراسیون پاسپورتش را گرفت. مهرداد قنبری

که در دفاع و حمله یک چهره فوق العاده در ترکیب ذوب آهن و بی تردید یکی 
از بهترین ها ب��ود، در این فصل می تواند فراتر از یک پدیده باش��د و تبدیل به 
 یک ستاره در ذوب آهن شود. ذوب آهن سیستم گراست ولی قنبری تکنیکی 

می تواند در جناح چپ بزرگی کند.
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تکذیب خبر محرومیت برخی از 
مربیان فوتبال

رئیس کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال خبر مربوط به محرومیت 
چند از مربیان فوتبال را به طور رس��می تکذیب کرد.علی اکبر 
محمدزاده رئیس کمیته اخلاق فدراس��یون درباره محرومیت 
برخی مربیان، گفت: اخبار منتشر ش��ده در برخی رسانه ها در 

مورد محرومیت برخی مربیان از فعالیت کذب است.
وی در ادامه افزود: اینکه از قول کمیته اخلاق عنوان ش��ده که 
برخی مربیان از فعالیت در فوتبال محروم شده اند صحت ندارد 
و هیچگونه محرومیتی از س��وی این کمیته اعلام نشده است و 
قطعا احکام کمیته اخلاق از طریق سایت رسمی فدراسیون به 

اطلاع عموم رسانده خواهد شد.
محمدزاده در پای��ان تاکید ک��رد: ضمنا چنانچه باش��گاه ها و 
هیات های فوتبال بخواهند اطلاعات دقیقی در مورد فعالیت و 
یا عدم فعالیت برخی مربیان کسب کنند صرفا از طریق کمیته 
اخلاق فدراس��یون فوتبال اقدام و اس��تعلام مربوط��ه را از این 

کمیته اخذ کنند.

آذری: باشگاه های بدهکار، بهانه 
تعویق لیگ است

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن گفت: از کسانی که ذوب آهن را در 
لیست باش��گاههای بدهکار قرار داده اند تقاضا دارم ریز بدهی 

های این باشگاه را منتشر کنند.
س��عید آذری گفت: قرار داشتن نام باش��گاه ذوب آهن در بین 
باشگاههای بدهکار برای بنده به عنوان مدیرعامل این باشگاه 
تعجب آور بود. بر همین اس��اس از مدیران و مسئولانی که نام 
ذوب آهن را در بین باشگاههای بدهکار قرار داده اند درخواست 

دارم ریز بدهی های ما را منتشر نمایند.
 وی ادامه داد: این موضوع بسیار مهمی است که مدیران فوتبال 
ما مراقب انضباط مالی باشگاهها باش��ند، ولی به نظر می رسد 
ارائه این لیست در آس��تانه ش��روع رقابت ها می تواند بهانه ای 
برای تعویق رقابت های لیگ برتر باش��د که این موضوع به هیچ 
وجه مورد قبول نخواهد بود.او در پایان گفت: امیدوارم با شفاف 
سازی که صورت می گیرد و نظم برگزاری هفته اول رقابت های 
لیگ برتر و برگ��زاری رأس موعد این مس��ابقات فوتبال ایران 

شاهد برداشتن یک گام رو به جلو باشد.

گل احمدزاده در فهرست 12 صحنه 
خارق العاده جام جهانی

گل احمدزاده طی دیدار ایران و مکزیک در لیس��ت 12 صحنه 
خارق العاده جام جهانی فوتبال ساحلی 2015 برای رأی گیری 

قرار گرفته است.
رقابتهای جام جهانی فوتبال ساحلی 2015 به میزبانی پرتغال 
با ثبت صحنه های هیجان انگیز و خارق العاده زیادی به پایان 
رس��ید اما قطعا یکی از این صحنه ها در نظ��ر علاقه مندان به 
این رشته ورزشی درخشان تر اس��ت.کدام گل چشمان شما را 

برانگیخته کرد؟
 فدراسیون جهانی فوتبال، 12 صحنه گل خارق العاده را انتخاب 
و برای رأی گیری جهت معرفی “بهترین گل تورنمنت” در وب 

سایت رسمی خود منتشر کرده است.
 این در حالی است که س��ومین گل ایران توسط احمدزاده در 
لحظه ای که تیم ملی فوتبال س��احلی کش��ورمان 2 بر صفر از 

مکزیک جلوتر بود، در این لیست مشاهده می شود.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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فصل جدید لیگ برتر هندب��ال در حالی امروز قرعه 
کشی می ش��ود که رقابت های باش��گاهی هندبال 
کش��ور قرار اس��ت با تغییر و تحولات تازه ای همراه 
شود.رقابت های باش��گاهی لیگ هندبال کشورمان 
از سابقه زیادی برخوردار است و امروز مراسم قرعه 
کشی بیست و هشتمین دوره این مسابقات به انجام 
خواهد رسید اما در طول س��ال های گذشته، روند و 
نحوه برگزاری و به ویژه کیفیت مسابقات با انتقادات 
زیادی همراه شده بود، از این رو پس از ایجاد تغییرات 
جدید در فدراس��یون هندبال، بحث تغییر در روال 
برگزاری این رقابت ها مطرح ش��د که مورد موافقت 
قرار گرفت.از همان زمانی که تغییرات در فدراسیون 
هندبال صورت گرفت، خواست جامعه این رشته بود 
که فدراسیون با شناسایی نقاط ضعف و قوت لیگٰ، 

مشکلات آن را برای فصل جدید حل کنند.

  تغییر روال برگزاری لیگ
مس��ئول برگزاری مس��ابقات فدراس��یون هندبال 
پیرامون برگزاری این مسابقات با نحوه و روال جدید 

توضیحاتی ارائه کرده است که می خوانید: قرعه کشی 
لیگ برتر امسال روز اول مرداد ماه با معرفی اسپانسر 
برگزار می شود. لیگ برتر هندبال دهه اول شهریور 
ماه آغاز می شود. 12 تیم در لیگ امسال شرکت می 
کنند. امسال لیگ را مثل سال های قبل برگزار می 
کنیم اما درصدد تغییر ساختار مسابقات هستیم.افق 
دید ما این است که ساختار متفاوتی برای مسابقات 
ایجاد کنیم.به گفته فرجاد تا س��ال آینده یک دوره 
مسابقه با هش��ت تیم در قالب جام ستارگان و شش 
تیم در لیگ برتر وجود خواهتد داشت اما فعلا امسال 
لیگ با 12 تیم برگزار می شود که تاکنون همه تیم ها 
اعلام آمادگی کرده اند اما تا نیمه مرداد فرصت ارسال 
مدارک وجود دارد. مهلت نهایی تاریخ نقل و انتقالات 
لیگ تا روز چهارم شهریور تعیین شده است. طوری 
برنامه ریزی کرده ایم که لیگ تا پایان اردیبهشت ماه 

به پایان برسد.

  لیگی پر از انتقاد
رقابت های فصل گذش��ته هندبال در حالی برگزار 

شد که با انتقادات بسیار زیادی همراه بود و موجب 
شد گلایه های زیادی در مورد این مسابقات به وجود 
بیاید.در بیس��ت  و هفتمین دوره لیگ برتر هندبال، 
دو سرپرس��ت و یک رئی��س فدراس��یون عهده دار 
مسئولیت اداره فدراسیون هندبال بودند که برخی 
افراد نابسامانی های رخ داده را محصول همین اتفاق 
می دانند.قرعه کشی فصل گذشته مسابقات در زمان 
سرپرستی نصیری در فدراسیون انجام و قرار شد لیگ 
با برگزاری 24 هفته پیگیری و آخرین هفته مسابقات 
در هفدهم خرداد انجام  شود اما در نهایت لیگی که با 
12 تیم قرعه کشی شده بود،  با 11 تیم آغاز شد، با 13 

تیم ادامه  یافتو با 11 تیم به پایان رسید.

  طولانی شدن لیگ و دلزدگی باشگاه ها
طولانی شدن لیگ فصل گذش��ته یکی از مواردی 
بود که با انتقادات زیاد جامعه هندبال و باشگاه های 
شرکت کننده در این رقابت ها همراه شد از این رو 
طولانی بودن لیگ برتر هندبال یکی از موضوعات 
مهمی است که باید مورد توجه مسئولان فدراسیون 

قرار گیرد.یعن��ی در برنامه ریزی لیگ مس��ابقات 
باشگاه های آسیا و مس��ابقات انتخابی جام جهانی، 
انتخابی المپیک و قهرمانی آس��یا  مدنظر قرار نمی 
گیرد که همین مساله مشکل س��از شده است، به 
عبارت دیگر  لیگ زمانی آغاز می  شود که مسابقات 
قهرمانی باشگاه های آس��یا برای چند هفته آن را با 
تعطیلی روبه رو می  کند، همچنین لیگ برای اردوی 
تیم ملی تعطیل می شود و بعد از آن نیز تعطیلات 
پایان س��ال لیگ را به تعطیلی می  کشاند و موجب 
طولانی شدن آن می شود که این امر به سود باشگاه  
ها نیست و بازیکنان خارجی برای حضور در ایران با 

مشکل مواجه می شوند.

  سپاهان تنها نماینده اصفهان در لیگ
فصل جدید لیگ برتر هندبال در حالی قرعه کشی 
می ش��ود که همانند فصل گذش��ته تی��م هندبال 
سپاهان نماینده اصفهان در این مسابقات است. با 
موافقت باشگاه سپاهان، تیم  داری در رشته هندبال 
ادامه خواهد داشت و بر این اساس تیم سپاهان به 

عنوان تنها نماینده اس��تان در مراسم قرعه  کشی 
لیگ  برتر شرکت می  کند تا حریفانش را بشناسد.

تیم س��پاهان ب��ا کس��ب قهرمانی ه��ای متوالی، 
پرافتخارترین تیم هندبال کش��ورمان محس��وب 
می  شود اما دو فصل قبل و در پی مشکلاتی که بین 
باشگاه سپاهان و فدراسیون هندبال به وجود آمد، 
این تیم از حضور در لیگ برتر امتناع کرد و در لیگ 
حضور نیافت.با این حال فصل گذشته هیئت مدیره 
این باشگاه، رأی به ادامه فعالیت این تیم داد تا یک 

بار دیگر تیم سپاهان در لیگ  برتر شرکت کند.
مجید رحیم زاده همانند فصل گذش��ته س��رمربی 
تیم هندبال س��پاهان اس��ت و مصطفی غلامی نیز 
در کادر فنی این تیم حضور خواهد داش��ت و قرار 
است این تیم با ترکیبی از بازیکنان جوان در لیگ 
شرکت کند، با این حال در نظر گرفته شدن بودجه 
معادل فصل گذش��ته موجب ش��ده ت��ا کادر فنی 
سپاهان نسبت به این مس��اله معترض باشند اما به 
نظر نمی رسد تاثیری در دیدگاه مدیران این باشگاه 

داشته باشد.

به بهانه قرعه کشی فصل جدید لیگ برتر هندبال

میراث لیگ نابسامان و طولانی قبل به امروز رسید؛ برای فردا فکری کنید

ش��هردار اصفهان در بازدید از س��الن 25 آبان 

ش
ورز

وه 
��ر

گ

اصفهان، برای تجهیز و محوطه سازی این سالن 
قول مساعد داد.

مسئولیت میزبانی از 12 تیم آسیایی حاضر در 
این دوره از مسابقات به سالن 6 هزار نفری 25 
آبان مجموعه ورزشی نقش جهان سپرده شده است و 
تیم های شرق و غرب قاره کهن در کنار تیم تأسیسات 
دریایی تهران در این مسابقات به مصاف هم خواهند 
رفت.مس��ئولان برگزاری این رقابت ه��ا که در تلاش 
برای آماده سازی سالن 25 آبان هستند، صبح دیروز 
میزبان دکتر مه��دی جمالی نژاد، ش��هردار اصفهان 
بودند. در این بازدید معاون عمرانی شهرداري منطقه 7 

اصفهان،محمودیه رئیس اداره فنی مهندسی اداره کل 
ورزش و جوانان استان و علی اکبر ابرقویی نژاد رئیس 
هیأت فوتبال استان و رئیس س��تاد اجرایی مسابقات 
جام باشگاه های فوتسال آسیا 2015، شهردار اصفهان 
را همراه��ی می کردند.جمالی ن��ژاد ضم��ن بازدید از 
بخش های مختلف س��الن 25 آبان، سوالاتی پیرامون 
نواقص، کمبودها و نیازهای این س��الن از مس��ئولان 
مربوطه مطرح کرد. رئیس اداره فنی مهندس��ی اداره  
کل ورزش و جوانان اس��تان اصفه��ان در ابتدای این 
بازدید توضیحاتی در مورد روند آماده سازی سالن 25 
آبان برای میزبانی جام باشگاه های فوتسال آسیا 2015 

به شهردار اصفهان ارائه داد.

  کف پوش میلیاردی AFC  در سالن 25 آبان 
نصب می شود 

محمودیه با اش��اره مش��کلات کف پوش س��الن که با 
گذش��ت زمان از بین رفته و کارایی خود را از دس��ت 
داده است گفت: قرار اس��ت کف پوش استانداردی از 
طرف کنفدراسیون فوتبال آسیا ظرف چند روز آینده 
به اصفهان ارسال شود که ارزش این کف پوش بالغ بر 
2 تا 3 میلیارد تومان است که تا زمان آغاز مسابقات در 
سالن نصب خواهد شد.وی افزود: تأسیسات و امکانات 
س��الن 25 آبان تا مدتی قبل با نواقص ش��دیدی روبه 
رو بود که در م��دت اخیر با تعامل ب��ا اداره کل ورزش 
و جوانان اس��تان، این نواقص درحال برطرف ش��دن 

هستند و نگرانی در این خصوص وجود ندارد. محمودیه 
گفت: هم اکنون 25 نفر به صورت شبانه روزی مشغول 
کار در سالن 25 آبان هستند که سالن تا روز شنبه که 
آخرین بازدید بازرس��ان AFC خواهد بود به صورت 

کامل آماده می شود.

  پخش زنده تلویزیونی و اینترنتی مسابقات
رئیس اداره فنی مهندس��ی اداره کل ورزش و جوانان 
اس��تان ادامه داد: جای��گاه خبرنگاران برای پوش��ش 
این رویداد در حال تجهیز اس��ت؛ ضم��ن اینکه تمام 
مسابقات به طور مستقیم و به دو صورت تلویزیونی و 
اینترنتی برای کش��ورهای آسیایی پخش خواهد شد.  
وی در پای��ان گفت: درحال حاضر تنه��ا نگرانی ما در 
مورد راه های دسترس��ی و همچنین بحث زیباسازی 
محوطه وروردی مجموعه ورزش��ی نقش جهان است 
که امیدواریم این نگرانی با مساعدت شهردار محترم 

اصفهان برطرف شود.

  با میزبانی اصفهان، سالن 25 آبان به چرخه 
سالن های شهر اضافه می شود

علی اکب��ر ابرقویی نژاد رئیس هیأت فوتبال اس��تان و 
رئیس س��تاد اجرایی مس��ابقات نیز با ارائه گزارش��ي 
گفت:در مدت اخیر، بحث آماده سازی سالن 25 آبان 
فش��ار زیادی روی هیأت فوتب��ال و اداره کل ورزش و 
جوانان استان آورده است اما مسأله مهم این است که 
با میزبانی از جام باشگاه های فوتسال آسیا، سالن 25 
آبان که در رکود و بی خبری بود به چرخه س��الن های 
ورزشی اصفهان اضافه می ش��ود. وی افزود: این سالن 
حدود 2 س��ال پیش به صورت صوری افتتاح شد اما 
بلااس��تفاده مانده بود و امی��دوارم بتوانی��م روز نهم 
مردادماه و همزمان با آغاز جام باش��گاه ها، سالن 25 

آبان را به صورت رسمی افتتاح کنیم.
ابرقویی ن��ژاد بیان داش��ت: اس��تانداری، ش��هرداری 
اصفهان، اداره برق، صداوسیما و سایر ارگان ها در این 
مدت همکاری بسیار خوبی با ما داشتند که امیدواریم 
بتوانیم با مساعدت های خوب شهردار اصفهان میزبان 

شایسته ای برای مسابقات باشیم.

  جهان ش�هر اصفه�ان بای�د میزب�ان 
رویدادهای بین المللی باشد

س��پس، دکتر مهدی جمالی نژاد که در جریان کم 
و کیف برگزاری مس��ابقات و همچنی��ن امکانات و 
کمبودهای س��الن 25 آبان قرار گرفته بود، در این 
خص��وص اظهار داش��ت: اصفهان یک جهان ش��هر 
اس��ت و ش��هرت جهانی دارد و باید میزبان چنین 

رویدادهای بین المللی باشد.
وی افزود: با میزبانی از مسابقات ورزشی، دیپلماسی 
شهری ارتقا پیدا می کند و برگزاری جام باشگاه های 
فوتسال آسیا در شهر زیبای اصفهان در جهت مطرح 
کردن بیشتر نام  این شهر در آس��یا و جهان بسیار 

موثر خواهد بود.
میزبانی جام باشگاه های آسیا، افتخاری برای ماست
شهردار اصفهان ادامه داد: قبول کردن میزبانی این 
مسابقات، اقدام ارزش��مندی بود که افتخاری برای 
ماست. امیدوارم بتوانیم در کنار استانداری اصفهان، 
اداره کل ورزش و جوانان اس��تان و هی��أت فوتبال 
اصفهان گامی در جهت هرچه بهتر برگزار شدن این 

رقابت ها برداریم.

  دستور ش�هردار اصفهان براي زیباسازي 
و محوطه سازي

جمالی نژاد بیان داش��ت:  هم اکنون دغدغه اصلی ما 
و سایر مس��ئولان بحث ورودی ورزشگاه و محوطه 
سازی و زیباسازی آن است. اگر قرار باشد مجموعه 
ورزش��ی نقش جهان در آینده میزبان تماشاگران و 
ورزشکاران باش��د، ورودی این ورزشگاه به طراحی 
اصولی نی��از دارد اما ما در ش��هرداری اصفهان این 
آمادگی را داریم که در همین فرصت محدود تا آغاز 
مسابقات جام باشگاه های فوتس��ال آسیا، ورودی و 
محوطه پیرامونی ورزشگاه را برای میزبانی شایسته 
اصفه��ان آماده س��ازی کنیم. ش��هردار اصفهان در 
پایان این بازدید دس��تور داد که اقدامات لازم برای 
محوطه سازی و زیباسازی محوطه سالن 25 آبان از 
همین امروز توسط تیم عمرانی شهرداری اصفهان 

انجام شود.

در فاصله یك هفته تا شروع رقابتهاي باشگاههاي آسیا

شهردار اصفهان از سالن 25 آبان بازديد كرد

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان  آگهی مزایده عمومی نوبت اول  

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان  متولی موقوفهاداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر  

داور بین المللی فوتبال ایران اعتقاد دارد نگاه به داوری باید تغییر کند و این موضوع 
باید از فدراسیون شروع شود.علیرضا فغانی درباره اعتراضات محسن ترکی که گفته 
این کلاس های دو روزه داوری مناسب نیس��ت گفت: طبق روال سال های قبل اول 
فصل برنامه دو سه روزه ای را داریم تا داوران به هماهنگی برسند.وی در پاسخ به این 
سوال که وضعیت مالی و امکانات داوری مش��کل دارد و همه داوران به این موضوع 
معترض هستند اظهار داشت: این بحث امروز نیست و از گذشته وجود دارد. نگاه به 
داوری باید تغییر کند و این موضوع باید در ابتدا از فدراسیون آغاز شود.داور فوتبال 

کش��ورمان درباره اینکه تاج در س��الن گفته پول داریم اما پول اضافی نداریم عنوان 
کرد: در مجمع درباره حق الزحمه امس��ال داوری صحبت ش��د. نگاهی که به داوری 
وجود دارد باید تغییر کند چراکه داوران از ارکان اصلی یک بازی فوتبال هستند. در 
مجمع فدراسیون از همه تشکر کردند جز داوری. فغانی همچنین درباره اینکه ترکی 
درخصوص بازی تراکتور اعتراض داشته و گفته این موضوع سیاسی بوده تصریح کرد: 
بهتر است افکار عمومی خودشان در این باره قضاوت کنند اما سیاست فیفا این است 

که سیاسیون دخالتی نداشته باشند که با توجه به شرایط این اتفاق رخ داده است.

فوروارد تیم فیلادلفیا که این روزها با این تیم در لیگ تابستانی NBA بازی می کند 
در پاسخ به دعوت مسئولان فدراسیون برای حضور در اردوی تیم ملی گفته که سرباز 
هستم و برای سفر به ایران مشکل دارم.تمرینات تیم ملی بسکتبال برای شرکت در 
مسابقات قهرمانی آس��یا و انتخابی المپیک از جمعه گذش��ته زیر نظر درک باورمن 
سرمربی جدید آلمانی آغازشده است. ارسلان کاظمی یکی از 2۸ بازیکنی است که به 
این اردو دعوت شده است در حالیکه وی در آمریکا به سر می برد و این روزها هم تیم 
فیلادلفیا را در لیگ تابستانی NBA همراهی می کند و به همین دلیل با گذشت پنج 

روز از آغاز تمرینات تیم ملی به ایران سفر نکرده است و ظاهرا برنامه ای هم برای سفر 
ندارد. ارسلان کاظمی در پاسخ به پیگیری های مسئولان فدراسیون بسکتبال اعلام 
کرده که سرباز است و به دلیل مشکلاتی که درحین سفر بابت خروج از کشور برایش 
ایجاد می شود، نمی تواند در محل تمرینات تیم ملی حاضر شود. علاوه بر این سورن 
دربوغوسیان، فربد فرمان و یونس لاله زاده نیز دیگر بازیکنانی هستند که به اردوی تیم 
ملی بسکتبال دعوت شده اند اما آنها هم خارج از کشور به سر می برند و هنوز هم هیچ 
پاسخی که روشن کننده وضعیت حضورشان باشد به مسئولان فدراسیون نداده اند.

کاظمی: سربازم و نمی توانم بیایمفغانی: نگاه به داوری باید تغییر کند

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر و متولی موقوفه در نظر دارند یک درب باغ متعلق به موقوفه ورثه 
محمد هاشم کلباسی به مساحت حدودا 6000 مترمربع واقع در صحرای علی زین فروشان با اجاره سالیانه 10/000/000 ریال 
را از طریق مزایده کتبی و عنداللزوم حضوری اجاره دهد بدینوس�یله از اش�خاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط جهت 

شرکت در مزایده دعوت بعمل می آید. 
الف:  مدت بهره برداری از 94/6/1 لغایت 95/6/1 به مدت یکسال 

ب: محل ثبت نام و قبول پیشنهادات: دبیرخانه اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر واقع در خیابان شریعتی 
شمالی کوچه 94 تلفن 33610898 و 33626071

ج: سپرده: مبلغ 5/000/000 ریال بصورت چک تضمینی در وجه اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر 
د: مهلت ثبت نام تا روز یکشنبه مورخ 94/5/25

ه: کمیسیون مزایده: 
زمان: ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ 94/5/26

مکان: اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان خمینی شهر واقع در خیابان شریعتی شمالی، کوچه 94
و: شرایط متقاضی: 

1- حضور در کمیسیون مزایده 
2- در صورت برنده شدن پرداخت هزینه نشر آگهی 

نظر به اینکه تمامی حق کسب و پیشه و سرقفلی یکباب مغازه در طبقه اول پاساژ زرین به پلاک ثبتی 
3002/5 و 3002/4 و 3002/3 و 3002/1 بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به ترابعلی مظاهری واقع در خیابان 
علامه مجلس�ی- کوچه کمرزرین- پاساژ زرین در مس��یر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار 
دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، 
ل�ذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 م�اده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و 
 اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370 بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ

 می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نش�ر این آگهی نس�بت به معرفی یک نفر کارشناس 
ب�ه عنوان معتمد و 5 نفر کارش�ناس ب�ه عنوان مرضی الطرفین به ش�هرداری منطقه س�ه واقع در 
خیابان کمال، روبروی حسینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی جزء 
کارشناس�ان رسمی دادگس�تری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت   

تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

پا به توپ با سپاهان و ذوب آهن 

آنها به همراه تراکتورس�ازی و نفت تهران پرس�تاره ترین تیم های لیگ برتر 
خواهند بود. حسین فرکی کار س�ختی برای ارنج دارد، ولی به هر حال نفراتی 
که س�پاهان در ترکیبش دارد همگی توانایی بازی درآوردن دارند. دو احتمال 
وجود دارد. اول اینکه سپاهان از س�ه دفاع خطی که اخیرا برخی از تیم های از 
آن بهره می گیرند استفاده کند و احتمال چهار دفاع نیز وجود دارد. سه مدافع 
برای استفاده همزمان از کرمی، عقیلی و پادووانی و اگر با چهار مدافع بازی کند 
یکی از این سه نفر باید بیرون بنشیند یا تغییر پست دهد. ما ترکیب سپاهان را 

هم بر اساس 3-3-4 ارنج خواهیم کرد.

باشگاه سپاهان

شهاب گردان: دروازه بانی که در هفته اول محروم است، بار دیگر رحمان 
احمدی را به عنوان رقیبی بزرگ در کنار خودش خواهد داش��ت. شهاب 
البته کار سختی برای قرار گرفتن در ترکیب تیمش نخواهد داشت؛ چرا که 
به هر حال رحمان گلر آماده ای نیست که تیم ملی ایران را به جام جهانی 

2014 برد. شهاب باید فرم خوبش در سال 2010 را بازیابد.

علی کریم�ی: بازیکنی که فصل گذش��ته تبدیل به ی��ک کاندیدا برای 
درخشش در سپاهان و رشد در این تیم شد، حالا در فصل آینده باید یکی از 
حساس ترین پست ها را در ترکیب تیمش در اختیار داشته باشد. هافبک 
دفاعی زردپوشان از آنجا که احتمالا باید پشت نویدکیا و حاج صفی بازی 
کند باید آنقدر فوق العاده کار کند که سپاهان احتیاجی به افزایش تعداد 

کیفیت نداشته باشد.

لوسیانو پریرا: او حالا راه افتاده است. او در دیدار با تراکتورسازی به یکباره 
ستاره تیمش شد و همان برگش��ت امتیازات در تقابل با این تیم تبریزی 
سبب شد سپاهان در نهایت قهرمان لیگ برتر لقب بگیرد. پریرا البته کمی 
پا به سن گذاشته و حالا باید به عنوان یک فوروارد راس گل بزند و سپاهان 

را در فصلی که رویاهای بزرگی در سر دارد همراهی کند.

نیمکت: سپاهان روی نیمکت هم کم مهره نیست. عبداله کرمی، رسول 
نویدکیا، حس��ین پاپی، رحمان احمدی و چندین و چند مهره دیگر باید 
روی نیمکت بنش��ینند تا ش��اید فرصت برای دس��تیابی به ترکیب اصلی 
داشته باشند. حسین فرکی باید آرزو کند با نفراتی که سپاهان در اختیار 

دارد تصمیماتش در فصل آتی بهترین تصمیمات باشد.

محرم نویدکیا: فصلی که محرم در کنار سایرین تمریناتش را شروع کرد 
فصلی متفاوت برای هافبک طلایی پوش��ان خواهد بود. همه مردمانی که 
او را دوست دارند، حالا می توانند از بازی اول لیگ ستاره محبوب تیمشان 
را در ترکیب تیم ببینند و این یعنی آروزی زردها. نویدکیا اگر باش��د همه 

کارهای سپاهان خیلی راحت پیش خواهد رفت.

احسان حاج صفی: بازیکنی که به هر ش��کل که بود ماندنی شد ستاره 
ملی است که باز هم باید آماده باشد. حاج صفی شرایطی مثل وریا دارد و 
باید متعهد باشد که در بهترین فرم خودش فصلی به مراتب بهتر از فصل 
گذشته در سپاهان داشته باشد. احسان باید گل بزند و پاس گل بدهد و باید 
ستاره تیمش باشد و بداند انتظارات از او در سپاهان هم به اندازه انتظارات 

در تیم ملی است.

محمدرضا خلعتبری: بازیکن پرحاش��یه فصل گذش��ته ح��الا باید آرام تر 
 و در خدمت تر پیراهن س��پاهان را بپوشد. او بازیکنی اس��ت که ارزش های 
فنی اش را نش��ان داده است. با س��پاهان چند قهرمانی را جش��ن گرفته و با 
 ذوب آهن نایب قهرمان آس��یا ش��ده اس��ت و حالا باید با س��پاهان روزهای 
فوق العاده بعدی را پشت سر بگذارد، به شرط اینکه فکر و ذکرش فوتبال باشد.

مهدی ش�ریفی: مهاجم جوان سپاهان که شب گذش��ته نامش در بین 
پدیده های لیگ بود، حالا باید از ابتدای فصل برای گلزنی بجنگد و آنقدری 
خوب باشد که کی روش را مجبور به حساب کردن بر روی او کند. مهدی 
ش��ریفی باید از حالا به جام جهانی آتی فکر کند و راهش این است که در 

سپاهان به رشدش ادامه دهد.

حبیب گردانی: مدافع سمت چپ سپاهان از تراکتورسازی راهی اصفهان 
شد و این موضوع سبب خواهد شد احسان یک خط جلوتر بازی کند. حبیب 
و احسان در صورتی که با یکدیگر خوب هماهنگ شوند می توانند سمت 
چپ سپاهان را به خط آتش��ی ویرانگر تبدیل سازند که می تواند به خوبی 

خط حمله این تیم را تغذیه کند.

لئوناردو پادووانی: مدافع نه چندان س��ریع اما س��رزن س��پاهان در کنار 
هادی عقیلی به عنوان مدافع س��رزن تیمش روی هوا تقریبا مسلط خواهد 
بود، ولی بر روی زمین به احتمال فراوان کارسختی برای تقابل با مهاجمان 
سریع سایر تیم ها خواهد داشت. نفت تهران به خاطر از دست دادن لئوناردو 
خیلی متضرر نخواهد ش��د، ولی سپاهان ش��اید با جذب این مدافع روزهای 

خوبی را تجربه کند.

 هادی عقیلی: هادی عقیلی بایس��تی ش��رایط خوبی داش��ته باش��د تا
نیمکت نشین نشود. به هر حال بعید است سپاهان با سه مدافع بازی کند 
و از بین او پادووانی و کرمی ش��اید یکی نیمکت نش��ین شود. شاید هادی 
اگر فرم خوبش را نداشته باشد، در فصل آتی به یکی از پاشنه آشیل های 
سپاهان تبدیل ش��ود. او باید از این نظر خودش را آماده کند؛ چون تجربه 

لازم را دارد.

وریا غفوری: وریا به حتم در فصل آتی نیز یک��ی از بهترین های تیمش 
خواهد بود. بازیکنی که خوب می داند برای از دست ندادن تیم ملی باید در 
سپاهان فوق العاده باشد. غفوری شاید از معدود بازیکنانی باشد که در بازی 
کردنش در فصل آتی هیچ تردیدی ندارد و از هم اکنون می توان پیش بینی 

کرد او رکورد بازی کردن را در فصل آتی ثبت کند.

ش بانوان
فدراس��یون هندبال برای نخس��تین ب��ار اقدام به ورز

برگزاری مراسم معرفی برترین های فصل گذشته 
این رش��ته در لیگ برتر بانوان و آقایان کرد که در 
بخ��ش داروی فرناز مظاهری از اصفه��ان به عنوان 

برترین داور کشور معرفی شد.
با توجه ب��ه این موض��وع، بهانه ای ب��رای ما فراهم 
شد  تا گفت وگوی بسیار کوتاهی با این داور جوان  

داشته باشیم.
وی در معرفی خ��ود گفت: فرناز مظاهری هس��تم 
25 ساله، حدود 7 پیش داوری در رشته هندبال را 
آغاز کردم و از 3 س��ال پیش وارد قضاوت در سطح 
لیگ برتر ش��دم و در حال حاضر داور س��طح یک 

کشور هستم.

وضعی�ت داوری هندب�ال بان�وان در چ�ه 
سطحی است؟

خوشبختانه استان اصفهان داوران بسیار خوبی دارد 
که در بالاترین سطوح جهانی و بین المللی قضاوت 
داشتند و دارند. حضور این نفرات به ما کمک کرده 
تا بتوانیم مسیر خود را خوب و قوی پیدا کرده و در 

آن مسیر گام برداریم.
در گذشته ما سالی یک بار سمینار داوری داشتیم، 
اما الان این س��مینار هر دو ماه یک بار شده است. 
کلاس های بسیار خوبی را س��پر می کنیم و مرتب 

دانش داوران به روز می شود.

وضعیت قض�اوت ه�ای لیگ برت�ر به چه 

صورت بود؟ مشکلی نداشتید؟
خوشبختانه فصل گذشته رقابت ها در سطح بسیار 
 بالایی برگزار ش��د. بازیکنان ملی پ��وش در تمامی 
تیم ها حضور داش��تند و رقابت ها بسیار نزدیک و 
 حساس بود. در زمینه داوری نیز با توجه به آموزش ها

و برنام��ه هایی ک��ه در خصوص داوران اجرا ش��ده 
 بود، خوش��بختانه مش��کل و اعتراضی نداشتیم و 
می توان گفت فصل موفقی ب��رای داوران هندبال 

سپری شد.

م�اک و معی�ار  انتخ�اب داور برت�ر چ�ه 
چیزهایی بود و اینکه با وجود حضور داوران 
باتجربه و قاره ای ش�ما انتخاب شدید، چه 

احساسی دارید؟
ملاک��ی ک��ه کمیت��ه انتخ��اب و تصمی��م گیری 
 داشتند، سطح زبان خارجی، تست های بدنی، نوع 
قضاوت هایی که داش��تیم و نمراتی ک��ه از ناظران 

گرفته بودیم و همچنین آنالیز فیلم داوری هایمان 
 بود. لحظه پرهیجان��ی برایم ب��ود. داوران با تجربه 
بین المللی و قاره ای خوبی داریم که در بین آنها من 
از نظر سنی و درجه کمتر بودم. این انتخاب از یک 
سو انگیزه و علاقه مندی من را بیشتر کرد و از سوی 
دیگر شرایط و مسیر را برای کوبل داوریمان بسیار 
سخت کرد. انتظارات از من و خانم مظفری همانند 
گذشته نیست و می بایستی در مسیری گام برداریم 

که همیشه رو به پیشرفت باشد.

برگزاری چنین مراسمی تا چه اندازه ای می 
تواند در روند پیش�رفت و حرفه ای شدن 

هندبال کمک کند؟ 
با وجود اینکه این مراس��م برای نخستین بار برگزار 
ش��د، اما همه چیز بس��یار خوب و در س��طح عالی 
بود. فکر می کن��م انتخاب ها بس��یار خوب و بحق 
 بود. ادامه و اس��تمرار برگزاری چنین برنامه هایی 

می تواند انگیزه بسیار زیادی را در خانواده هندبال 
ایجاد کند و موجب رشد بهتر و سریع تر این رشته 
برای ارتقای س��طح خود در مس��یر حرف��ه ای تر 

شدن باشد.

و برنامه شما برای آینده؟ 
در حال حاضر هر هفته جلس��ات آموزشی با دوتن 
از بهترین های داوری کش��ور که اصفهانی هستند 
- آقایان س��لیمانی  و کلاه��دوزان- داری��م. فیلم 
مس��ابقات و قضاوت های خود را آنالی��ز کرده و به 
رفع نقاط ضعفمان می پردازیم. قرار است از سوی 
فدراس��یون لیس��ت داوران اعزامی به مسابقات و 
کلاس های بی��ن المللی و قاره ای اعلام ش��ود که 
امیدوارم در لیست باشم. هدف ما گام برداشتن در 
مسیر پیشرفت برای اعتلای نام بانوان ایرانی است تا 
بیش از گذشته نشان دهیم دختران محجبه ایرانی 

قادر به انجام هر کاری و درخشش در آن هستند. 

داور  برتر هندبال بانوان کشور:

 این انتخاب ادامه مسیر را برایم سخت تر کرد
رقابت های اسکواش جوانان آسیا

 دو   نماینده  دختر اصفهان 
در رقابت های آسیا

رقابت های قهرمانی اسکواش جوانان آسیا امسال به میزبانی ایران اما نه 
این بار در جزیره کیش، بلکه در تهران شهریور ماه آغاز می شود. فدراسیون 
اسکواش نیز اسامی بازیکنان تیم ملی را جهت حضور در این رقابت ها را 
اعلام کرد که بر اساس لیست اعلام ش��ده، دو بازیکن از اصفهان که روند 
آموزش و قهرمانی خود را از باشگاه فولادماهان سپاهان آغاز کردند به چشم 
می خورد. در رده سنی زیر 17 سال س��ارا احمدی که لقب دختر برنزی 
اسکواش اصفهان را گرفته به همراه آیلی نیری، فرشته اقتداری، کیمیا، 
نجمه بوشهری و فاطمه جعفری حضور دارد . در رده سنی زیر 19 سال 
 سارا مومنی به همراه سوگل ثمودی نفر اول رنکینگ بانوان ایران، غزاله 
شرف پور، رضوان السادات نقیبی، ساجده کریمی، نرگس خضری برای 
تیم ایران به جدال با رقبای خ��ود خواهند پرداخت. چن��د روز پیش از 
این مسابقات نیز دختران ایران در رقابتی دیگر در مسابقات بین المللی 

اسکواش جونیور تهران شرکت خواهند کرد تا محک جدی زده شوند.

1

5
8 114

7 10
3

6 9
2

نیمکت

1

6

117

8

9

10

2

3

4

5

4-3-3 vs

مدعیان وارد می شوند



31

 استاندار اصفهان با تاکید بر ضرورت هماهنگی 
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بین نهادهای فرهنگی گف��ت: نبود هماهنگی 
بین این نهاد ها موجب بروز مشکلات اساسی 

دراین استان شده است.
دکتر رس��ول زرگرپور گفت: 24 نهاد فرهنگی 
در استان اصفهان مشغول فعالیت است که در جای 
 خود نقطه قوت محس��وب می ش��ود، ول��ی بین این 

نهاد ها هماهنگی لازم مشاهده نمی شود.
زرگرپور با بیان اینکه یکی از اصلی ترین مش��کلات 
استان اصفهان در حوزه فرهنگ و هنر تعدد نهادهای 
فرهنگی اس��ت اظهار داش��ت: ب��ا وجود ای��ن تعدد 
هنرمندان بخش��ه ای مختلف اس��تان به دلیل نبود 
تش��کلی مناس��ب برای تجمیع این قش��ر در استان 

هنرپرور اصفهان گله مندند.

استاندار اصفهان با بیان اینکه هنرمندان از روح لطیف 
و حساسی برخوردار هستند گفت: هنرمندان تصور 
می کنند مسوولان به آنها توجهی نمی کنند که البته 

اشتباه هم تصور نمی کنند.
 وی با بیان اینکه استان اصفهان خاستگاه هنرمندان 
بسیاری است، به ضرورت تشکیل شورای هنر استان 
اشاره کرد و افزود: در حال حاضر چنین تشکلی نداریم 
ولی ممکن است در آینده درجمع بندی به این نتیجه 
برسیم که چنین تشکلی از هنرمندان را داشته باشیم.  
استاندار اس��تان اصفهان درادامه از تشکیل شورای 
هم اندیشی هنری دراس��تان به ریاست استاندار و با 
حضور هنرمندان و اس��اتید بزرگ هنری اصفهان به 
عنوان یکی از اقدامات اساسی در این بخش خبر داد 
و افزود: درصورت تش��کیل این ش��ورا و بستر سازی 

مناسب منرمندان می توانند با ارائه ایده ها و نظرات 
کارشناسی خود علاوه بر مش��کلات خود بسیاری از 

مشکلات جامعه را نیزحل کنند.
وی گفت : اس��تان اصفهان جایگاه��ی ویژه در حوزه 
فرهنگ و تمدن دارد و از همین رو پایتخت فرهنگ و 

تمدن ایران اسلامی نامیده شده است. 
زرگرپ��ور گف��ت: مباح��ث فرهنگی اس��تان در این 
 ش��ورا مطرح و زیر نظر نماینده ولی فقیه در استان و 
امام جمعه اصفه��ان تصمیمات لازم در این راس��تا 

اتخاذ می شود. 
وی اولین وظیفه این شورا را هم افزایی و هماهنگی 
بین نهادها و دس��تگاه اجرای��ی و ارگان های مرتبط 
با موضوع فرهنگ و هنر اس��تان عنوان کرد و افزود: 
اس��تان اصفهان از نعمت وجود هنرمندان بس��یاری 

برخوردار است که از مس��وولان انتظار دارند به آنها 
توجه بیشتری داشته باشند.

زرگرپور ب��ه دومین وظیفه این ش��ورا اش��اره کرد و 
تصریح کرد: در کنار فعالیت ه��ای روزانه و معمولی 
باید آسیب شناس��ی از فعالیت های معمول از طریق 
کارشناس��ان خبره، با کار علمی و پژوهش��ی صورت 
گیرد تا متوجه ش��ویم که چه کاره��ای ابتکاری و نو 

باید انجام شود.
زرگرپوربا بیان اینکه عدم برگزاری مراس��م مذهبی 
متمرکز در اصفهان یکی از ضعف های بزرگ استان 
است گفت: در تمام شهرهای کشور مراسم و تجمعات 
بزرگ مذهب��ی برگزار می ش��ود، ول��ی در اصفهان 
اینگونه مراس��م ها به صورت متفرقه و جدای از هم 
برگزار می شود. استاندار اصفهان با بیان اینکه میدان 
امام)ره( و ام��ام علی ظرفیت خوبی ب��رای برگزاری 
مراس��م مذهبی متمرکز دارد گفت: برگزار نش��دن 
مراسم مذهبی متمرکز در اصفهان یکی از ضعف های 
بزرگ استان است و ش��ورای فرهنگ عمومی استان 
درحال برنامه ریزی برای برگزاری مراس��م مذهبی 

متمرکز است تا شکوه دینداری مردم را نشان دهد.
استاندار اصفهان به نامگذاری روز 25 آبان به عنوان 
روز ایثار و ش��هادت اصفهان اش��اره کرد و از این روز 
به عنوان روز مل��ی اصفهان نام ب��رد و گفت: در 22 
شهرس��تان اس��تان اصفهان برنامه ریزی لازم برای 
نامگذاری روز ایثار و ش��هادت با هدف ایجاد انسجام 
و یکپارچگی مردم با محوریت ایثار و ش��هادت انجام 
شده است. شهردار اصفهان نیز در این جلسه آمادگی 
این نهاد و ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان را برای 
همکاری با شورای فرهنگ عمومی اعلام کرد و افزود : 
شهرداری یک دستگاه فرهنگی، خدماتی و اجتماعی 

است که توجه زیادی به مقوله فرهنگ و هنر دارد.
مهدی جمالی نژاد با بیان اینکه فرهنگ و هنر س��بد 

وسیعی را ش��امل می شود از ورود ش��هر اصفهان به 
شبکه شهرهای خلاق جهان خبر داد و گفت: تا کنون 
اصفه��ان از طرف پنج کش��ور، برای ورود به ش��بکه 
ش��هرهای خلاق پذیرش ش��ده که افتخ��اری برای 

منطقه محسوب می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارش��اد اسلامی اس��تان اصفهان 
نی��ز در این جلس��ه با بی��ان اینکه ش��ورای فرهنگ 
عمومی بالاترین ش��ورا برای بررس��ی مباحث کلان 
فرهنگی با هدف ارتقای فرهنگ جامعه اس��ت گفت: 
 فضای فرهنگی اس��تان نیازمند تعامل،رصد و پایش 

عمومی است.
حجت الاس��لام ارزانی به ضرورت توج��ه به دغدغه 
و نگرانی هنرمندان اش��اره کرد و گفت: شورای هنر 

استان متشکل از هنرمندان تشکیل می شود.
وی یکی از خواس��ته های هنرمندان را توجه بیشتر 
به معیشت و مس��ائل رفاهی آنها بیان کرد و تصریح 
کرد: توجه به هنرمندانی که هن��ر و فرهنگ جامعه 

ما را ماندگار و معرفی می کنند اهمیت زیادی دارد.
حجت الاس��لام ارزانی با بیان اینکه حدود سه ماه تا 
رس��یدن به ماه محرم فرصت باقیمانده است گفت: 
با توجه به جایگاه و شان اس��تان اصفهان در مباحث 
فرهنگی باید برای استفاده بیشتر از ظرفیت این ایام 

در استان برنامه ریزی کنیم.
وی افزود: باید برای برگزاری مراسم باشکوه و منسجم 
مذهبی در ای��ام محرم متناس��ب با جایگاه اس��تان 

اصفهان برنامه ریزی شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با اشاره 
به نامگذاری روز ایثار و شهادت در شهرستان ها و مرکز 
استان گفت: روز ایثار و ش��هادت در هر شهرستانی با 
توجه به تشیع شهدای شهرس��تان نامگذاری شده و 
در این روز برنامه های متن��وع فرهنگی ، اجتماعی و 

مذهبی اجرا خواهد شد.

فرمانداری اصفهان اعلام كرد؛
كمیته های انتخابات خبرگان رهبری 

و مجلس شورای اسلامی 
در اصفهان مشخص شد

کمیته های پش��تیبانی برگزاری انتخابات پنجمین دوره خبرگان 
رهبری و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در شهرستان اصفهان 

مشخص شد.
فرمانداری اصفهان از کمیت��ه های آموزش، حراس��ت و حفاظت، 
پش��تیبانی و مالی اداری، فناوری اطلاعات و ام��ور رایانه، حقوقی 
تخلفات تبلیغاتی ، اطلاع رس��انی و تبلیغات و سیاس��ی امنیتی و 

انتظامی به عنوان کمیته های برگزاری این انتخابات نام برد.
 فرمان��دار اصفه��ان در این ب��اره اظهار ک��رد: برای اج��رای هرچه 
مطلوب تر این رویداد مهم، کمیته های یاد شده به منظور پشتیبانی 
 برگ��زاری انتخاب��ات در اصفهان مش��خص و ابلاغ مس��وولان این 

کمیته ها نیز صادر شد.
فضل الله کفیل بدون اش��اره به نام مس��وولان این کمیته ها، گفت: 
برگ��زار کننده انتخابات هی��ات های اجرایی هس��تند که در موعد 
 قانونی از بین معتمدان اقش��ار مختلف مردم انتخاب خواهند شد و 

کمیته های تشکیل شده صرفا نقش پشتیبانی و امنیتی دارند.
فرماندار اصفهان با اشاره به اینکه حوزه انتخابیه این شهرستان یکی از 
بزرگ ترین حوزه های انتخابات کشور است ، افزود: لازم است از هم 
اکنون مسوولان کمیته ها پیش بینی های لازم در تامین امکانات و 

ساماندهی ستادهای اجرایی و آموزش عوامل را دنبال کنند.
کفیل وظیفه اصلی دس��ت اندرکاران انتخاب��ات را دقت در اجرای 
قانون، بیطرفی، امانتداری و پرهیز از هرگونه اعمال سلیقه شخصی و 
جناحی در راستای برگزاری انتخاباتی باشکوه و با حضور حداکثری 

مردم دانست.
استاندار اصفهان نیز پیش از این در کنفرانس خبری در 19 خرداد 
امسال اعلام کرد: انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای 
اسلامی در این استان بر اساس چهار شاخص شامل اعتدال، تخصص، 

کارایی و تعامل برگزار می شود و خطی و جناحی نخواهد بود.
رسول زرگرپور با تاکید بر اینکه استان اصفهان در حوزه سیاسی نیاز 
به انسجام بیشتری دارد، اظهار کرد: لازم است تشکل ها و جناح های 
سیاس��ی و نامزدهای انتخابات، قانون را رعایت کنند تا جوی آرام و 

سالم در چارچوب قانون تا پایان سال داشته باشیم.
 اس��تاندار اصفه��ان ب��ا بی��ان اینک��ه فض��ای انتخابات��ی در همه 
شهرستان های استان رصد می شود، گفت: 10 کمیته کاری و پنج 
گروه کارشناسی در ستاد انتخابات استان اصفهان تشکیل شده است.

وی به افزایش تعداد نمایندگان استان اصفهان در مجلس خبرگان 
رهبری از پنج به شش نفر اش��اره و اضافه کرد: مقرر بود یک نفر نیز 
به تعداد نمایندگان مجلس در شهرستانهای کاشان و آران و بیدگل 
اضافه ش��ود، اما هنوز این موضوع توس��ط مجلس به اس��تان ابلاغ 
نشده است. زرگرپور با اشاره به وجود 20 نماینده از استان اصفهان 
در مجلس که یک��ی از آنها نماینده اقلیت ارامنه اس��ت، اظهار کرد: 
انتخابات امسال در 15 حوزه اصلی در استان اصفهان انجام می شود 

و برخی حوزه ها شامل چند شهرستان است.
 وی خاطر نش��ان ک��رد: همزم��ان ب��ا ای��ن انتخاب��ات، انتخابات 
میاندوره ای شوراهای اسلامی در 30 روستا و شهر » جوشقان قالی« 

در شهرستان کاشان برگزار خواهد شد.
بر اساس قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران باید تعداد نمایندگان 
 دهمی��ن دوره مجلس ش��ورای اس��لامی، ب��ه 310 نفر یا بیش��تر 

افزایش یابد. 
برای تشکیل نهمین دوره مجلس شورای اسلامی که انتخابات آن 
در سال 1390برگزار شد باید 20 نفر به شمار نمایندگان این مجلس 
افزوده می ش��د که در آن دوره، لایحه افزودن 20 نماینده به تعداد 
نمایندگان فعلی از طرف دولت دهم به مجلس هشتم، ارائه نشد به 

همین خاطر باید این دوره، تعداد نمایندگان 20 نفر افزایش یابد.
مرحله نخس��ت دهمین دوره انتخابات مجلس ش��ورای اس��لامی 
همزمان با انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری روز جمعه 

۷ اسفند در سراسر کشور برگزار خواهد شد.
از حوزه انتخابیه شهرستان اصفهان پنج نماینده به مجلس شورای 

اسلامی راه می یابد. 

رشد 4 درصدی پرداخت 
زكات فطره در استان اصفهان

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان از رشد چهار درصدی زکات فطره 
این استان در مقایسه با سال گذشته خبرداد.

مهدی مجلس آرا افزود: 6 میلیارد و 900 میلیون ریال زکات فطره در 
استان اصفهان جمع آوری شد که این میزان کمک مردمی در مقایسه 

با سال گذشته چهار درصد رشد داشت.
وی بیان کرد: علاوه بر جمع آوری زکات فطره، بیش از 5۷0 میلیون 
ریال کمک مردمی برای مردم مظلوم یمن نیز در ماه مبارک رمضان و 

عید سعید فطر جمع آوری و برای مردم این کشور ارسال خواهد شد.
مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان گفت: امسال 2100 حامی اکرام 
و 400 حامی محسنین در ماه مبارک رمضان و هفته اکرام ایتام جذب و 

به مجموع حامیان یتیم های استان اصفهان افزوده شد.
وی ادامه داد: حامیان ط��رح اکرام از فرزندان یتی��م و حامیان طرح 
 محس��نین از فرزندان خان��واده های سرپرس��ت بیم��ار و نیازمند 

تحت پوشش کمیته امداد حمایت می کنند.
مجلس آرا در بخشی از سخنان خود به حمایت از خانواده زندانیان اشاره 
کرد و گفت: س��ه هزار خانواده زندانیان استان اصفهان تحت پوشش 
کمیته امداد استان اصفهان هستند که کمک های مردمی برای آزادی 

زندانیان جرائم غیر عمد و رفاه حال خانواده های آنها جذب می شود.
وی خاطرنشان کرد: ارائه وام اشتغال و کمک به فرزندان زندانیان جرائم 

غیر عمد توسط کمیته امداد استان اصفهان انجام می شود. 

اخبار کوتاه
زرگرپور، استاندار اصفهان :

فقدان هماهنگی بین نهادهای فرهنگی موجب بروز مشکلات اساسی شده است 
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جانشین فرماندهی سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان گفت: برخی با تبعیت از 
دشمن به جای اتکا به نقاط وحدت آفرین در مذاکرات هسته ای انجام شده، به دنبال 
دو قطبی کردن جامعه هستند. به نقل از روابط عمومی سپاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان، سردار مجتبی فدا در مراسم تکریم و معارفه مسوول ناحیه بسیج دانشجویی 
استان اصفهان اظهار کرد: در شرایطی که نقاط وحدت در مذاکرات اخیر هسته ای بسیار 
زیاد است، برخی تلاش می کنند با برجسته کردن اندک نقاط اختلافی به کشور آسیب 
وارد کنند. وی افزود: در شرایطی که ایران اسلامی به تنهایی از جبهه مقاومت، مردم 
یمن، عراق، فلسطین و سوریه حمایت می کند، دشمن تلاش زیادی برای چند صدا 

کردن ملت ایران و ایجاد اختلاف و تفرقه در جامعه انجام می دهد.
جانشین فرماندهی سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان با اشاره به منویات رهبر 

معظم انقلاب مبنی بر حفظ وح��دت و جلوگیری از دو قطبی ش��دن جامعه، افزود: 
همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند توافق بشود یا نشود، منافع نظام از اهمیت 
بیشتری برخوردار است. سردار فدا با بیان اینکه استکبار جهانی به دنبال پیدا کردن 
راهی برای بازگشت به دوران سلطه است، افزود: آنان با جنگ سخت راه نفوذی بر ما 
ندارند، لذا تمام ابزار فرهنگی خود را به کار گرفته اند تا به ملت و نظام اس��لامی ایران 
ضربه بزنند و راهی برای بازگشت به دوران سلطه پیدا کنند. وی اضافه کرد: لازم است 

کانون های فرهنگی خودجوش و مردمی، جبهه فرهنگی جهان اسلام را طبق منویات 
رهبر معظم انقلاب راه اندازی کنند. جانش��ین فرماندهی سپاه صاحب الزمان )عج( 
استان اصفهان گفت: همانطور که بسیج ظرفیت، ساختار و ذخیره پایان ناپذیر نظام 
اسلامی است باید همه با هم تلاش کنیم تا این نیروی ارزشی تقویت و در زمان و شرایط 
سخت به کار گیری شود. وی با تقدیر از تلاش های محمد رضایی، مسوول سابق بسیج 
دانشجویی استان اصفهان در طی 38 ماه دوران مسوولیت خود، ابراز امیدواری کرد که 

رضا غفوری، مسوول جدید بسیج دانشجویی استان اصفهان نیز که در سال های اخیر 
به عنوان جانشین ناحیه بسیج دانشجویی استان خدمت کرده است با همدلی با روسای 

دانشگاه های استان در سمت جدید خود اقدامات شایسته ای انجام دهد.
رضا غفوری، مسوول جدید ناحیه بس��یج دانشجویی استان اصفهان نیز در سخنانی 
گفت: بسیج دانشجویی استان اصفهان فعالیت های خود را با نوآوری و برنامه ریزی اثر 
بخش ادامه خواهد داد. وی با بیان اینکه تفاوتی نمی کند ما در کدام قسمت از بسیج 
دانشجویی و یا دانش��گاه خدمت کنیم، افزود: همه ما باید نسبت به دانشگاه و بسیج 

دانشجویی احساس مسوولیت کنیم.
در این مراس��م از زحمات محمد رضایی تقدیر و رضا غفوری به عنوان مسوول ناحیه 

بسیج دانشجویی استان اصفهان معرفی شد.

برخی به دنبال دو قطبی كردن جامعه هستند
جانشین فرماندهی سپاه اصفهان: 

مس��وول دفت��ر نمایندگ��ی ش��ورای 
سیاس��تگذاری ائمه جمعه استان اصفهان 
گفت: مس��وول میراث فرهنگی استان نیز 
در س��تاد نماز جمع��ه عضو اس��ت و تمام 
حساس��یت های مس��اجد جامع تاریخی 
مانند صوت و نص��ب بلندگوها با نظارت فنی این 
مسوول در مساجد تاریخی لحاظ می شود تا این 

آثار تخریب نشوند.
حجت الاسلام محمدرضا صالحیان، مسوول دفتر 
نمایندگی ش��ورای سیاس��تگذاری ائمه جمعه 
اس��تان اصفهان در نشس��ت خبری ای که صبح 
روز گذشته به مناس��بت 5 مرداد، سال روز اقامه 
اولین نماز جمعه تهران توس��ط مرحوم آیت الله 
طالقانی در دفت��ر این نمایندگی برگزار ش��د، با 
تاکید بر اینکه به مناسبت هایی از این دست نباید 
به دید ش��عاری و یا تش��ریفاتی نگاه شود، گفت: 
 حضور در نماز جمعه باید فرهنگ سازی شود به 
گونه ای که ش��رکت در این عمل عبادی در روز 
 جمعه جز س��بک زندگ��ی  مردم در کنار س��ایر 

برنامه های مشترک و ثابت آنها باشد.
وی درهمین خص��وص افزود: اگر مصلی س��بز 
داش��ته باش��یم، با برنامه ریزی مردم می توانند 
ضمن حضور در نماز جمعه برنامه تفریحی خود را 

در کنار نماز جمعه داشته باشند.

مسوول دفتر نمایندگی ش��ورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه استان اصفهان با تاکید بر اینکه نماز 
جمعه پاسخگوی همه نیازهای معنوی و اجتماعی 
یک مسلمان اس��ت، اظهار داشت: در صورتی که 
در نماز جمعه به نمازگ��زاران خدماتی همچون 
چکاب طبی س��لامت رایگان و یا نمایشگاه های 
کت��اب و خریدهای مورد نیاز روزم��ره با تخفیف 
پیش بینی شود، می توان س��ایر نیازهای مادی 
نمازگزاران را برآورده کرد. صالحیان با بیان اینکه 
در برخ��ی نمازه��ای جمعه این خدم��ات وجود 
دارد، در ادامه گفت: با برگ��زاری مهدهای آدینه 
در نمازه��ای جمعه می توانیم ب��ا کمک مربیان 
سازمان بهزیستی به کودکان آموزش های دینی 

لازم را انتقال داد.  
وی با بیان اینکه از ابتدای س��ال جاری همدلی و 
هم زبانی یکی از مسائل مهم مطرح در نمازهای 
جمعه استان بوده و هس��ت، گفت: همدلی و هم 
زبانی در سه حوزه دین، سیاست و تعامل دولت و 

ملت مطرح شده است.
 مسوول دفتر نمایندگی ش��ورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه اس��تان در ادامه صحب��ت های خود 
افزود: در حوزه دین لازم است که از تریبون همه 
مس��اجد و هیات های مذهبی به دور از هر گونه 

اختلاف و بدعت صدای وحدت شنیده شود. 

 صالحیان درب��اره همدلی و هم زبان��ی در حوزه 
سیاست اظهار داشت: در حوزه مساله هسته ای 
از تریبون های نماز جمعه یک تحلیل و یک نوع 

حمایت از تیم هسته ای شد.
وی در ادامه گف��ت: برای همدلی و ه��م زبانی و 
تعامل با دولت بنابراین بوده اس��ت که با حمایت 
از دولت، دولت مردان را در امر اداره امور اجرایی 

کشور یاری کنیم.
مسوول دفتر نمایندگی ش��ورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه اس��تان اف��زود: در کش��ور 840 و در 
اس��تان 81 س��تاد نماز جمعه ب��ا 1500 نیرو به 
صورت کاملا مردمی و خودجوش از کلیه صنوف 
کس��به، ادارات، روحانیت و ...در ح��ال فعالیت 
هستند. صالحیان از ابلاغ منش��ور کامل و قانون 
س��تادهای نماز جمعه خبر داد و اظهار داش��ت: 
در ستاد نماز جمعه، معاونت های دانش آموزی، 
دانش��جویی سیاس��ی، خدمات و پش��تیبانی و 

معاونت اردو تشکیل شده است.
وی با بیان اینکه ام��ور مربوط به نم��از جمعه و 
ساخت مصلی در شهرها باید غیر دولتی و با تکیه 
بر منابع مردمی باشد، تاکید کرد: به همین دلیل 
روند ساخت مصلی ها به کندی پیشرفت دارد و به 
طور کلی برای نماز جمعه ردیف اعتبارات تعریف 

شده و ثابتی وجود ندارد.

صالحیان در همی��ن زمینه افزود: در 20 ش��هر 
اس��تان درگیر س��اخت مصلی هس��تیم که در 
 برخی در مرحله تعیی��ن زمین، در برخی زمین و 
نقشه برداری، در برخی فنداسیون بندی و در سایرین 

پیشرفت های بیشتری داشته ایم.
مسوول دفتر نمایندگی ش��ورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه استان در پاسخ به سوال تاثیر برگزاری 
نماز جمعه در برخی نقاط همچون ملک شهر روی 
کمیت و کیفیت نماز جمعه ش��هر خاطر نش��ان 
کرد: به دلیل اینکه شهر اصفهان از جز بلاد کبیره 
محسوب می شود و حضور نمازگزاران در میدان 
امام با مشکلات زیادی همراه است، با نظر مثبت 
آیت الله طباطبایی نژاد نماز جمعه ملک ش��هر از 

اصفهان جدا شد.
صالحیان درب��اره تاثیر برگزاری نم��از جمعه در 
سپاهان شهر نیز افزود: تا قبل از این دو اتوبوس از 
نمازگزاران برای نماز جمعه به اصفهان می آمدند 
که با جداشدن نماز جمعه، هم اکنون بیش بین 
دو تا س��ه هزار نفر در نماز جمعه س��پاهان شهر 

شرکت می کنند.  
وی در پاس��خ به س��وال برگزاری نماز جمعه در 
مس��اجد تاریخی استان اظهار داش��ت: مساجد 
جامع شهرها از قدیم با نیت برگزاری نماز ساخته 
ش��ده اند و در مس��جد امام هم تا زمانی که این 

مس��جد وجود دارد به خاطر نیت سازندگان آن 
از لحاظ ش��رعی باید نماز جمعه برگزار ش��ود و 
پس از راه اندازی مصلی نماز جمعه از این مسجد 

تاریخی به مصلی منتقل می شود.
صالحیان در ادام��ه تاکید کرد: مس��وول میراث 
فرهنگی اس��تان نیز در س��تاد نماز جمعه عضو 
است و تمام حساس��یت های مس��اجد تاریخی 
مانند صوت و نص��ب بلندگوها با نظارت فنی این 
مسوولان در مس��اجد تاریخی لحاظ می شود تا 

این آثار تخریب نشوند. 
 وی در مورد اقدامات ص��ورت گرفته برای حضور 
هرچه بیش��تر جوانان در نمازهای جمعه عنوان 
کرد: ه��ر هفته یک��ی از مدارس در اج��رای نماز 
 جمعه شرکت می کند، ضمن اینکه با هماهنگی های 
صورت گرفته با معاونت پرورش��ی این اداره یکی از 
اردوهای فرهنگی م��دارس در روز جمعه به اختیار 
 آن م��دارس به حض��ور در نماز جمع��ه اختصاص 

پیدا می کند.
صالحی��ان در پایان گف��ت: از افراد ج��وان برای 
برگزاری نماز اس��تفاده و افراد مس��ن ستاد نماز 
را بازنشسته کرده ایم، ضمن اینکه از ائمه جمعه 
درخواس��ت کرده ایم که ب��رای اوق��ات فراغت 
 جوانان برنامه ریزی جداگان��ه ای در طول هفته 

داشته باشند. 

مسوول دفتر نمایندگی شورای سیاستگذاری ائمه جمعه استان اصفهان خبر داد:

حساسیت های لازم در مساجد جامع تاریخی استان لحاظ می شود 

دی
 اس

ین
حس

ش��اخه های گل طلا پارس��ال با اع��لام اداره کل 
اس��تاندارد اصفهان مبنی بر تقلبی ب��ودن آنها از 
بازارهای استان جمع آوری شد، اما به رغم اقدامات 
انجام ش��ده برای جلوگیری از فروش شاخه های 
گل طلای تقبلی، ای��ن کالای تقلبی همچنان در 

بازار اصفهان عرضه می شود.
به گزارش ایرنا مدیرکل استاندارد استان اصفهان 
گفت: این اداره کل س��ال گذش��ته ب��ا همکاری 
نهادهای مربوط اقدام به جمع آوری ش��اخه های 

تقلبی گل طلا از بازار طلای اصفهان کرد. 
غلامحسین شفیعی در عین حال تصریح کرد: اما 
امسال در بررس��ی های انجام شده، مشخص شد 
که این کالای تقلبی هن��وز در برخی از واحدهای 

صنفی طلافروشی عرضه می شود.
وی با تاکید بر اینکه این کالای زینتی، طلا نیست 
و در ساخت آن از مصنوعات پلاستیکی و آب طلا 
 استفاده شده اس��ت، افزود: این ش��اخه های گل 
 به عن��وان گل پلاس��تیکی از تایلند و س��ریلانکا 

وارد می شود.
مدیرکل استاندارد استان اصفهان، عرضه و فروش 
ای��ن کالا در واحدهای طلا فروش��ی و زرگری به 
عنوان گل ط��لا را غیرقانونی اعلام ک��رد و گفت: 
 برخ��ی از فروش��ندگان ط��لا و جواه��رات، این 
شاخه های پلاستیکی را به عنوان طلای 24 عیار 

به مردم می فروشند.
 ش��فیعی عرضه این ش��اخه ه��ای گل را فقط در 

گل فروش��ی ها و واحدهای صنفی عرضه کننده 
اقلام زینتی و ب��ا عنوان»گل پلاس��تیکی« مجاز 
دانس��ت. وی ارزش این ش��اخه های گل را حدود 
15 ه��زار تومان اعلام ک��رد و گفت: ام��ا این کالا 
به عنوان ش��اخه گل طلا ب��ا قیمت های بس��یار 
بالا ت��ا 200 هزار توم��ان نیز فروخته می ش��ود.

 وی در پاس��خ به س��وال خبرن��گار ایرن��ا درباره 
ش��اخه های گل نقره نیز گفت: ای��ن قبیل کالاها 

قابل اعتمادتر است.

  سکه های شبیه سازی شده با عیار صفر
مدیر کل استاندارد اس��تان اصفهان همچنین از 
وجود سکه های شبیه س��ازی شده تقلبی که در 

فرم و شکل همانند س��که های بانکی هستند در 
 بازار اصفهان خب��رداد و گفت: عی��ار طلای این 
سکه ها صفر است. ش��فیعی افزود: حتی مشاهده 
شده که برخی س��ودجویان، این سکه های تقلبی 
 را در بسته های مخصوص س��که های بانکی قرار 

می دهند و آنها را با این روش عرضه می کنند. 
وی ب��ا بی��ان اینکه ط��لا، مش��مول اس��تاندارد 
اجباری اس��ت تصریح ک��رد: یکه��زار و 4۷0 کد 
اس��تاندارد ط��لا در اس��تان اصفه��ان وج��ود 
دارد و م��ردم ب��ه هن��گام خری��د ط��لا بای��د به 
 ای��ن کده��ا ک��ه ب��ا نش��انه انگلیس��ی E آغ��از 

می شود دقت کنند.
وی از مردم خواست تا در این زمینه هوشیار باشند 

و سکه های طلا را از مراکز معتبر تهیه کنند.

  صنایع دستی مشمول استاندارد اجباری 
نیست

مدیر کل استاندارد اصفهان درباره صنایع دستی 
نیز گف��ت: این محصولات مش��مول اس��تاندارد 
اجباری نیس��ت، ام��ا اداره کل اس��تاندارد برای 
واحدهای متقاضی، پروانه استاندارد صادر می کند.  
وی با بیان اینکه تاکنون برای برخی صنایع دستی 
اصفهان مانند میناکاری و قلمکاری، اس��تاندارد 
ملی تعریف شده اس��ت افزود: تاکنون بیش از 20 
پروانه اس��تاندارد به صنایع دستی استان اصفهان 

اعطا شده است.

با وجود اعلام  اداره كل استاندارد؛

شاخه های تقلبی گل طلا در بازار اصفهان عرضه می شود



رییس بخش زبان و ادبیات فارسی در موسسه ملی 

هنر
گ و 
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زبان و تمدن های شرقی در پاریس، برگردان اشعار 
خیام و مولانا را به انگلیسی، نه ترجمه که اقتباس 
می داند و می گوید: این شاعران با یک سوءتفاهم به 

جهانیان شناسانده شده اند.
 فیتز جرالد مدعی است که خیام را ترجمه کرده 
اس��ت، ولی در واقع اینطور نیس��ت، هرچن��د خواندن 
اقتباسش به انگلیسی بسیار لذت بخش است، ولی اصلا 
نباید انتظار داشته باشید که در این اثر عمر خیام بخوانید، 
در واقع خیام با یک سوءتفاهم به جهانیان شناسانده شده 
است، این در مورد مولانا هم صادق است، زیرا در آمریکا 
همه اقتباس های کورمن باکس از مولانا مورد استقبال 
واقع شده است در حالی که ترجمه او شمه ای از مولوی 
دارد، ولی مولوی نیست. روش فیتز جرآلد این بود که از 
شعرها الهام می گرفت و بعضا از چند رباعی یک شعر کامل 
ساخته است، مثلا یک ش��عری در ترجمه هایش هست 
به نام »کوزه نامه«، که در آن تم��ام رباعیاتی که در آنها 

به کوزه و کارگاه کوزه گری و … اش��اره شده بود، آورده 
 و آنها را تبدیل به قصه ای کرده است که فردی به کارگاه 
کوزه گری می رود و با کوزه ه��ا حرف می زند و … و یک 
ش��عر کامل و یکدستی ساخته اس��ت که فرم انگلیسی 
دقیقی دارد؛ یعن��ی وزن و قافی��ه دارد، ولی اصلا رباعی 
نیست، چون مهم ترین ویژگی رباعی کوتاه بودنش است، 
اما اسمش را گذاشته است رباعیات!دکتر لیلی انور، دانشیار 
و رییس بخش زبان و ادبیات فارسی در موسسه ملی زبان و 
تمدن های شرقی در پاریس است که در دوره بیست و یکم 
جایزه جهانی کتاب سال جمهوری اسلامی ایران با کتاب 
»نغمه پرندگان )منطق الطیر( عطار  /   چاپ پاریس   /   زبان 
فرانسه« عنوان برگزیده این جایزه را از آن خود کرد. او در 
تهران متولد شد، تا ۱۵ سالگی در ایران بود و در مدرسه 
فرانسوی رازی درس می خواند. در زمان جنگ چون دیگر 
مدرسه فرانسوی در ایران نبود، پدر و مادرش تشخیص 
دادند که بهتر است درسش را در فرانس��ه ادامه دهد. او 
می گوید با اینکه مادرم فرانس��وی است، اما زبان مادریم 

فارسی است. او که ترجمه منطق الطیر را به فرانسه برعهده 
داشته است، در جواب به سوال »با توجه به اینکه سیمرغ 
پرنده افسانه ای فارسی زبانان است، شما چگونه توانستید 
آن را به مخاطب فرانسوی زبان بشناسانید؟« می گوید: 
مطمئن نیستم که حتی فارس��ی زبان ها هم به درستی 

بدانند سیمرغ کیست و یا معنایش چیست!؟
 این را هدهد منطق الطیر که س��مبل خود عطار است 
می گوید : مجمعی کردند مرغان جهان / آنچه بودند آشکارا 
و نهان / جمله گفتند این زمان در روزگار/ نیس��ت خالی 

هیچ شهر از شهریار / چون بود کاقلیم ما را شاه نیست؟ 
/ بیش از بی شاه بودن راه نیست / یکدگر را شاید ار یاری 
کنیم / پادش��اهی را طلبکاری کنیم / زانکه چون کشور 
بود بی پادش��اه / نظم و ترتیبی نماند در سپاه / پس همه 

با جایگاهی آمدند / سر به سر جویای شاهی آمدند … . 
س��پس هدهد می آید و مرغان به هدهد می گویند ما به 
دنبال یک پادشاه هستیم و اصلا نمی دانند پادشاهشان 
کیست وهدهد در جواب می گوید: هست ما را پادشاهی 
بی خلاف / در پس کوهی که هس��ت آن کوه قاف /نام او 
سیمرغ س��لطان طیور/ او به ما نزدیک و ما زو دور دور / 
در حریم عزتست آرام او/ نیست حد هر زفانی نام او / صد 
هزاران پرده دارد بیشتر / هم ز نور و هم ز ظلمت پیش در 
 / در دو عالم نیست کس را زهره ای / کو تواند یافت از وی 

بهره ای… 
در چندین جا عطار از زبان هدهد اش��اره های مهمی به 
سیمرغ و زیبایی اش، اینکه کجا نشسته است و چگونه 
می توان به س��مت او رفت و بیش��تر از هم��ه اینکه چه 
پرده هایی بر چهره سیمرغ هست، اشاره می کند و وقتی 
هدهد یا همان عطار اینها را به ما می گوید معنیش این 
است که با اینکه فارسی زبان ها کلمه سیمرغ به گوششان 
آشناست، ولی سیمرغ را بیشتر از بقیه نمی شناسند و در 
واقع هدف این کتاب این اس��ت که به ما بگوید سیمرغ 

کیست و چیست!؟

  عط��ار مترج��م زب��ان پرنده هاس��ت ت��ا به م��ا بگوید 
سیمرغ کیست!؟

 شاید فرانسوی ها کمی کمتر از ایرانی ها از سیمرغ بدانند، 
ولی توضیحاتی که عطار می دهد همانقدر برای آنها نوآورو 

قابل فهم است که برای ایرانی ها. 
یکی از دشواری های ترجمه متن و شعر عاشقانه فارسی 
به زبان های دیگر این اس��ت که در فارسی مونث و مذکر 
نداریم و معشوق، دوس��ت، یار و … را هم می توانیم به 
زن بگویی��م و هم به مرد که این خ��ودش باعث جنگ و 
جدال هایی بین افراد بر سر جنسیت شخصیت های متون 
و شعرهاست، در حالی که به عقیده من کسی که به دنبال 

این تفکیک هاست اصلا نمی داند معنی 
شعر عاشقانه فارسی چیست!؟ 

این عدم تشخیص مذکر یا مونث بوده، 
حتی در اس��تعاره ها هم هس��ت، مثلا 
اس��تعاره های زیبای��ی اصلا مش��خص 
نیس��ت مگر اینکه به طور جدا در مورد 
ویژگی های بدنی خاص زنانه حرف بزند 
و یا درقس��مت هایی مس��تقیما به اسم 
شخص اش��اره کند، ولی در غزل قاعدتا 
اسم نمی آید و وقتی که می گویند سرو 
سهی، چشم نرگس، یاقوت لب، زنخدان 
و… همگی همان قدر در مورد زیبایی 
زن استفاده می ش��ود که درباره زیبایی 
مرد. و چیزی که اینها را تصدیق می کند 
مثنوی هایی اس��ت که در آنها اسم افراد 
آمده است، مثلا عطار زیبایی دخترترسا 

را با همان استعاره هایی توصیف می کند که زیبایی پسر 
پادشاه را توصیف می کند، در مینیاتور ها هم اگر دقت کنید 
گاهی مرد و زن را نمی توان تشخیص داد و همگی حجاب 

دارند، دربعضی تصاویر حتی مردها هم برقع دارند.
در شعر فارسی وقتی از معشوق حرف زده می شود مذکر 

و یا مونث بودن مطرح نیست و این خودش قدرت شعر 
فارسی است که عش��ق را از قضایای جنسیتی و دنیوی 
خارج می کند، شاید همیشه معشوق ها عرفانی نباشد، 

ولی به عقیده من زمینی هم نیستند، بلکه شاعرانه اند.
چون زبان فرانس��ه همه چیز مونث و مذکر است باید در 
ترجمه حتما یکی را انتخاب کرد و م��ن وقتی به کلمه 
»سیمرغ« رس��یدم با این دو راهی مواجه شدم.  هانری 
کوربن در ترجمه عقل سرخ و دیگر آثار سهروردی همواره 
از لفظ مونث برای سیمرغ استفاده می کند و برای این کار 
دو دلیل محکم دارد؛ یکی این که نام س��یمرغ در اوستا 
آمده اس��ت و در آن زمان زبان فارس��ی مونث و مذکر را 
تفکیک می کرد، سیمرغ در آنجا با واژه مونث آمده است و 
حالت پرنده مادر را دارد، بازتاب این حالت رادر شاهنامه 
می بینیم که سیمرغ تخم می گذارد، بچه دارد و زال را با 
بچه های خودش بزرگ می کند، دیگر اینکه سهروردی 
بخش زیادی از آثارش را به عربی نوشته است و در عربی 
برای سیمرغ واژه »عنقا« را به کار می برد 

که این واژه مونث است. 
در منطق الطی��ر یک��ی از عمیق ترین، 
طولانی تری��ن و مهم ترین داس��تان ها، 
داستان »شیخ صنعان« است که عاشق 
دختر ترسا شده بود، وقتی این داستان 
را با دقت می خوانیم می بینیم که دختر 
ترسا چهره ای از س��یمرغ است و عطار 
استعاره های مش��ترکی برای این دو به 
 کار برده است در ضمن سیمرغ در اوستا 
پرنده ای خورشیدی و موبوط به آفتاب 
است و خورشید در فرهنگ پیش از اسلام 
در ایران یک نماد مونث مأب اس��ت، در 
واقع سیمرغ جنبه مونث قوی تری نسبت 
به جنبه مذک��ر دارد، ولی اگر س��یمرغ 
سمبل حق یکتاس��ت هم مونث است، 
هم مذکر و هم فرای مونث و مذکر، ولی چه��ره ای از او 

که بیشتر قابل دیدن است، جنبه مونث قوی تری دارد. 
به هرحال من تصمیم گرفتم که برعکس بیشتر مترجمانی 
که سیمرغ را به فرانسه و انگلیسی، مذکر ترجمه کرده اند، 

آن را مونث ترجمه کنم.

محمدرضا اسلاملو/ مهر: در حال حاضر سینمای ما حرف چندانی برای گفتن ندارد 
و استقبال از این هنر روز به روز کمتر می شود. 

سینمای ایران به ساخت موضوعات جدی نیاز دارد و فیلمسازان باید هوشمندانه عمل 
کنند تا از مردم و جامعه پیشی بگیرند.

 سینمای ایران پتانسیل ساخت فیلم با موضوعات اس��تراتژیک روز جامعه را دارد و 
خوشبختانه س��ینمای ایران در این حوزه به خصوص در بخش مستند امتحان خود 
را پس داده است و مطمئن هس��تم اگر کارگردانی در حوزه فیلم های داستانی وارد 

ساخت موضوعاتی از این دست ش��ود قطعا موفق خواهد بود. با توجه به توافق های 
هسته ای انجام شده می توان فیلم های سینمایی و البته داستانی خوبی در این حوزه 
ساخت. با وجود چنین توافقی ایرانیان جایگاه واقعی خود را بار دیگر به جهان نشان 
داده اند و حال نوبت سینماست که در این زمینه دس��ت به کار شود. نکته دیگر این 
اس��ت که پس از توافق های صورت گرفته، به نظر می رس��د راه برای ساخت فیلم به 
صورت تولید مشترک باز شده است و از جهت س��رمایه گذاری می توان بر تاثیر این 

بخش از توافق ها حساب باز کرد.

یدالله جلالی/ مهر: ترجمه متون کلاسیک فارس��ی مانند غزلیات حافظ یا اشعار 
مولانا نیاز فرهنگی امروز جامعه ما به ش��مار می رود، اما این اتف��اق نیاز به الزاماتی 
دارد که مهم ترینش وجود مترجم خبره است که به هر دو زبان مبدا و مقصد آگاهی 
داشته باش��د. باید در ترجمه های موجود از متون ادبی کلاسیک فارسی بازنگری و 

تجدید نظر شود. 
مشکل اصلی ما در حوزه ترجمه این اس��ت که عمده مترجمان موجود ما در هر دو 

زمینه لازم برای ترجمه ضعف دارند. 

از سوی دیگر متون ادبی کلاسیک فارس��ی را نمی توان به صورت کامل ترجمه کرد 
و نمی شود انتظار داشت که زیبایی آنها به صورت تام و تمام در ترجمه منتقل شود. 
مثلا همه بر این مس��اله اذعان دارند که ترجمه فیتس جرال��د از رباعیات خیام یک 

ترجمه آزاد است.
 این ترجمه تنها بر پایه ذوق هنری او ش��کل گرفته اس��ت و نثر آن با آنچه خیام در 
رباعیاتش آورده، متفاوت است. اما با این حال این روزها آدمی هم مانند او نمی شود 

پیدا کرد که بخواهد و بتواند دست به ترجمه متون کلاسیک ما بزند.

ترانه تیتراژ »پارادایس« به انگلیسی 
و فارسی خوانده می شود

به گفته کارگردان فیلم س��ینمایی »پارادایس«، ترانه تیتراژ این 
اثر به دو زبان فارس��ی و انگلیس��ی اجرا می ش��ود. علی عطشانی، 
کارگردان س��ینما با اش��اره به اینک��ه آخرین مراح��ل فنی فیلم 
سینمایی »پارادایس« در حال انجام است، گفت: ترانه تیتراژ فیلم 
»پارادایس« توس��ط امید نیکوبیان خواننده پاپ کشورمان به دو 
زبان فارسی و انگلیسی اجرا می شود. وی ادامه داد: پوریا حیدری 
آهنگساز این فیلم سینمایی در حال حاضر مشغول ضبط موسیقی 
تیتراژ »پارادایس« است. عطشانی تاکید کرد: اولین نمایش عمومی 
»پارادایس« مهر ماه س��ال جاری در آلمان خواهد بود.در خلاصه 
داستان »پارادایس« آمده اس��ت: ۲ طلبه جوان می خواهند برای 
شرکت در س��میناری دانش��گاهی پیرامون ادیان به آلمان بروند. 
رییس حوزه علمیه آنها که حاج  آقا فراستی نام دارد، راه سفر را بر 
آنها سد می  کند. طلبه  های جوان با اغفال حاج  آقا فراستی، ویزایی 
هم برای او می  گیرند و وی را با خود به آلمان می برند و... در این فیلم 
بازیگرانی چون مهران رجبی، جواد عزتی، الیویا بورکارت، ماتیاس 

متس، کلاتسیدا روبرت وکاترین فلوس حضور دارند.

مسوول میراث فرهنگی شهرستان برخوار:

باید از نگاه صرفا لوکس 
به صنایع دستی جلوگیری کرد

 علی محمد تصیحی/ مهر: صنایع دس��تی مثل پارچه قلمکار و 
کاش��ی هفت رنگ را نباید به صورت یک کالای موزه ای نگریست 
بلکه با کاربردی کردن آن باید صنایع دستی را در جایگاه اصلی خود 
قرار داد. صنایع دس��تی تجلی اقتصاد مقاومتی است و باید از نگاه 
صرفا لوکس به صنایع دس��تی جلوگیری کرد و سعی کنیم به این 
صنایع نگاه کاربردی داشته باشیم. صنایع دستی چون همیشه بازار 
فروش دارد به این صورت نیست که بنا به وضعیت بحرانی اقتصادی 
و تحریم ها شاغلان این حرفه از کار خود خارج و به شغل دیگری روی 
آورند. بیش از ۴۰۰ کارگاه منبت کاری در منطقه برخوار وجود دارد 
که طرح هخامنشی و عکس شیر روی مبل استیل معروف منطقه را 
حکاکی می کنند و قشر عمده ای از هنرمندان این منطقه را شامل 
می شوند. وی تولید کاشی سنتی را یکی دیگر از کارهای هنری در 
منطقه برخوار نام برد واعلام کرد: ۳۰ کارگاه متعدد در این منطقه 
اقدام به تولید کاشی های هفت رنگ می کنند. نزدیک به یک هزار و 
۷۰۰ نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم مشغول به کار صنایع دستی 
هس��تند. با وجود اینکه منطقه برخوار به خوبی توانس��ته در حوزه 
صنایع دستی به حفظ اشتغال خود بپردازد و حتی اقدام به صادرات 
صنایع خود نیز کند اما صنایع ماشینی با به عبارتی نوین این منطقه 
و تولیدکنندگان آن روی دیگر سکه تولید در برخوار هستند که به 
دلیل برخی مشکلات و نیز عملیاتی نش��دن وعده ها در دولت های 

مختلف با موانع خاص خود روبرو هستند.

معاون اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان:

مشکل اصلی تئاتر اصفهان 
ضعف در نمایشنامه نویسی است

حسینعلی آقائیان زاده/ فارس: هم اکنون این انتقاد وجود دارد که 
هنرمندان تئاتر اصفهان با مشکل کمبود سالن مواجه هستند درحالی 
که مشکل اصلی در حوزه تئاتر، ضعف نمایشنامه نویسی است. در حال 
حاضر هنرمندان حوزه تئاتر در اصفهان از کمبود سالن رنج نمی برند، 
چرا که نمایش هایی که برگزار می شود، مخاطبان زیادی ندارد و این 
نشان می دهد مش��کل تئاتر اصفهان را نباید کمبود سالن دانست. 
مشکل اصلی تئاتر در کشور فقدان نمایشنامه ای متناسب با نیازها و 
سلایق مردم جامعه است. یکی از مشکلات موجود در این رشته هنری 
این است که متاسفانه نمایشنامه ای که مردم بتوانند با آن ارتباط برقرار 
کنند وجود ندارد. تعداد نویسندگانی که در این حیطه فعالیت دارند، 
بسیار پایین است و از طرف دیگر فعالان این رشته هنری به حوزه های 
اجتماعی توجه کمتری می کنند. وی افزود: با در اختیار گذاشتن دو 
سالن) تالار هنر و مجتمع فرشچیان( به هنرمندان تئاتر سعی داریم 
بخشی از مشکلات آنها را رفع کنیم از طرف دیگر وجود سالن های تئاتر 
در مجموعه شهید کشوری که در آینده احداث می شوند نیز می توانند 

بخشی از نیازهای هنرمندان را رفع کند.

عضو موسسه ملی زبان و تمدن های شرقی پاریس: سبد خبر

خیامومولانابایکسوءتفاهمبهجهانیانشناساندهشدهاند

کارگردان سینما:

توافق هسته ای آغاز خوبی برای ساخت فیلم های سیاسی است
استاد ادبیات فارسی:

در ترجمه های متون کلاسیک فارسی بازنگری شود

  نگار م�ن که ب�ه مکتب نرف�ت و خط 

اده
ی ز

رض
بر 

اک

ننوش�ت / به غم�زه مس�اله آموز صد 
مدرس شد)حافظ(

عده ای بر این باورند که کس��ی شایس��ته  
اس��ت به حیطه عش��ق و ادب راه یابد، یا به 
عبارت دیگر: شعر بس��راید،  داستان بنویسد یا در 

زمینه نقد ادبی قلم بزن��د و اظهار 
عقیده کند که ف��ارغ التحصیل یا 
کارش��ناس ادبیات و علوم انسانی 
از یک مرکز آموزش عالی خارج یا 
داخل کشور باش��د و نه تنها فنون،  
آرایه ها و صنای��ع ادبی را به خوبی 
بداند، بلکه مدت ها در این رش��ته 
کار و تحقیق و تفحص کرده باشد تا 
بتواند شعری مخیل،  موزون، مقضی 
و براب��ر با اس��تانداردهای عروضی 
 بس��راید. ی��ا در مقوله داس��تان و 

داستان نویسی، قلم براند. 
اگر این نظریه را دربس��ت بپذیریم 
و شرط احساس و استعداد و عشق 
را از وادی ش��عر و ادب احس��اس 
دریغ بداریم،  باید گفت: این دیگر 
ادبیات نیس��ت، ریاضیات اس��ت. 
فیزیک است،شیمی است یا درسی 
فرمولیزه شده مشابه اینها، که فقط 
ب��ه کار کت��اب و کلاس و درس و 

دانش��گاه می آید و آحاد مردم عادی کوچه و بازار 
را با آنها موانستی نیست و مردم عادی، هیچ گونه 
 نقشی در این راستا به عهده ندارند، مگر در ارتباط با 
بهره گی��ری از ثم��رات تکنیک��ی این عل��وم اما 
خوش��بختانه می بینیم که ش��عر زرین فارس��ی 
در ط��ول س��ده ها، ح��دود و ثغ��ور را شکس��ته 
و از چهارچ��وب ه��ای ق��راردادی کلاس��یک 
پ��ا را فراتر گ��ذارده و ب��ه رغم س��ایر عل��وم، در 

 روح و روان بس��یاری از م��ردم اه��ل ذوق نف��وذ 
کرده است. 

ش��اید تاکنون بارها به بقال، قصاب، کتابفروش یا 
... محله تان مراجعه کرده و با گرانی یا عدم وجود 
جنس مورد نظرتان در آن فروش��گاه مواجه شده 
اید، ولی قبل از اینکه هرگونه ش��کوه یا شکایتی 
حاکی از فق��دان جنس مرغوب در 
بازار و یا گرانی سرسام آور اجناس 
بر زبان جاری کنی��د، از مغازه دار 
با احساس ش��نیده اید: »شرح این 
هجران و این سوز جگر / این زمان 
بگذار تا وقت دگر« یا اگر کاس��ب، 
آدم امیدوار و خوش بینی باشد، لابد 
گفته اس��ت: »یوسف گم گشته باز 
آید به کنعان غم مخور  / کلبه احزان 
شود روزی گلس��تان غم مخور« یا 
احتمالا زمانی به پیرمرد کشاورزی 
که از حرارت جانکاه خورشید برشته 
شده اس��ت، برخورده اید و خسته 
نباشیدی به او گفته و در چاق کردن 
چپقی او را نظار ک��رده اید، لاجرم 
پیرمرد در آن هنگام، ضمن اینکه 
با آس��تین پروصله پیراهنش عرق 
 را از جبین پرش��کنش می زداید، 
وصف الح��ال چند بیت��ی برایتان 

زمینه می کند: 
یک برزیگری نالان در این دشت   به خود دیدگان 

آلاله می کشت 
همی کشت و همی گفت این دریغا   که باید کشت 

و هشت و رفت از این دشت 
و اگر از وی سوال کنید که با وجود کبر سن چگونه 
هنوز دست از کاشت و برداشت نکشیده اید، مبادا 

که خدای ناخواسته فردا ... حتما خواهد گفت: 
کاشتند و خوردیم و کاریم و خرند    چو بنگری همه 

برزگران یکدگریم.
شاید هم پنجه های خصمانه چرخ فلک او را مغلوب 

کرده و گوید: 
اگر دستم رسد بر چرخ گردون  / از او پرسم که این 

چون است و آن چون 
یکی را می دهی صد ن��از و نعمت /  یکی را نان جو 

آغشته در خون 
و اگر کشاورز،  پیری جهاندیده و عارف باشد، سوال 

شما را این گونه پاسخ خواهد داد: 
اسرار ازل را نه تو دانی و نه من /   این حرف معما نه 

تو خوانی و نه من 
هس��ت از پس پرده گفتگوی من و تو /  چون پرده 

بیفتد نه تومانی و نه من 
حال اگر به آن کشاورز یا کارگر یا بقال یا راننده و 
کاسب و کی و کی و کی، که حتی سواد خواندن و 
نوش��تن همه به خوبی ندارد، ولی عاشق و شیفته 
شعر و ادب و هنر است بگویید: »آقا شما که این طور 
با شعر و شاعری آمیخته شده اید، لطفا بفرمایید 
»بحرهزج« چیست؟ ... یا شعر رباعی بر چه وزنی 
است؟ یا رد المطلع به چه گویند؟ یا گستره صحبت 
را اندکی گسترش داده و بپرسید تفاوت شعر آزاد 
و ش��عر س��پید در چه زمینه هایی است؟ یا بحث 
را به ادبیات جهانی کشیده و س��وال کنید: گوته، 
مولیر، شیلر، شکسپیر و ... در چه زمینه ای فعالیت 

داشتند و دلیل شهرت جهانی آنها چیست؟!
در این هنگام اگر مخاطب در پاس��خ س��وال شما 
لبخند تمسخر گونه ای نزند، دس��ت کم خواهد 
گفت: ممکن است بگویید منظورتان از این سوالات 
و جملات قلمبه،  سلمبه چیست؟!... و این سخنان 
چه ارتباطی با شعر و احساس و ادبیات و داستانی 

دارد؟!
موضوع عش��ق و علاقه مختص ش��عر و ش��اعری 
و داس��تان و داس��تان نویسی نیس��ت. و در سایر 
حرف نیز گاهی ی��ک نفر عاش��ق تجربی، کارش 

 از متخصص غیرعاش��ق بهت��ر از آب در می آید. 
به عنوان مثال می توان به یک نفر دندانساز تجربی 
که علاقه وافری به کارش دارد، اش��اره کرد گاهی 
 اوقات دندان ه��ا را چنان م��داوا می کن��د که تا 
سال ها خیال بیمار از بابت آن دندان معیوب آسوده 
است. ولی بعضا بیمارانی بوده اند که به دندانپزشک 
مراجعه کرده و بیماری در زمانی نه چندان دور از 

معالجه،  مجددا عود کرده است. 
نمونه ای دیگر: برخی از عاشقان موسیقی هستند 
که اساسا با نت هیچ گونه آشنایی کلاسیک ندارند، 
ولی با آوردن آرش��ه به روی تارهای ویولون نشان 
می دهند ک��ه اگر از موس��یقی ش��ناخت علمی 
ندارند، م��ع الوصف با اس��تفاده از حس س��امعه 
 چنان نت ها را دقیق و صحیح در جای خود به کار 
می برند که گاهی نت شناسان کلاس دیده، انگشت 

به دهان می مانند. 
ای��ن نکت��ه بیانگ��ر ای��ن اس��ت ک��ه احس��اس 
و عش��ق و ادراک، باع��ث ش��ده ک��ه ن��ت 
 ه��ا در ضمی��ر ناخ��ود آگاه آن موزیس��ین 
باریک بین غیر کلاسیک، نه تنها ضبط، که حتی 

حک شده است. 
در این ارتباط مثال فراوان است. یکی از دوستان 
هنگام رانندگ��ی معرکه می کن��د. کلاژ و فرمان 
اتومبیل در پنجه هایش مثل موم اس��ت، ولی آن 
دوست محترم متاسفانه فاقد گواهی نامه رانندگی 
است و باید سریعا اقدام به اخذ گواهی نامه کند. تا 

نه سیخ بسوزد و نه کباب!
پس عشق و دلبستگی و پشتکار گاهی از تخصص 
و مدرک کار س��ازتر اس��ت. خصوصا در مورد آثار 
هنری، از جمله موسیقی و شعر و داستان نویسی 
و ... ک��ه ب��ه اعتقاد صاح��ب این قلم احس��اس و 
 اندیشه و استعداد بیش��تر از معلومات آکادمیک 

موثر می افتد. 
شعرا و نویسندگان بسیاری در گوشه و کنار مملکت 

زندگی می کنند که س��طح معلوماتش��ان در حد 
دبس��تان یا حداکثر راهنمایی اس��ت، ولی بعضا 
سروده ها و نوشتاری چنان خوش فرم و منسجم 
ارائه کرده اند که انسان را گاهی به یاد اشعار حافظ 

و سعدی و مولانا و عبید می اندازد. 
بعضی از م��ردم نیاز عاطف��ی به ادبی��ات هنری 
)داستان،  ش��عر، نقد و تفس��یر و ...( را پنداری از 
نیاکان خود به ارث ب��رده اند. نه تنه��ا توده های 
مردم، که حتی پژوهش��گران و کارشناسان سایر 
علوم مانند اساتید دانشگاه، روحانیون، سخنرانان، 
وع��اظ و ... که از نظ��ر تخصصی اطلاع��ی از علم 
بدیع و آرایه های ادبی ندارن��د،  اما اکثر می بینیم 
که حس��ن مطلع نوشتار یا کلامش��ان را با بیت یا 
 ابیاتی مناس��ب موضوع کلام یا مقالاتشان شروع 
می کنند و سپس وارد بحث اصلی خود می شوند. 
حتی آن هنگام که نثر و زبان از بیان مقصودشان 
عاجز می ماند، شعر یا کلمات قصار اندیشمندان و 
فرهیختگان را مصداق واقعی سخن یا نوشته  خود 

قرار می دهند.
 پس شعر و ادب سوای سایر علوم است و از هرگونه 
انحصار و محدودیت خارج خود را از کتاب و کلاس 
و درس و دانشگاه رهانیده و در روح و روان عشاق و 
اندیشمندان جاری گشته است. شاید بتوان گفت: 
تخصص و مدرک، بدون احساس و علاقه و عشق، 
دست کم در این راس��تا خریداری ندارد و چندان 
کارساز نخواهد بود و مفید فاید نمی باشد. در مثال 
زن زیبای جوانی را می ماند که متاسفانه مدت ها 

از مرگش گذشته است. 
حسن مقطع این مقال که در واقع مصداق درستی 
سخن ماست، تک بیتی است از نادره زمان، اعجوبه 
دوران، خواجه شیرین سخن شیراز که موید نظر 

ماست: 
نگار من که به مکتب نرفت و خط ننوشت 

به غمزه مساله آموز صد مدرس شد!

حدیث علم و عشق
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گروه فرهنگ

عشق و 
دلبستگی و 

پشتکار گاهی از 
تخصص و مدرک 
کار سازتر است. 
خصوصا در مورد 

آثار هنری، از 
جمله موسیقی و 

 شعر و 
داستان نویسی 
و ... که به اعتقاد 
صاحب این قلم 

احساس و اندیشه 
و استعداد بیشتر 

از معلومات 
 آکادمیک 

موثر می افتد

صبا

بي فکري
شما هم می توانید اشعار خود را 
برای ستون »صبا« ارسال کنید 

تا به نام خودتان چاپ شود.
حدیث احمدي

قصه قصه لیلي نیست 
فرهادي در پي معشوقش نمي گردد

کسي از آتشي سالم به بیرون نمي آید
قصه فقط فکري نامرتب است

فکري از روي بي فکري
او نویسنده  رماني است عظیم

که شامل بند بند وجودش مي شود
از آن ساده رد نشو
دلي امید وار دارد

و گناه کبیره است نا امید کردن این همه امید

در شعر فارسی 
وقتی از معشوق 

حرف زده 
می شود مذکر و یا 
مونث بودن مطرح 

نیست و این 
خودش قدرت 

شعر فارسی است 
که عشق را از 

قضایای جنسیتی 
و دنیوی خارج 

می کند 

فراخوان ششمین دوره مسابقه فیلمنامه نویسی 
کودک و نوجوان ب��ه عنوان یک��ی از بخش های 
جنبی بیس��ت و نهمین جش��نواره بی��ن المللی 

فیلم  های کودکان و نوجوانان اعلام شد. 
به گ��زارش خبرگزاری مه��ر، در راس��تای توجه 
به جای��گاه فیلمنامه ب��ه عنوان عنص��ر خلاقانه و 
اصلی در فیلم های س��ینمایی، برای نخستین بار 
مسابقه طرح و فیلمنامه نویسی سینمای کودک 

 و نوجوان به صورت بین المللی و ب��ه عنوان یکی از 
بخش های جنبی بیست و نهمین جشنواره بین المللی 

فیلم  های کودکان و نوجوانان برگزار می شود.
 رویک��رد اصل��ی ای��ن مس��ابقه انتخ��اب ط��رح ی��ا 
فیلمنامه هایی اعم از تالیفی یا اقتباسی برای کودک و 
نوجوان است که با توجه به مولفه های سینمایی 
بومی، ملی و ارزش��ی در س��اختار و محتوا نوشته 
شده اند و نویسنده با ش��ناخت کافی از ادبیات و  

قصه های ایرانی به توس��عه فرهنگ اصیل و عامه 
ایرانی از طریق تقویت فضاهای فانتزی و تخیلی در 

سینمای کودک و نوجوان پرداخته است.
 براس��اس ای��ن فراخ��وان ط��رح و فیلمنامه ای 
می تواند در مسابقه شرکت کند که قبلا بر اساس 
آن فیلمی س��اخته نش��ده باش��د و برای طرح و 
فیلمنامه اقتباس��ی ذکر نام اصلی اثر، نویس��نده 
و مترج��م آن ض��روری اس��ت.همچنین در این 

فراخوان آمده اس��ت کانون پرورش فکری کودکان 
 و نوجوان��ان به آث��ار اقتباس��ی برگزیده براس��اس 
کتاب های چاپ شده از س��وی کانون، جوایزی ویژه 
 اهدا خواهد کرد و بنیاد سینمایی فارابی نیز براساس 
الویت ه��ای فرهنگی خ��ود و ش��ورای راهبردی و 
سیاستگذاری س��ینمای کودک، اثر برگزیده بخش 
مسابقه را خریداری و در مراحل تولید حمایت خواهد 
کرد. فیلمنامه نویس��ان و صاحبان طرح در صورت 

تمایل برای ش��رکت در این مسابقه می توانند طبق 
ش��رایط و مقررات، فیلمنامه و طرح های خود را به 
دبیرخانه مسابقه به نشانی تهران خیابان جمهوری 
اسلامی خیابان سی تیر  پلاک ۷۵، بنیاد سینمایی 
فاراب��ی، تحویل یا ارس��ال کنند. علاقمن��دان برای 
 دریافت و تکمیل نمونه فرم و سایر اطلاعات مورد نیاز  
 م��ی توانن��د ب��ه س��ایت جش��نواره ب��ه نش��انی

 www.icff.ir  مراجعه کنند.

ششمین مسابقه فیلمنامه نویسی کودک و نوجوان فراخوان داد



جابجا شدن غول کنکور و رشد جمعیت پشت 
کنکوری ها در مقاطع کارشناسی ارشد و دکترا 
هرچند م��ی تواند حاک��ی از از افزایش اهمیت 
تحصیل و رشد س��طح تحصیلی جامعه داشته 
باشد، اما بدون ش��ک مهم ترین دلیلش نیافتن 
شغل دلخواه است. غافل از آنکه دنبال کردن درجات 
علمی بدون توجه ب��ه نیاز ب��ازار کار، نتیجه معکوس 
داشته و با افرایش سطح انتظار از بازار کار، به بیکاری 

دامن خواهد زد.
 متاس��فانه درحال حاضره��دف از ورود به دانش��گاه 
به ندرت ب��ه افزایش س��طح علم خلاصه می ش��ود و 
مدرک گرایی و البته تصدی پس��ت ریاس��ت درصدر 
خواسته داوطلبان ورود به دانشگاه ها قرار گرفته است.

دانش��گاه هایی که بدون توجه به رش��د کیفی و نیاز 
بازار کار، ظرفیتشان افزوده ش��د و امروز کار به جایی 
 رسیده که برای پرکردن ظرفیت دانشگاه هایی همانند 
پیام نور و دانشگاه های غیر انتفاعی، سازمان سنجش 
اعلام می کند که حتی داوطلبان غایب کنکور س��ال 

جاری نیز می توانند انتخاب رشته کنند! 
به راس��تی خیل عظیم م��درک به دس��تان بیکار چه 
سودی برای جامعه دارد که اینگونه درهای دانشگاه ها 

گشوده شده است؟

  وقتی که دولت نگران می شود
نتایج یک تحقیق جدید نش��ان می دهد نرخ بیکاری 
مردان تحصیل کرده ۱۸.۹ درصد و بیکاری زنان به ۳۳ 
درصد رسیده و دولت به ش��دت نگران اتمام تحصیل 
۴.۵ میلیون دانشجویی است که به زودی متقاضی کار 

خواهند شد. 
متاس��فانه برنامه ری��زان نظ��ام آموزش عال��ی یا به 
بازار کار توجه ندارن��د و یا آمار صحیح��ی از بیکاران 
فارغ التحصیل، خواس��ته های ب��ازار کار و بی هنری 
دانشجویان در دست ندارند تا رشته های دانشگاهی و 
میزان ورودی به دانشگاه را سرو سامان دهند. در حال 
حاضرچهار و نیم میلیون دانش��جو در سطح کشور به 
تحصیل مش��غولند که یک و نیم میلیون فقط در ۲۱ 
رشته متمرکز هس��تند . این آمار نشان می دهد رشته  

های دانشگاهی متناسب با نیاز کشور نیست .
سالهای گذشته به جای سرو سامان دادن به وضعیت 
علمی کشور، دانش��گاههای جدیدی اختراع شد تا به 
گفته مسوولان وقت بتوان علم را با نیاز بازار کار همسو 
کرد که دانش��گاه پیام ن��ور و جامع علم��ی کاربردی 
از جمله آنهاس��ت ومتاس��فانه در حال حاضر کیفیت 
آموزشی مطلوبی ندارند. دانش��گاه جامع که قرار بود 
با تربیت کاردان و تکنس��ین، نیاز ب��ازار کار به کارگر 

متخصص را ب��رآورده ک��رده و در عین حال از رش��د 
کارشناس و کارشناس ارشد مدرک به دست جلوگیری 
کند، امروز دانش��جوهایی تربیت می کند که برای به 
دس��ت آوردن مدرک بالاتر، رش��ته تحصیلی خود را 
بارها در مقاطع مختلف تحصیلی تغییر می دهند که 
نتیجه آن مدرک کارشناسی ارشدی است که تخصص 
کافی ندارد؛ چرا که س��ه بار تغییر رشته داده تا بتواند 

دانشگاه را دور بزند!

  کیفیت فدای کمیت شد
نتایج یک تحقیق ارائه ش��ده از سوی وزارت کار نشان 
می دهد تعداد دانشجویان کش��ور از ۲ میلیون نفر در 
دوره زمانی سال های ۸۲ و ۸۳ به بیش از ۴ میلیون و 
۴۳۵ هزارنفر در س��ال های ۹۱ و ۹۲ رسیده و در واقع 
ورود به دانشگاه ها و میل به تحصیل در فاصله کمتر از 
۱۰ سال، بیش از ۲ برابر شده است. به طور کلی، طی 
یک دهه اخیر تعداد دانش��جویان زن و مرد در کشور 
تقریبا برابر بوده و در هر س��ال حدود ۱.۱ درصد کل 
جمعیت کشور را فارغ التحصیلان دانشگاهی تشکیل 
داده است. هرچند افزایش بی رویه ظرفیت دانشگاه ها 
برای کوچک کردن حجم پشت کنکوری ها و افزایش 
س��طح علمی جامعه بود، اما در عین حال می توانست 

فرار موقتی برای عدم ایجاد شغل در جامعه نیز باشد و به 
همین دلیل کمیت فدای کیفیت شد.

به تازگی، معاون وزیر علوم با اشاره به 
کاهش نرخ رشد جمعیت جوان کشور، 
عنوان کرده که تع��داد دانش آموزان 
س��ال آخر متوس��طه از یک میلیون و  
۳۰۰  هزار نفر به ۸۰۰ هزار نفر کاهش 
داش��ته و به همین دلیل حدود ۳۰۰ 
صندلی خالی در دانشگاه های دولتی 
وجود دارد.  شاید به همین دلیل است 
که سازمان س��نجش از غایبان کنکور 
 ۹۴نی��ز ب��رای انتخاب رش��ته دعوت 

کرده است!

شغل های بدون متقاضی 
آنچ��ه ام��روز در ب��ازار کش��ور اتفاق 
 افتاده، جایگاه های ش��غلی اس��ت که 

متقاضی ندارد.
به عبارت دیگر کمبود شدید تکنسین و کارگر ماهر در 
کشور احساس می شود که می تواند نظام توسعه، روند 
تولید و اقتصاد کشور را با مشکل مواجه کرده و از سوی 
دیگر مسیر دسترس��ی به بازار کار کشور را برای اتباع 
خارجی باز می گذارد، همان گونه تا به حال نیز اتفاق 
افتاده و جایگاه های شغلی بازار کار کشور توسط اتباع 

خارجی اشغال شده است.

  اصفهان پایلوت توانمندسازی شد
 گ��ره زدن مه��ارت ب��ه تحصی��لات دانش��گاهی،تنها

راه حل موجود اس��ت. به عبارت دیگر فارغ التحصیلانی 
که واقع��ا تمایل ب��ه کار دارند پس از اتم��ام تحصیلات 
 دانش��گاهی و هدررف��ت مناب��ع کش��ور و هزین��ه 
خانواده ها، دوب��اره برای آموختن مهارت در رش��ته ای 
 که بازار کار به آن نیاز دارد، وارد آموزش��گاه های فنی و 
حرفه ای می ش��وند که به گفته معاون اداره کل فنی و 
 حرفه ای استان اصفهان، 6۰درصد این افراد وارد بازار کار 
شده اند. مهدیان توضیح می دهد درحال حاضر۳۰درصد 
 کارآم��وزان مراک��ز فنی حرفه ای، در س��طح اس��تان، 
 ف��ارغ التحصیلان دانش��گاه هس��تند که اکث��ر آنها در 
رشته ای غیرمرتبط با تحصیلات آکادمیک خود آموزش 
مهارت می بینند. مهدیان از طرحی صحبت می کند 
که توسط اصفهان ارائه شده و به عنوان الگو و پایلوت 

 در اس��تان دنب��ال می ش��ود.»مرکز توانمند س��ازی 
ف��ارغ التحصی��لان دانش��گاهی« ب��ا ه��م افزای��ی 
بخ��ش دولت��ی و خصوص��ی فع��ال 
 ش��ده و در کن��ار یکدیگ��ر ب��ه ارائ��ه 
آموزش های لازم برای افزایش مهارت 

مدرک به دستان بیکار می پردازند.
تولیدکنن��دگان اعتق��اد دارن��د ک��ه 
سیاس��تگذاری ه��ا در بخ��ش ه��ای 
دانش��گاهی تعامل لازم را ب��ا صنعت 
ندارد. به عنوان مثال دانشگاه آزاد، تبدیل 
به بنگاه های اقتص��ادی و تولید مدرک 
شده اند و بدون توجه به کیفیت، رشته ها 

را تعریف و ایجاد توقع می کنند. 
با این وج��ود مهدیان از ایج��اد مراکز 
ج��وار دانش��گاهی در کنار دانش��گاه 
آزاد خوراس��گان خبر می ده��د که با 
 توجه به امکانات در حوزه کش��اورزی، 
آموزش های لازم به دانش��جویان داده 

می شود.
مهدیان همچنی��ن از ب��ه کارگی��ری امکانات بخش 
خصوص��ی و آموزش��گاه ه��ای آزاد با توج��ه ویژه به 
تکنولوژی نوین صحبت می کند که جامعه هدفشان 
دانش��جویان اس��ت. در عین حال در اصفهان س��عی 
ش��ده اس��ت که در قالب تفاهم نامه، هم افزایی لازم 
میان بخش دولت��ی و خصوصی برای توانمندس��ازی 
دانشجویان ایجاد شود. به گفته او در کنار کارورزی، بر 
آموزش های نرم و مدیریتی نیز تاکید شده تا دانشجو 
چگونگی رفتار با کارفرما در محیط صنعتی را فراگیرد.

  دانشگاه متحول می شود
 مع��اون اداره کل فن��ی حرف��ه ای اس��تان از تح��ول 
دانشگاه ها در آینده ای نزدیک صحبت می کند. طرحی 
که ام��روز در دانش��گاه س��هند تبریز پایلوت اس��ت. 
س��ازمان فنی حرفه ای کش��ور با ایجاد۱۴کارگروه، 
توانمند سازی دانش��جویان را در قالب استانداردهای 
 آموزشی، آموزش بازار محور، کارآفرینی و کسب و کار 

دانش بنیان دنبال می کند.
در همین راس��تا ب��ا وزارت عل��وم رایزنی ش��ده تا در 
 کنار تئوری، مباحث مهارتی نیز ب��ه طور همزمان در 
دانش��گاه ها دنبال ش��ود که این طرح به صورت یک 

تفاهم نامه در تبریز دنبال می شود.

لایحه حمایت از کودکان که بر پایه آن نحوه فرزندپذیری تغییر کرده و کودکان 
بدسرپرس��ت نیز می توانند زیر سقف خانه ای نفس بکش��ند، هنوز در پیچ و خم 

مجلس گرفتار است. 
جامعه جهاني کمتر از ۱۰۰ سال اس��ت که به موضوع کودکان پرداخته است. در 
حال حاضر هرچند وضعیت کودکان در ایران از لحاظ داشتن دادگاه ها و مسائل 
 مربوط به فرزند پذیری و س��ایر حقوق کودک بهبود یافته، اما به تبع آن مس��اله 

قانون گریزی نیز افزایش یافته است.
در چند سال اخیر تحول بزرگي در حقوق کودکان و نوجوانان در ایران محقق شد 
و با ورود لایحه تشکیل دادگاه هاي اطفال و نوجوانان به مجلس و ادغام آن با قانون 

مجازات اسلامي قانوني جامع در مورد مجازات اطفال ایجاد شد. 

در حال حاضر بیش از ۲۲ میلیون ایرانی کمتر از ۱۸س��ال س��ن دارند و بنابراین 
توجه به حقوق آنها در آینده کشور و توسعه یافتگی ایران ضروری به نظر می رسد 
به ویژه که حقوق تعدادی از آنها به واسطه کار در سن کودکی، سوء استفاده های 
 خاص، اعتیاد، زندگی در خیابان و تکدی گری و ...در  معرض خطر است و میزان 

کودک آزاری به واسطه اعتیاد والدین در حال رشد است.
موضوع کودکان و حمایت از آنها بحث امروز و دیروز نیست. از حمایت از کودکان 
کار و بي سرپرست و بدسرپرست گرفته تا رسیدگي به کودک آزاري هایي که بعضا 

با فوت کودک به پایان مي رسد.  در ایران و در سال ۱۳۰۴ قانوني به تصویب رسید 
که براساس آن افراد بالغ و غیر بالغ را دس��ته بندي کرد، اما در آن زمان دادگاه یا 
آیین دادرسي اطفال وجود نداشت تا اینکه در سال ۱۳۳۸ قانون تشکیل دادگاه 

اطفال نیز تصویب شد. 
سال ها بعد و در سال ۱۳۷۳ با تصویب قانون دادسراها شعب ویژه اي براي رسیدگي 
به جرایم اطفال تصویب ش��د و بعد هم قانون آیین دادرسي کیفري در سال ۸۷ 
تصویب شد و قانون الزام کرد که جرایم اطفال در شعب و دادگاه هاي ویژه اطفال 

رسیدگي شود.   سال گذشته وزیر دادگستري از تش��کیل بانک جامع اطلاعاتي 
حقوق کودک خبرداد. 

مي توان گفت تش��کیل بانک جامع اطلاعاتي حقوق کودک یکي از اقدامات ویژه 
در زمینه حمایت از حقوق کودکان اس��ت؛ چرا که بخش��ی از مشکلات امروز در 
حوزه کودک این است که اطلاعات کافي از اقدامات صورت گرفته در بحث حقوق 

کودکان در کشور وجود ندارد.
 گویا در این راستا سامانه جامعي طراحي ش��ده تا تمام اطلاعات در حوزه کودک 
تجمیع و کسري اطلاعات جبران شود. اما باید توجه داشت که تجمیع اطلاعات و 
آسیب های حوزه کودک در گرو همکاری همه ارگان های ذی ربط است. اگر این 

مساله عملیاتی شود موازی کاری ها نیز در حوزه کودک تمام می شود.

یادداشت
برای نخستین بار در کشور انجام شد؛شهین اصلانی

تاسیس مرکز توانمند سازی فارغ التحصیلان دانشگاهی در اصفهان
   30درصد مراجعان به مراکز فنی حرفه ای اصفهان فارغ التحصیلان دانشگاه هستند
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لایحه حمایت از کودکان در دست انداز مجلس

فصل تابس��تان و فراغت از تحصی��ل به مدت 
س��ه ماه مختص ب��ه تمامی دانش آم��وزان و 
دانش��جویان اس��ت. طولانی بودن این زمان 
یکی از دلایلی است که برنامه ریزی و مدیریت 
 ج��دی را می طلبد. ک��ه در غیر ای��ن صورت 
می تواند به افزایش آمار جرم و بزه در میان این قشر از 
جامعه منجر شود. ورودی کانون های اصلاح و تربیت 
نشان می دهد که آمار ناهنجاری های جامعه در فصل 
تابس��تان افزایش می یابد، به طوری که مس��وولان 
 اماکن یاد شده، در این فصل با بزهکاران جوانی مواجه 
می ش��وند که برای اولین بار و به واس��طه بیکاری یا 

تفریح نادرست به بزه دست زده اند. 

  بزهکاری با مدل نوجوانی
 در تعریف »ب��زه« صرف��ا جرایمی را ک��ه در قانون 
 برای آنها مجازات در نظر گرفته ش��ده اس��ت شامل 
نمی ش��ود، به عب��ارت دیگ��ر تم��ام رفتارهای ضد 
اجتماعی و رفتارهایی که با هنجارهای جامعه تطابق 
نداشته باشد، بزه محسوب می شود. بنابراین هرچند 
 س��یگار کش��یدن توس��ط نوجوانان جرم محسوب 
نمی شود، اما تخطی از هنجارهاست و می تواند زمینه 
ساز گرایش و کش��ش نوجوان به مصرف مواد مخدر 
باشد. نتایج بسیاری از مطالعات انجام شده نشانگر این 
اس��ت که رابطه معنی داری بین چگونگی گذراندن 
اوقات فراغت با سیگار کش��یدن، نوشیدن مشروبات 

الکلی و مصرف مواد مخدر وجود دارد.
به گفته معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان،براس��اس تحقیقات صورت گرفته توس��ط 
محققان و کارشناس��ان پلیس جرایمي چون نزاع و 
درگیري، پرخاش��گري و تندخویي، آسیب رساندن 
به اموال دولتي و خصوصي، تصادفات و سرقت هاي 
جزیي و استعمال مواد مخدر و بعضا مشروبات الکلي 
در فصل تابستان توس��ط نوجوانان سنین ۱۴ تا ۱۷ 
 س��ال افزایش می یابد. همچنین مطابق یک نظریه 
جامعه ش��ناختی، در صورتی که ارضای احس��اس 
هیجان طلبی نوجوانان از طرق مشروع ممکن نباشد، 
آنها به ارضا کردن احساسش از طریق مجازی و یا انجام 

اعمال ناهنجار روی می آورند.
س��رهنگ جهانگیر کریمی معتقد است که به علت 
افزایش آزادی نوجوانان و کاش نظارت هاي والدین 

در فصل تابس��تان، فرصت رفتار هاي توام با جرم در 
اختیار آنها قرار مي گیرد. از آنجایی که نوجواني دوران 
خاصي است و اس��تقلال طلبي،زودرنجي، حساس 
بودن، پرتوقع بودن و به دنبال هویت ویژه خود گشتن 
از جمله ویژگ��ي هاي این دوران اس��ت، بنابراین بي 
توجهي والدین به این دوران قطع��ا موجب اتفاقاتي 
مي شود که آغازگر بزهکاري و ارتکاب جرم بسیاري 
 از فرزنداني اس��ت که تا دیروز حتي کوچک ترین و 

کم ارزش ترین تخلفات را انجام نمي دادند.
کریمی ب��ر انجمن های دوس��تانه ای ک��ه در فصل 
 تابس��تان تقویت می شود، اش��اره می کند و توصیح 
می دهد که در دوران تعطیلات نوجوانان دوستان خود 
را راحت تر پیدا مي کنند در فضاهاي سبز، سینما ها، 
پارک ها، کافي شاپ ها و کافي نت ها با افرادي مواجه 
مي شوند که س��ابقه ارتکاب جرم دارند و در واقع به 
دام هایي نزدیک مي ش��وند که براي آنها پهن شده و 

از آن بي خبرند.
او به نکته مه��م دیگری اش��اره می کند: پزش��کان 
معتقدند فشار عصبي، افزایش دماي هوا و نوع تغذیه 

نیز در انجام اعمال و رفتارهاي مجرمانه موثر هستند.
افزایش دماي ه��وا از جمله عواملي اس��ت که باعث 
کاهش آستانه تحمل نوجوانان ش��ده و زمینه بروز و 

ظهور رفتارهاي مجرمانه را در آنها فراهم مي کند. 

  اوقات فراغت سالم 
هیجان طلبی و تخلیه انرژی باعث می ش��ود که در 
فصل تابس��تان افزایش قابل توجه ب��روز تصادفات 
وسایط نقلیه به ویژه موتورسیکلت توسط نوجوانان 

۱۴ تا ۱۷ سال رخ دهد.
این افراد بدون اجازه والدین خود سوئیچ خودرو و یا 
موتورسیکلت آنها را برداشته و چون مهارت کافي در 
رانندگي ندارند به خود و دیگران صدمات جدي وارد 
مي کنند که این مش��کل نیز از جمل��ه عوارض عدم 

مدیریت صحیح اوقات فراغت نوجوانان است.
 شیوه گذراندن اوقات فراغت به سه نوع فردی فعال 
و غیرفعال و گروهی تقس��یم می شود. جوانان ایرانی 
بیشتر ش��یوه گذراندن اوقات فراغت به شیوه فردی 
 غیرفعال همچ��ون تماش��ای تلویزی��ون را انتخاب 

می کنند، به گون��ه ای که تماش��ای تلویزیون با ۸۲ 
درصد بیشترین س��هم را در گذراندن اوقات فراغت 
جوانان دارد. این درحالی است که مهم ترین نیازهای 
فراغتی جوان��ان و نوجوانان فعالیت هایی اس��ت که 
علاوه بر تخلیه هیجان و انرژی آنها بتواند اثرات مثبتی 
بر خلقیات و روحیات و همچنین سازگاری اجتماعی و 
اعتماد به نفسشان داشته باشد. در عین حال همچنین 
انتظار م��ی رود که این فعالیت ه��ا قابلیت یادگیری 

مهارت های مفید را نیز در بر داشته باشند.
 دلیل عمده انتخاب فعالیت های فردی غیر فعال عدم 
امکانات کافی است و این فعالیت ها می تواند نوجوانان 
و جوانان را دچ��ار انزواطلبی کرده و ب��ا مرور زمان با 
دورکردنشان از جامعه باعث کاهش قدرت سازگاری 

با محیط و سوق دادن به سمت بزهکاری شود.
به گفته سرهنگ کریمی،تحقیر، تهدید، توهین و عدم 
برنامه ریزي مناسب براي اوقات فراغت نوجوانان چهار 
عنصر آسیب زا در ایام تابس��تان به شمار مي آید که 
مي تواند در بروز و ظهر جرم توسط این قشر از جامعه 
موثر باشد. فرزنداني که افت تحصیلي داشتند زمینه 

بیش��تري براي ارتکاب جرم دارند ب��ه همین جهت 
والدین باید از تحقیر آنها جدا بپرهیزند و بیشتر مراقب 
آنان باشند. در عین حال قیمت های نجومی کلاس ها 
و برنامه های ویژه اوقات فراغت باعث شده تا فقط قشر 
خاصی بتوانند از ای��ن کلاس ها برای پر کردن اوقات 

فراغت فرزندان خود استفاده کنند.
اما باید گفت که مدیریت اصلی اوقات فراغت جوانان 
و نوجوان برعهده والدین است که می توانند باصرف 
کمترین هزینه آن را غنی کنند.در این راستا به جوانان 
و نوجوانان توصیه می ش��ود که پاساژگردی نکرده و  
مش��اهده  تلویزیون را کاهش دهند. در عین حال از 
سرگرمی بیش از حد با بازی های کامپیوتری اجتناب 
کنند. زیاد خوابیدن و افزایش حضور در ش��بکه های 
اجتماعی و چت آسیب های خاص خود را دارد که نه 
تنها اوقات فراغت را پر نمی کند که می تواند آسیب های 
زیادی را در پی داشته باشد.به جای آن می توان شنا 
کرد که علاوه بر تخلیه هیجانات کاذب، س��لامتی را 
حفظ کرده و استرس را نیز کاهش می دهد. با تهیه نرم 
افزارهای استاندارد، می توان به آموزش زبان انگلیسی 
پرداخت. جمع های دوستانه زیر نظر خانواده می تواند 

ارتباطات اجتماعی نوجوان را تقویت کند.
مطالعه کتاب ه��ای مفید و انجام بازی های دس��ته 
جمعی به خوب��ی اوق��ات فراغ��ت را پرخواهد کرد. 
 در عین ح��ال نوجوان��ان تا۱۴س��ال م��ی توانند از 
برنامه های کانون پرورش فکری لذت ببرند و حضور 
در مساجد و فرهنگسراها می تواند مهارت های جالبی 
را به فرد آموزش دهد که هزینه چندانی نخواهد داشت. 
فراموش نشود که ثبت نام در کلاسهای فنی حرفه ای 
می تواند مهارت فرد را بالا برده و آینده شغلی او را نیز 

تضمین کند.

  توصیه می شود که...
 س��رهنگ کریمی تاکید م��ی کند والدی��ن در ایام 
تابستان حوصله بیشتري براي برخورد با فرزندان خود 
داشته باشند؛ چرا که نوجوانان و کودکانی که اوقات 
 فراغت خود را در محیط هاي بیرون از خانه س��پري 
مي کنند بیش��تر در معرض خطر ق��رار دارند.هرچه  
نوجوانان فعالیت هاي علمي، تحصیلي، اجتماعي و 
ورزش��ي خود را با نظارت والدین انجام دهند آنها را 

از دسترس افراد ناباب در جامعه دور خواهند کرد.

برنامه ریزی نادرست اوقات فراغت باعث می شود؛

افزایش جرم و بزه نوجوانان در تابستان

 مرکز 
توانمند سازی 

فارغ التحصیلان 
 دانشگاهی با 
 هم افزایی 
بخش دولتی
 و خصوصی 

فعال شده است

گنج های روزی مردم در گشایش 
اخلاقی آنها نهفته است

امام رضا )ع( میفرمایند: خداوند به یکی از پیامبران وحی کرده که 
هر گاه من اطاعت ش��وم راضی میگردم و آنگاه که رضایت داشتم 
برکت میدهم و برکت من هم بی پایان است. متاسفانه آنچه امروزه 
می بینیم اینکه همه از روزی کم و بی برکتی آن شکایت دارند و در 
پی این ناشکری به انواع راهها و روشها متوسل میشوند بسیاری از آنها 
دست به دامان رمال ها ، دعانویسان و فالگیران میشوند تا به جای آنها 
دعا کنند و برای آنها طلب رزق و روزی کنند! حال آنکه دلیل بسیاری 
از گیر و گرفتاریهای این بی رزقی و بی برکتی خود افراد هستند باید 
دانست که روزی فقط معیشت نیس��ت بلکه شامل همه رحمتها و 
نعمتهایی استکه نصیب آدمی میشود وجود پر مهر، قلب سخاوتمند، 
صبر و همه خصلتهای نیکو روزی انسانند و پیامبر صلوات الله علیه 
فرموده است برای هر کس روزی مقدر شده که حتما به آن خواهد 
رسید پس اگر به آن راضی شود برایش پربرکت خواهد بود و اگر بدان 
راضی نباشد نه برکت خواهد یافت و نه او را بس خواهد بود ! و در جای 
دیگر آن بزرگوار میفرماید: » روزی در پی انسان است آنگونه اجل در 
پی اوست « . اگر چه رزق و روزی همه جانداران به ویژه انسان توسط 
خداوند متعال تضمین شده است و در روایات بسیاری روزی دهنده 
را تنها خداوند دانسته است اما مهمترین راههای گشایش روزی که 
به استناد آیات و روایات مکرر در اسلام آمده است خود انسان است 
اولین عامل کثرت روزی کار و تلاش خود فرد ذکر شده است چرا که 
خداوند سلامت جسمی را به انسان عطا کرده تا بتواند در این راه گام 
بردارد و بی شک مداومت بر کار و تلاش حلال خود روزی در پی دارد، 
آنچنان که خداوند در قرآن فرموده : ) روزی هر کس در گرو کارکرد 
خود اوست( مسئله دیگری که بس��یاری از امامان و علمای دین بر 
آن تاکید داشته اند رعایت موارد اخلاقی است که باز شدن درهای 
روزی را موجب میشود به طوریکه امام علی )ع( فرموده است )گنج 
های روزی مردم در گشایش اخلاقی آنان نهفته است( در بحارالانوار 
نیز از امام صادق)ع( نقل شده که )نیکوکاری روزی را زیاد میکند( 
و پیامبر اکرم نیز فرموده است )صدقه بدهید تا خداوند روزی شما 
را زیاد کند( تقوا، دعا و نیایش، دوری از گناه، کتمان فقر و کمک و 
یاری رساندن به مومنان ، دوری از دروغگویی و فسادهای اخلاقی و 
اخلاق نیکو با مسلمانان و خلق خدا در پی تمام این صفات خداوند 
وعده دور کردن تنگدستی و فقر را داده است حال آنکه متاسفانه عده 
ای در دنیای امروز به هیچ کدام از این مسائل اخلاقی اعتقادی نداشته 
و تنها در پایان از خداوند طلب روزی میکنند و شکایت از روزی کم 
دارند! خداوند در دادن روزی به استفاده شخص از روزی حلال نیز 
توجه دارد و اگر افراد به روزی حلال معتقد باشند خداوند روزی آنها را 
بیشتر میکند تا جایی که رسول خدا ارزش تلاش برای روزی حلال را 
در مقام جهاد دانسته اند همچنین نیتها و کردار آدمی در کسب روزی 
حلال و بیشتر شدن و استمرار آن تاثیر دارد. از طرفی هم باید دانست 
که وسعت رزق همیشه موجب خوشبختی نیست زیرا ثروت گاهی 

زمینه ساز فساد و تباهی خواهد بود . 
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جلو افتادن و یا پیشی گرفتن از اتومبیل دیگری که در همان مسیر 
حرکت می کند، تعریف سبقت در رانندگی است. اتومبیلی قادر به 
سبقت گرفتن است که سرعتش از خودروی جلویی بیشتر باشد، در 
این صورت با دادن علائم لازم، رانندگان دیگر را از قصد خود آگاه کرده 
و آنگاه اقدام به سبقت می کند. متاسفانه امروزه مشاهده می شود که 
رانندگان در زدن راهنما در زمان سبقت گرفتن سهل انگاری می کنند 

که سبب وقوع تصادف می شود.

   سبقت گرفتن استاندارد
اگر واقعا احساس نیاز به سبقت گرفتن می کنید تصمیم به سبقت 
بگیرید. در واقع هرگاه مطمئن هستید که بدون فشار زیاد و افزایش 
سرعت قادر به س��بقت گرفتن از اتومبیل جلویی خود هستید برای 
سبقت اقدام کنید. در نهایت از وجود فاصله ایمن برای سبقت گرقتن 
مطمئن شوید. در گام نخست ، وسایل نقلیه پشت سر و جلو را کنترل 
کنید. سپس به علائم راهنمایی از قبیل علامت عابرین پیاده و منطقه 
سبقت مجاز توجه نمایید. توجه داشته باشید که همیشه سبقت از 
سمت چپ انجام می شود، بنابراین برای تغییر مسیر جهت سبقت 
از علامت راهنما استفاده کنید. با بوق زدن و یا چراغ اتومبیل جلویی 
را از تصمیم خود آگاه سازید.  پس از سبقت گرفتن برای بازگشتن به 
مسیر اصلی از علامت راهنما استفاده کنید. زمانی که چراغ های بزرگ 
جلویی اتومبیلی را که از آن سبقت گرفته اید در آینه داخل اتومبیل 
خود مشاهده کردید، فرمان را به سمت راست بچرخانید تا اتومبیل در 
مسیر اصلی قرار بگیرد. در نهایت چراغ راهنمای خود را خاموش کنید. 

با سرعت مناسب و مطمئن رانندگی کنید. 

  وقتی سبقت حادثه می آفریند
در سر پیچ های تند و سربالایی هایی که میدان دید راننده کم بوده و 
در مواقعی که روشنایی یا میدان دید به هر علتی کافی نباشد، سبقت 
گرفتن خطرناک است.  از پنجاه متر مانده به پیچ ها تا پنجاه متر بعد 
از آن یا در تقاطع راه ها و راه آهن نمی توان س��بقت گرفت مگر آنکه 
 به وسیله علائم سبقت مجاز شناخته شده اس��ت. سبقت از وسیله 
نقلیه ای که خود در حال س��بقت گرفتن است ممنوع است مگر در 
راهی که به مناسبت وجود سه ردیف خط کشی بریده یا بیشتر از سه 
ردیف این عمل مجاز باشد.  اتوبوس ها و کامیون ها در معابر شهری 
 نمی توانند س��بقت بگیرند و از یکصد متر مانده به مدخل تونل ها و 
پل ها تا انتهای آنها سبقت گرفت خطرناک است. توجه داشته باشید 
که در نقاطی که ب��ا نصب علائم مخصوص س��بقت گرفتن ممنوع 
 اعلام شده باشد و هنگامی که وسیله نقلیه ای در فاصله ای نزدیک و 

غیر ایمن از روبرو در حال حرکت باشد نمی توان سبقت گرفت.



به گزارش اصفهان زیبا به نق��ل از رویترز، محمد رضا نعمت زاده طی س��فر خود به 
 وین برای شرکت در کنفرانس مش��ترک ایران و اتحادیه اروپا، از برنامه کشور برای 

سرمایه گذاری 185 میلیارد دلاری در بخش های نفتی و گازی خبر داد. 
نعمت زاده تاکید کرد که ای��ران خواهان تبیین یک تجارت دو طرفه با اروپاس��ت و 
تمایلی برای بازگشت مجدد به شرایط گذش��ته و یک طرفه بودن تجارت از اروپا به 

سوی ایران ندارد.
 وی در این کنفرانس تاکید کرد، ایران در نظر دارد تا بر بخش های نفت، گاز، فلزات 

و خودروسازی تمرکز کرده و بخشی از تولیدات این صنایع را به جای واردات صرف 
فناوری از غرب، به اروپا صادر کند. 

وی تاکید کرد، ما خواهان یک تجارت دو سویه با اروپا در کنار همکاری در زمینه های 
طراحی، توسعه و مهندسی هستیم. گفتنی است بس��یاری از شرکت های اروپایی از 
علاقه خود برای بازگشت به ایران خبر داده اند، به گونه ای که طی روزهای گذشته 
 برای اولین بار در 13 س��ال گذش��ته وزیر اقتصاد آلمان در صدر هیاتی بزرگ وارد

تهران شد.

هوش��نگ شیش��ه با تاکید بر اینکه اختلاف صنف طلا با س��ازمان مالیاتی بر س��ر 
اج��رای قان��ون ارزش افزوده اس��ت، تصریح ک��رد: بدون ش��ک مالیات ب��ر ارزش 
افزوده بای��د از اجرت س��اخت طلا، گرفته ش��ود ام��ا دریاف��ت از ارزش ذاتی طلا 
غیر ممکن اس��ت؛ چرا که کش��ورهای همجوار مالی��ات بر ارزش اف��زوده را از اصل 
 طلا دریافت نم��ی کنند و این موج��ب ورود کالاه��ای قاچاق از دیگر کش��ورها به 

ایران می شود.
 وی با اشاره به اینکه تولیدکنندگان طلا به صورت امانت و حق العمل کاری، فعالیت 

می کنند و طلا برای رسیدن به مصرف کننده از مسیرهای مختلفی همچون سازنده، 
بنکدار، کیفی، جعبه دار و یا ویترین دار را طی می کن��د، افزود: بنا بر اصل قانون در 
نهایت مالیات بر ارزش افزوده بای��د از مصرف کننده نهایی اخذ ش��ود. وی با تاکید 
 بر اینکه با شفاف س��ازی در صنف طلا موافقیم، بیان داش��ت: هر فرد در هر شکل و 
رسته ای باید مالیات بر ارزش افزوده پرداخت کند، اما مشکل جایی پیش می آید که 
در چرخه ساخت طلا با گرفتن ارزش افزوده در هر بخش در نهایت کل ارزش ذاتی 

طلا از بین می رود.

ما خواهان تجارت دو طرفه با اروپا هستیم

 برنامه سرمایه گذاری 185 میلیارد دلاری در صنعت نفت و گاز کشور
رییس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان:

دریافت مالیات بر ارزش افزوده از اصل طلا اشتباه بزرگی است

م��رداد 1394 یکش��نبه  4  11ش��ماره 2423   i s f a h a n z i b a . i rاق���ت���ص���اد

پس از حصول توافق در 23 تیرماه سال جاری 

پور
ی 

صر
ی م

طف
میان ای��ران و 1+5 تحلیل های رس��انه ای و مص

سرخط اخبار از تحلیل های سیاسی به سمت 
تحلیل های اقتصادی و بررسی فضای پس از 
رفع تحریم ها یا اصطلاحا پس��اتحریم سوق 
پیدا کرد. فضایی ک��ه از دید برخی بس��یار 
 امیدوارکنن��ده و از دی��د برخ��ی دیگ��ر بس��یار 
ناامید کننده اس��ت و کمت��ر تحلیلی به بررس��ی 
وضعیت واقعی اقتصاد ایران در سال های آتی و به 

دور از نگرش های سیاسی پرداخت. 

   سه چالش مهم اقتصاد کشور
بر اساس آمارهای منتش��ره از سوی بانک مرکزی، 

تورم کشور طی دو سال اخیر از 45 به 15 درصد و 
رشد اقتصادی در سال 93 پس از هشت فصل رشد 
منفی به مثبت 3 درصد رس��یده است. با این حال 
رکود صنایع به طور گس��ترده پابرجاست و به رغم 
رش��د 5 درصدی صنعت در سال گذشته، وضعیت 
بنگاه های متوس��ط خصوصا در اصفهان مناس��ب 
نیست و حدود 50درصد از صنایع استان زیر نصف 

ظرفیت خود در حال فعالیت هستند. 
بدهی دولت به پیمان��کاران افزای��ش یافته و رقم 
مطالبات مش��کوک الوصول بانکی ب��ه 100 هزار 
میلی��ارد توم��ان نزدیک ش��ده اس��ت و در چنین 
شرایطی با کاهش نسبت کفایت سرمایه بانک ها، 
قدرت تسهیلات دهی کاهش یافته و تامین سرمایه 

در گردش بنگاه ها با اختلال مواجه ش��ده است. از 
دیگر سو حجم بالایی از س��رمایه بانک ها به دلیل 
عدم رعایت الزامات پوشش ریس��ک و عدم توازن 
در تخصیص وام های س��اخت و خرید مس��کن در 
بازار راکد مسکن حبس ش��ده و بر حجم مشکلات 

افزوده است. 
لذا در شرایط فعلی بدهی بالای دولت، رکود بازار 
مسکن و ناتوانی سیستم بانکی در تسهیلات دهی 
سه مش��کل اصلی رکودزای دولت هستند که در 

دوران پساتحریم بایستی به آنها توجه ویژه شود.

   راه های خروج از رکود غیرتورمی
دیگر چالش��ی که همواره گریبانگیر اقتصاد کشور 

بوده، عدم توجه به اثرات بلندمدت سیاس��ت های 
رونق تورم زا ب��وده اس��ت و اغلب دول��ت ها تورم 
 بلندم��دت را ف��دای رونق ص��وری و کوت��اه مدت 
کرده ان��د؛ اتفاق��ی که در ای��ن دوره نیز ب��ه دلیل 
آزادش��دن یکباره دارایی های دولتی بیم آن بیش 

از پیش می رود.
  اما ب��رای این اتفاق نی��ز کارشناس��ان اقتصادی 
راه حل هایی عن��وان کرده اند ک��ه مهم ترین آن 
تقویت بازارهای مالی و موکدا بازار بدهی اس��ت. 
چرا که بر اس��اس آمارهای رس��می نسبت بدهی 
دولت به تولید ناخالص داخلی )GDP( در حدود 
25درصد است و در کش��وری همچون ژاپن این 
عدد 150 و در ایتالیا 124 درصد اس��ت و با وجود 
چندبرابر بودن این نس��بت در کشور های مذکور، 
منابع بانکی همانند ایران قفل نشده و کارشناسان 
اقتصادی دلیل وضعیت فعلی قفل منابع در کشور 
را نبود ساز و کار مناس��ب برای معامله بدهی ها و 
کمب��ود ابزارهای مالی خلق بدهی برای تس��هیل 

روند نقدینگی در سطح اقتصاد می دانند.
مضافا اینکه در حال حاض��ر که درهای اقتصاد به 
روی س��رمایه گذاران خارجی در حال بازگشایی 
اس��ت، بهترین روش ب��رای اجتن��اب از اتفاقات 
ناگوار ورود یکباره سرمایه گذار خارجی و کنترل 
منابع ورودی، ایجاد ابزارهای مالی قابل معامله و 
نقدشونده است. بر این اس��اس بهترین راه خروج 
اقتصاد کشور از رکود و عدم ایجاد تورم و هم چنین 
کنترل شرایط پساتحریم، توس��عه بازار بدهی و 
انتشار اوراق خزانه اسلامی اس��ت که پیشتر نیز 
در دس��تورکار بانک مرکزی قرار گرفته است، با 
انتش��ار این اوراق دولت هم می توانند سه چالش 
اصلی اقتصاد کشور که در پاراگراف دوم ذکر شد 
را بهبود بخشد و هم، همانند سایر کشورها با رشد 
نسبت بدهی به تولید ناخالص ملی شرایط رکودی 
را به سمت رونق سوق دهد اما با این حال بایستی 
عنوان کرد به دلیل ش��رایط ساختاری، همچنان 
نبایستی منتظر جهش رش��د اقتصادی کشور به 

بالای 3 درصد طی سال های آتی بود.

خبر اول
گروه اقتصاد

آیا به پولی که به قصد قرعه کش��ی در حساب بانک می گذارند، 
خمس تعلق می گیرد؟  

حضرت آیت الله خامنه ای: چنانچه از درآمد کسب تهیه 
شده باشد و یک سال از آن گذشته باشد، خمس دارد. 

تفاوت هدف غایی نظام مالی اسلامی
 و سرمایه داری در فعالیت های اقتصادی

در عرصه فعالیت های اقتصادی و برنامه ریزی مستمر جهت تحقق 
اقتصاد مقاومتی و پایداری آن بین هدف غایی نظام اسلامی و نظام 
سرمایه داری اختلاف عمیق وجود دارد. مهم ترین این اختلاف، چنین 
است: 1- تفاوت و تناقض هدف در مفهوم سعادت انسانی. در بینش 
سرمایه داری، سعادت انسان با رفاه مادی اش برابر است؛ ولی در بینش 
اسلامی، سعادت انسان برابر با رفاه مادی او نیست. انسان سعادتمند 
کسی است که در سیر تکاملی خود به سوی خداوند متعال، بیشترین 
توفیق را داشته باشد و رفاه مادی یکی از زمینه های لازم برای این سیر 
تکاملی است. رفاه مادی در بینش اسلامی با مولفه هایی چون امنیت، 
صحت، وسعت روزی و روابط اجتماعی سالم و آرامش روانی حاصل 
می شود. 2- در نظام سرمایه داری، نظام اقتصادی رأس هرم است و بر 
سایر خرده نظام های اخلاقی، حقوقی و مانند آنها سایه افکنده، همه را 
به استخدام خود درآورده است. ولی در منظوم نظام عام اسلامی، نظام 
اخلاقی و تربیتی اسلام در رأس قرار می گیرد و نظام اقتصادی خرده 
نظام محسوب می شود و باید زمینه های لازم را برای عملکرد بهینه  
نظام اخلاقی اسلام فراهم آورد و راهبردی جهت تعالی اخلاقی انسان 

و جامعه محسوب شود.

عضو هیات رییسه اتاق اصناف استان:
سرعت رشد اصناف نباید کم شود

عضو هیات رییسه اتاق اصناف مرکز استان اصفهان با اشاره به رشد 
و س��هم اصناف در تولید ناخالص داخلی گفت: سرعت رشد اصناف 
نباید تحت هیچ شرایطی کند یا متوقف شود. مهدی اصولی با اشاره 
به تغییرات عرصه بین المللی و تاثیرات آن بر بازار اظهار کرد: تاثیر و 
وضعیت دوران پس از تحریم در اقتصاد اصفه��ان را می توان در افق 

کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت تعریف کرد.
 وی با بیان اینکه در کوتاه مدت وارد شدن شوک روانی به بازار، قیمت ها 
را تا حدودی کاهش می دهد، افزود: امیدواریم در میان مدت، شاهد 
رونق گرفتن صنوف تولیدی و خروج اصناف از رکود باشیم. خزانه دار 
اتاق اصناف مرکز استان اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر اصناف 
تولیدی با مشکل تامین مواد اولیه روبرو بوده و برخی از آنها با 30 درصد 

از ظرفیت خود به کار مشغول هستند. 
وی ادام��ه داد: رونق در صنوف تولیدی به طور قطع س��بب حرکت 
چرخه اقتصاد کشور و استان اصفهان می شود اما امکان کاهش یک باره 

قیمت ها در کوتاه مدت محتمل نیست.

رییس مجمع گردشگری استان اصفهان:
توسعه گردشگری نیازمند 

توسعه همزمان زیرساخت ها ست
لوافان اظهار کرد: با مقایسه آمار گردشگران داخلی و خارجی در فصول 
مختلف متوجه کاهش تعداد گردش��گران در برخی از فصول سال و 

افزایش تقاضا در فصول دیگر می شویم. 
وی با بیان اینکه در عید نوروز شاهد استقبال زیاد گردشگران از اصفهان 
هستیم و در فصول دیگر با حجم کمتری از تقاضا روبرو هستیم، افزود: 
این موضوع ناشی از عدم تامین زیرساخت های رفاهی مناسب برای 
گردشگران در این فصول اس��ت. رییس هیات مدیره مجمع میراث 
فرهنگی استان استان اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر در اصفهان 
یک گردشگر و حتی یک شهروند برای استفاده از حمل و نقل عمومی 
مانند تاکسی و اتوبوس دچار مشکل می شود، زیرا به ندرت تاکسی ها 

از کولر خود استفاده و تعدادی از اتوبوس ها به کولر مجهز هستند. 
وی با انتق��اد از این وضعی��ت و همچنین معضلات دیگر در س��ایر 
زیرس��اخت های مرتبط با گردش��گری گفت: تمام زیرساخت های 
گردشگری باید همزمان و با یک سرعت توسعه یابند، اینکه ما هتل 
بس��ازیم بدون اینکه فرودگاه ها، انواع حمل و نقل و امکانات رفاهی 
شهری برای گردش��گران ایجاد کنیم، الگوی صحیحی برای توسعه 

گردشگری پایدار نیست.

امسال اعتباری برای طرح های 
عمرانی پرداخت نشده است

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از فارس غلامرضا کاتب با اشاره 
به حضور رییس کل بانک مرکزی در جلسه این هفته کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت: این جلسه درمورد شفاف 
شدن مطالبات ارزی کشور اس��ت و احتمال دارد وزیر اقتصاد 
نیز حضور داشته باشد. سخنگوی کمیس��یون برنامه و بودجه 
مجلس در پاسخ به این سوال که نگرانی از هزینه کرد دلارهای 
نفتی در امر واردات وج��ود دارد، گفت: قانون تکلیف این منابع 
ارزی را مشخص کرده است و قطعا صرف واردات نخواهد شد و 
هرچه درآمد کسب شود، مربوط به هزینه های عمرانی و جاری 
است. وی با تاکید بر اینکه 37 هزار میلیارد تومان باید در سال 
 جاری به طرح های عمرانی اختصاص یابد، اظهار داش��ت: طی

 4 ماه سال جاری این رقم صفر بوده است.

احکام
گروه اقتصاد

نایب رییس کمیسیون تولید مجلس پیشنهاد داد، 
دولت با آزاد ش��دن مناب��ع ارزی، 10 میلیارد دلار 
صندوق توسعه ملی برای آب ها مرزی را پس دهد تا 
قدرت تسهیلات دهی صندوق افزایش یابد. جعفر 
قادری یادآور شد: توسعه اشتغال و زیرساخت های 
صنعتی و همچنین رونق واحدهای تولیدی می تواند 
با این منابع ایجاد شود و وابستگی به برخی کالاها را 

برای کشور فراهم کند. 
وی تاکید کرد: دولت نباید به هیچ وجه با این منابع 
به صورت مس��تقیم وارد فعالیت  اقتصادی شود و 
می توان در جهت تقویت ناوگان کشتیرانی و هوایی و 
خریدن کالاهای سرمایه ای اقدام کرد. قادری یادآور 
شد: مجلس در جایگاه ناظر قطعا مستمر هزینه کرد 
دلارهای نفتی را به صورت شفاهی و کتبی پیگیری 

خواهد کرد.

پیمان قربانی در ارتباط با اظهارات اخیر مصباحی 
مقدم عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس مبنی 
بر اینکه رشد 23 درصدی نقدینگی به اقتصاد آسیب 
می زند، اظهار داشت: واقعیت این است که در زمینه 
رشد نقدینگی باید شرایط اقتصاد را از جانب تورم و 
رکود باهم در نظر بگیریم. وی افزود: به همین علت 
سال قبل بانک مرکزی هدف 23 تا 25 درصدی را 
برای رش��د نقدینگی مطرح کرد و در راستای این 
هدف تورم را کاهش داد و افزایش رش��د نقدینگی 
را برای خروج از رکود تورمی به طور همزمان دنبال 
کرد. معاون اقتصادی بانک مرکزی در همین ارتباط 
به کاهش 19.1 درصدی تورم اشاره و تصریح کرد: 
در راستای سیاست های مذکور تورم کاهش یافت و 
رشد اقتصادی برای چهار فصل پیاپی مثبت و رشد 
همگن نقدینگی نیز معادل 22.3 درصد حاصل شد.

 سعید صادقی با بیان اینکه سازمان بهزیستی در 
سال 59 برای حمایت از معلولان، زنان سرپرست 
و کودکان بی سرپرست تاسیس شد، اظهار داشت: 
این سازمان از زمان تاسیس تاکنون توسعه بسیار 
خوبی داش��ته و امروز هم��گان از فعالیت های آن 
آگاه هس��تند. وی با بیان اینکه این سازمان بیش 
از 75 وظیفه اصلی دارد، افزود: بالغ بر 153 برنامه 
و فعالیت نیز در زیرمجموعه این فعالیت های اصلی 
قرار گرفته است. مدیرکل بهزیستی استان اصفهان 
تصریح ک��رد: از کودک یک روزه که در گوش��ه ای 
خیابان رها شده تا سالمندی که هیچ کس را ندارد 
در این سازمان نگهداری می شوند. وی خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر این سازمان بیش از 300 هزار 
نفر را زیر پوشش خود دارد و به آنها خدمات مستقیم 

و غیرمستقیم ارائه می کند.

مرکز آمار ایران با انتش��ار گزارشی شاخص قیمت 
کالاها و خدمات مصرفی خانوارهای شهری کشور 
در تیرماه سال 1394 براس��اس سال پایه 1390 را 
اعلام کرد.  براین اس��اس، ش��اخص کل )بر مبنای 
1390=100( در تیرماه ماه سال 1394 عدد213.9 
را نشان می دهد که نس��بت به ماه قبل 1.2 درصد 
افزایش داشته است. افزایش شاخص کل نسبت به 
ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه به نقطه( 12.8 درصد 
است که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل )14.2( 
کاهش یافته است. درصد تغییرات شاخص کل )نرخ 
تورم شهری( در دوازده ماه منتهی به تیر ماه سال 94 
نسبت به دوره مشابه سال قبل14.1 درصد است که 
نسبت به همین اطلاع در خرداد ماه )14.2 درصد( 
کاهش یافته است. گفتنی است عدد 12.8 درصد 

کف جدید این عدد در طی سال های اخیر است.

امیرحسین چیت س��ازیان اظهار داشت: درج لغو 
تحریم صدور فرش ایران به آمریکا در برنامه جامع 
اقدام مشترک ایران و کشورهای 1+5 اهمیت زیادی 
در وضعیت اقتصادی اجتماع��ی این هنر صناعی 
دارد. وی ضمن قدرشناسی از هیات مذاکره کننده 
ایرانی به خاطر گنجاندن بند تحریم های لغو شده 
غیرمرتبط با برنامه هس��ته ای در برجام که امکان 
صدور برخی اقلام شامل فرش، پس��ته و خاویار از 
ایران به آمریکا را فراهم می کند، اف��زود: ایران در 
زمینه این سه محصول به ویژه فرش مزیت نسبی 
دارد.به گفته وی اجرای توافق نامه برجام درخصوص 
فرش با توجه به اینکه بخشی از بازارهای سنتی این 
محصول ارزشمند را که پیش از این و در اوایل دهه 
80 شمسی حدود 40 درصد فرش مورد نیاز خود را 

از ایران تامین می کردند، بازگشایی می کند.

10 میلیارد دلار منابع صندوق 
توسعه ملی بازگردانده شود

نقدینگی  »  تصنعی« 
زیاد شده است

پوشش بیش از 300 هزار نفر 
در بهزیستی استان

تورم تیرماه
 باز هم کاهش یافت

 رونق صادرات فرش ایران 
با اجرای توافق نامه برجام 

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

خبر

درآمد 21 هزار میلیارد تومانی مالیات 
تا پایان تیرماه

دریافت 4.8 میلیون اظهارنامه 
از مودیان

علی عس��کری در مورد میزان اظهارنامه های مالیاتی 
مودی��ان ب��رای عملکرد س��ال 93 اظهار داش��ت:  در 
حال حاض��ر ت��ا پای��ان تیرم��اه س��ال ج��اری بالغ 
 بر 4 میلی��ون و 800 ه��زار اظهارنام��ه مالیاتی اخذ 

شده است.
 رییس سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه تعداد 
اظهارنامه ها نس��بت به س��ال گذش��ته کاهش یافته 
اس��ت، در مورد علت آن گفت: به دلیل آنکه سال های 
گذشته افرادی که در یک بنگاه ش��راکت داشتند، به  
صورت جداگانه از آنه��ا اظهارنامه دریافت می ش��د، 
 اما امس��ال همه ش��رکاء در یک بنگاه، یک اظهارنامه

 ارائه کردند.
 وی در پاسخ به این س��وال که کاهش اظهارنامه های 
مالیاتی آیا ارتباطی با رکود در بازار و احتمالا تعطیلی 
بنگاه ها ندارد، بیان داشت: حتی بنگاه هایی که تعطیل 
می ش��وند، باید اظهارنامه مالیاتی خود را به س��ازمان 

ارائه دهند. 
عسکری افزود: در قوانین سالانه بودجه حکمی آورده 
ش��ده که مش��اغل خودرو و همچنین املاک اجباری 
برای اظهارنامه در تیرماه ندارند و به همین علت بخش 
زیادی از کاهش تعدادی از کارنامه های مالیاتی مربوط 

به این موضوع است.
 البته اظهارنامه های مش��اغل بند )الف( و )ب( رش��د 
داش��ته اس��ت. رییس س��ازمان امور مالیاتی کشور با 
تاکید بر اینکه اظهارنامه های دریافت ش��ده مربوط به 
اشخاص حقیقی و حقوقی مربوط به بند )الف( و )ب( 
قانون مالیات است، گفت:  مشاغل خودرویی و همچنین 
املاک می توانند در طول س��ال اظهارنامه های خود را 

ارائه دهند.

علی ربیعی با بیان اینکه توسعه تنها به داشتن دودکش های 
بلند و س��اختمان های سر به فلک کش��یده نیست، گفت: 
جامعه با ثروت مطلق خوش��بخت نخواهد ش��د، بلکه این 
همدلی و همزبانی اس��ت که می تواند ما را به سمت نیک 
فرجامی ب��ه پیش ببرد. وزی��ر کار با بیان اینک��ه دولت به 
تنهایی ق��ادر به انجام تمام��ی امور محوله نیس��ت، ادامه 
داد: ش��اد بودن یک جامعه ف��ارغ از نگرانی ه��ای معمول 
آن چیزی اس��ت که باید دنبال ش��ود. ما نی��از به افزایش 
در کنار ه��م بودن داریم؛ چ��را که دولت ب��ه تنهایی قادر 

نیس��ت تمامی برنامه های خ��ود را به انجام رس��اند و این 
 امر در گرو حضور مس��تمر گروه های اجتماع��ی در کنار 

یکدیگر است. 
وی با تاکید ب��ر اینک��ه روح خیرخواهی بای��د در جامعه 
گسترش پیدا کند، گفت: شعار هر ایرانی، یک خیّر باشد؛ 
باید س��رلوحه برنامه ها و اقدامات قرار گیرد. ربیعی گفت: 
100 هزار واحد مس��کونی با مش��ارکت خیرین در اختیار 
نیازمندان جامعه قرار خواهد گرفت که از این رقم 50 هزار 

واحد آن تحویل داده شده و مابقی در دست تکمیل است.

به دنبال توافق هسته ای و دستپاچگی شرکت های اروپایی 
برای بازگشت به بازار ایران، وال اس��تریت ژورنال به نقل از 
یک مدیر پارس خودرو نوش��ت، رنو در ح��ال مذاکره با این 
شرکت برای خرید بخشی از سهام آن است. ناصر آقامحمدی 
مدیرعامل شرکت پارس خودرو در این باره گفت، این گروه 
فرانسوی در حال مذاکره برای خرید کمتر از نیمی از سهام 
پارس خودرو هستند. وی توضیح داد، رنو همچنین مذاکراتی 
برای خرید زیرساخت ها نظیر تاسیسات خودروسازی متعلق 
به شرکت مادر پارس خودرو؛ یعنی گروه خودروسازی سایپا 

نیز در حال انجام است. سخنگوی رنو در پاریس از اظهارنظر 
در این م��ورد خودداری کرد. بر اس��اس این گ��زارش، این 
خودروساز فرانسوی تمایل دارد تا ساخت و فروش خودرو در 
ایران با همکاری ایران خودرو و پارس خودرو را از سر بگیرد 
و موقعیت چشمگیری در بازار ایران دست و پا کند. پس از 
س��فر وزیر اقتصاد آلمان بلافاصله پس از اعلام جمع بندی 
هس��ته ای، لوران فابی��وس، وزیر خارجه فرانس��ه و فدریکا 
موگرینی، مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا سه شنبه و 

چهارشنبه این هفته به تهران خواهند آمد.

کریستف بایر در نشست با جلیل اسلامی، معاون امور بندری 
و مناطق ویژه سازمان بنادر و دریانوردی با اعلام خلاصه ای 
از سوابق و فعالیت های ش��رکت GIZ آلمان، گفت: شرکت 
"GIZ یک ش��رکت دولتی اس��ت که در زمینه همکاری های 

بین المللی فعالیت می کند.
 این شرکت بودجه ای از دولت دریافت نمی کند و هزینه های 
خود را از طریق انجام پروژه ه��ای همکاری تامین می کند و 
میزان کسب و کار این شرکت در سال 2013 میلادی حدود 
 GIZ 2 میلیارد یورو بود. به گفته این مقام آلمانی  ش��رکت

در ٦0 کشور شعبه دارد و حدود 17 هزار نفر کارمند دارد که 
70 درصد از این تعداد از افراد بومی هستند. این شرکت قبل 
از تحریم در زمینه آموزش با کش��ور ایران همکاری داشته و 
در حال حاضر به دنبال شناس��ایی نیازهای ط��رف ایرانی و 
متعاقبا تامین نیازهای آن اس��ت. جلیل اسلامی نیز در این 
دیدار ضم��ن معرفی وظایف و فعالیت های س��ازمان بنادر و 
دریانوردی، محورهای اصلی همکاری با شرکت های خارجی 
را به همکاری های لجس��تیکی، اپراتوری بن��ادر و دوره های 

آموزشی تقسیم بندی کرد.

بر اساس اطلاعات ارائه ش��ده توسط مسوولان بانک مرکزی 
و شرکت ملی نفت ایران، برخی از پالایشگاه های نفت یونان، 
شرکت انگلیسی و هلندی ش��ل، برتیش پترولیوم انگلیس، 
ش��رکت های پتروش��یمی کره جنوب��ی، در کن��ار برخی از 
پالایشگاه های هند همچون ویدش و منگالور و پالایشگرهای 
چینی در صدر بزرگ ترین بدهکاران نفتی ایران در ش��رایط 
تحریم قرار گرفته ان��د. از این رو به اس��تناد گزارش »نیرمالا 
سیثارامان وزیر تجارت هند« در پارلمان این کشور طلب نفتی 
ایران از پالایش��گرهای هندی به 8.8 میلیارد دلاری رسیده 

است و این در حالی است که ایران حدود 2.8 میلیارد دلاری 
از شرکت انگلیسی– هلندی شل طلب نفتی دارد. در همین 
حال، در کنار شرکت ش��ل، برتیش پترولیوم انگلیس هم در 
جایگاه دومین بدهکار گازی ایران قرار دارد به طوری که با وجود 
ازسرگیری تولید گاز ازمیدان مشترک رهوم در دریای شمال 
از سال گذشته میلادی، اما منابع مالی متعلق به شرکت ملی 
نفت ایران از محل استخراج گاز از این میدان با دستور مستقیم 
دولت انگلیس تا اطلاع ثانوی توسط شرکت برتیش پترولیوم 

در حسابی بلوکه شده است.

سرمایه گذاری آلمانی  ها در بنادر ایران   نیازمند بدون مسکن نخواهیم داشت

 اروپایی ها در صدر لیستتلاش رنو برای خرید سهام و کارخانه پارس خودرو

ورود سرمایه گذاران آلمانی به اقتصاد ایران وعده بزرگ دولت درباره مسکن

لیست بدهکاران نفتی ایران اعلام شد؛وال استریت ژورنال خبر داد؛

اصفهان زیبا بررسی می کند؛

توسعه بازار بدهی راهکار خروج 
از رکود در پساتحریم



 پاتوق خانواده ب��اران عنوان ویژه برنامه ای اس��ت ک��ه با اجرای
بخش های ش��اد و متنوع خانواده ها را برای ساعاتی در کنار هم 
 جمع می کند. فرهنگسرای باران با هدف ایجاد محیط شاد و مفرح

خانواده ها در کنار یکدیگر، ویژه برنامه پاتوق خانواده باران را برگزار 
می کند.تا کنون چهار دوره این ویژه برنامه در س��ال جاری اجرا 
ش��ده ودوره پنجم این برنامه روز جمعه 23 مرداد ماه از س��اعت 

 19 الی 22 اجرا می شود. در این ویژه برنامه بازی های خانوادگی،
  غرفه های فرهنگی هن��ری، بازارچه و مس��ابقات متنوعی اجرا 
می ش��ود و نیز در هر دوره، از تعدادی افراد برجسته و هنرمندان 

محله تقدیر به عمل می آید.  
در دوره های قبل��ی پاتوق خانواده ب��اران قالیبافان، عکاس��ان، 
 هنرمندان رشته های قلم زنی و خاتم کاری معرفی و تقدیرشده اند

 برنامه ای که در جمع افراد محل می تواند تقویت هویت محلی را 
به دنبال داشته باشد. همچنین از شهروندان منظقه 8 شهرداری 
اصفهان خواسته شده اس��ت در صورت تمایل کلیپی با موضوع 
معرفی محله، بزرگان و هنرمندان محله را آم��اده و ارائه دهند تا 
در روز برگزاری برنامه پاتوق خانواده بهترین نمونه های پخش و 

تقدیر شود.

اس�دالله امرایی، مترجم: از دغدغه های 
ام��روز مترجم��ان ترجمه ه��ای مک��رر و 
م��وازی کاری در ترجمه اس��ت ک��ه باعث 
نابسامانی بازار کار ترجمه می شود و از آنجا 
که هیچ نظارتی هم بر آن وجود ندارد، حقوق 
مادی و معنوی مترجم اغلب نادیده گرفته 
می شود. البته من مخالف ترجمه های مکرر 
نیستم، اما برای پیش��گیری از موازی کاری 
باید چ��اره ای اندیش��ید؛ مثلا اگ��ر قانون 
کپی رایت در ایران اجرا شود راهکاری برای 
حل آن است، چون مترجم برای ترجمه اثر 
مجبور است از نویسنده و کارگزار او در حوزه 

نشر اجازه داشته و روند قانونی طی شود. 

رض�ا حجتی، مدی�رکل مش�ارکت های 
اجتماعی وزارت ورزش: بیش��تر سمن ها 
در حوزه فرهنگی، اعتقادی فعالیت می کنند 
که باید در همه زمینه ها  بدون اینکه سیاسی، 
دولتی و انتفاعی باش��ند، کار کنن��د. کارکرد 
سمن ها در درجه اول نظارتی و در درجه دوم 
مشارکتی اس��ت. در زمینه تولید برنامه های 
دیداری و ش��نیداری و مکتوب بسیار ضعیف 
هس��تیم ک��ه س��من ها می توانن��د در آن 
فعالیت کنند. جوان��ان در زمینه هایی مانند 
حاشیه نشینی،توانمندسازی زنان سرپرست 
خانوار و اعتیاد، خشونت، نزاع و طلاق، ازدواج و 

سبک زندگی می توانند فعال باشند.

عبدالوحید فیاضی، سخنگوی کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس: آثار آموزشی 
در کتب و برنامه ریزی درس��ی ما درگیر یک 
پارادایم کاملا حافظه محوری و نه معنامحوری 
بوده اس��ت و آموزش و پرورش باید پیشرفت 
و فرهنگ تکنولوژیک��ی را در محتوای کتب 
درس��ی مورد توجه قرار دهد گرچه  در س��ند 
تحول بنیادین به این موضوع پرداخته شده، اما 
اگر سند عملیاتی شود بسیاری از نگرانی ها را 
رفع می کند. همچنین محتوای کتب علیرغم 
پیش��رفت تکنولوژی متناس��ب با تحولات،  
متحول نش��ده اس��ت که باید درای��ن زمینه 

اقدامات لازم صورت گیرد. 

و  محق�ق  صادق�ی،  قطب الدی�ن 
پژوهشگر باسابقه تئاتر ایران:  چیزی 
که اکن��ون در تئاتر آیینی م��ا وجود ندارد 
زبان نمادین اس��ت که در تعزیه و معماری 
قدیم ما وج��ود داش��ت. بس��یاری از این 
معنویت گمشده را از دس��ت دادیم و حال 
با زبان و شکل نوین می خواهیم آنها را بیان 
کنیم. تئات��ر آیینی باید ایم��ان را به وجود 
آورد و بخ��ش عم��ده ای از ایج��اد ایمان و 
معنویت در دوره جدی��د برعهده هنرهایی 
مانند تئاتر، سینما و موس��یقی است، باید 
بتوانیم با اصول پایه ای زیبایی شناسی تئاتر 
آیینی و ایمان جدید خود را به وجود آوریم.

 نخستین کاشت چشم مصنوعی
 در نابینایان

برای نخس��تین بار تیمی از پزشکان انگلیس��ی در بیمارستان 
سلطنتی چش��م منچس��تر، از به کارگیری یک کاشت شبکیه 
موس��وم به »چش��م مصنوعی« در بیماران مبتلا به رایج ترین 

علت نابینایی خبر دادند.
گزارش ها حاکی از آن اس��ت که »ری فلین« مردی80 س��اله 
نخستین فرد در جهان است که از کاشت چشم مصنوعی برای 
دژنراس��یون ماکولای خش��ک ناش��ی از پیری برخوردار شده 
است. همچنین فلین نخس��تین فردی است که از دید ترکیبی 

مصنوعی و طبیعی استفاده می کند.
قابل ذکر است؛ دژنراس��یون ماکولای ناش��ی از پیری یکی از 
دلایل رایج نابینا شدن در افراد بالغ است و بین20 میلیون تا 25 

میلیون نفر در سراسر جهان به آن مبتلا هستند.
عمل جراحی فلین که حدود چهار س��اعت ب��ه طول انجامید، 
پزشکان کاشت شبکیه را در پشت چشم راست وی قرار دادند 
و دو هفته پس از جراحی و زمانی که دستگاه روشن شد، فلین 

فورا توانست تصاویر را ببیند. 
جالب است بدانید کاش��ت چش��م مصنوعی با تبدیل تصاویر 
ویدویی ثبت ش��ده توس��ط یک دوربین مینیات��وری که روی 
عینک کاربر قرار دارد، کار می کند و این تصاویر به مجموعه ای 
از پالس های الکتریکی کوچک تبدیل ش��ده و توسط بی سیم 
به الکترودهای روی س��طح ش��بکیه منتقل می شوند.کاشت 
 Second که توسط ش��رکت آمریکایی Argus II ش��بکیه
Sight ساخته شده، پیش از این برای بازیابی بینایی بیمارانی 
نظیر رتینیت پیگمانته، نابینا به کار گرفته ش��ده بود، ولی این 
نخستین بار اس��ت که یک بیمار مبتلا به دژنراسیون ماکولای 
ناش��ی از پیری از یک کاش��ت بیونیکی برخوردار ش��ده است.

کاش��ت Argus II از یک دوربین کوچک بر روی یک عینک، 
یک پردازشگر برای ترجمه علائم دوربین به تحریک الکتریکی 
و یک ریزتراشه با الکترودهای کاشته شده در شبکیه استفاده 
می کند و این کاشت بصری که شبیه کاشت های حلزونی گوش 
است، از شبکه ای از 60 الکترود متصل به شبکیه برای تحریک 

مستقیم الگوها در سلول های عصبی استفاده می کند.

نسخه ای برای زندگی بهتر
نس��خه ای برای زندگی بهتر عنوان کتاب��ی از مرضیه ربیعی و 
انتشارات کنکاش اس��ت که در 100 صفحه راه و رسم زندگی 

برای بهتر زیستن در آن تدوین شده است.
این کت��اب دارای چند فص��ل از جمله: چگونه ب��ر اثر ناکامی 
افسرده نشویم؟، اثرات خنده شادی، راز موفقیت در چیست؟، 
راهبردهای ارتقای ع��زت نفس، با مش��کلات چگونه برخورد 
کنیم؟ شش روش مفید برای کاهش استرس، چگونه آینده ای 
درخشان داشته باشیم؟، هفت ویژگی آدم های شاد، چگونه با 
فشارعصبی روبه رو شویم و... است. به بخش��ی از کتاب اشاره 

می شود.
  به یاد داشته باشید که در معادله زندگی گذشته با آینده برابر 
نیس��ت. همواره در هر موقعیتی می توان به نتیجه رسید. اصلا 
مهم نیست که در زندگی چه بر س��رتان آمده و یا حل مشکل 
 ش��ما چقدر دور از ذهن اس��ت. اگر باور کنید که هر مش��کلی

 راه حلی دارد حتما راه حل آن را خواهید یافت.
  ما برای تنبیه ش��دن به دنیا نیامده ایم ب��رای درس گرفتن 
آمده ایم. هر رویدادی در زندگی ما توان بالقوه آن را دارد که ما 
را متحول کند و از میان همه رویدادها، سختی ها و مصیبت ها 
بیشترین توان را برای تغییر تفکر ما دارا هستند. طوری رفتار 
کنید که گویی در ورای حادثه ای هدف و مقصودی نهفته است.

اگ��ر در جس��ت وج��وی    
خوشبختی و معنای زندگی 
هس��تید تمام توجه خود را 
به لحظ��ه اکن��ون معطوف 
کنید و به یاد داش��ته باشید 
که بهترین جا برای آغاز یک 
زندگی جدی��د همین جایی 
است که اکنون هستید. فقط 
کافی اس��ت که افکار مثبت 
و نگاه ش��اد به زندگی داشته 
باشید تا جهان هستی در قبال 
این نگرش پاداش هایی فراتر از 

انتظار ما بدهد.

 راهکارهای امنیت اینترنتی
 برای کودکان

 بررسی ها نشان داده است 75درصد از کودکان 9-8  ساله و 66درصد 
از دختران 12-7 ساله رمز عبور خود را با شخص دیگری به اشتراک 
گذاشته اند. اما والدین با رعایت چند نکته ساده و آموزش آنها به فرزندان 
می توانند تا حدود زیادی فرزندان خود را از خطرات ناش��ی از فضای 
مجازی به دور نگهدارند. اولین قانون امنیت اینترنت این است که کلمه 
عبور خود را مخفی نگهدارید. بدین ترتیب تشویق کودکان به حفظ 
رمز عبور خود تا حدود بسیار زیاد از اطلاعات شخصی آنها نیز محافظت 
می کند. در ادامه به برخی از قوانین مهم که والدین برای امنیت فضای 
اینترنتی کودکان باید بدانند و به آنها آموزش دهند، اشاره شده است:

   باید از کودکان خود بخواهیم رمزهای عبور خود را از دیگران حتی 
دوستانشان مخفی کنند و در کیف مدرسه یا کیف پول خود هم نگه 

ندارند یا حتی الامکان آنها را به طور کامل مخفی کنند.
  هرگز رمز عبور خود را با یک درخواس��ت از طریق ایمیل یا پیام 
کوتاه به کسی ارس��ال نکنند. این موضوع حتی شامل درخواست از 
وب سایت های مورد اعتماد نیز است؛چون افراد کلاهبردار معمولا با 
استفاده از نام ها و آرم های جعلی)فیشینگ( برای دسترسی به اطلاعات 

شخصی اقدام می کنند.
   از کلمه عبور یکسان برای حس��اب های کاربری خود در جاهای 
عمومی مثل کتابخانه مدرسه، کافی نت ها یا سایت کامپیوتر استفاده 

نکنند.
  حتی الامکان دسترسی بچه های خود را به شبکه های اجتماعی 
محدود کنید؛ چون ممکن است به راحتی در معرض خطرهایی نظیر 
کلاهبرداری های فیشینگ، فش��ارهای آنلاین )تهدیدات آنلاین( و 

شکارچیان اینترنتی قرار بگیرند.
  در مورد تجارب خود با فرزندان صحبت کنید، چون ممکن است 
فرزندان شما با هر چیز در اینترنت روبه رو ش��وند و دچار اضطراب و 
ناراحتی شوند. آنها باید آموزش ببینند که به هر پیامی جواب مثبت 

ندهند و با شما مشورت کنند.
  به فرزندان خ��ود آموزش دهید ک��ه با افراد غریب��ه در اینترنت

 هم کلام نشوند و در عوض با افرادی که از نظر شما قابل تایید هستند 
در ارتباط باشند.

  به فرزندان آموزش دهید که از نام کامل خود استفاده نکنند و به 
جای آن با یک نام مستعار مناسب در فضای مجازی ظاهر شوند و از 
انتخاب نام های نامناسب که ممکن اس��ت هر فردی را جذب کند، 

اجتناب کنند.
  از اطلاعات ش��خصی و پروفایل فرزندان خود به خوبی محافظت 
کنید به این دلیل که با استفاده از این اطلاعات به راحتی گروه های 
مختلف که ممکن است افراد ناش��ناس زیادی در آن باشند به طرف 

فرزندانتان کشیده شوند.
  مراقب باش��ید فرزن��دان اطلاعات ش��خصی خ��ود همانند نام 
 مدرسه، محل زندگی، نام باشگاه و... را در فضای مجازی به اشتراک

 نگذارند.
  به فرزندان خود بگویید از قرار دادن عکس های خود و دوس��تان 
که دارای نشانه هایی از محل زندگی یا مدرسه خود هستند در فضای 

مجازی به شدت خودداری کنند.

 چرا دوست داریم کارها را 
به تعویق بیندازیم؟

 در حدود س��ال 2006 دو نفر از پروفس��ورهای دانشگاه های 
هاروارد شروع به تحقیق در مورد علت به تعویق انداختن کارها 
کردند. اینکه چرا ما از انجام کارهایی ک��ه می دانیم باید انجام 
دهیم خودداری می کنیم حتی در زمانی که به روشنی می دانیم 

که انجام آن کارها برای ما مفید است؟
 برای جواب دادن به این سوال ها دو پروفسور دانشگاه تحقیقی 
در این زمینه انجام داده اند که در این تحقیق از شرکت کننده ها 
سوال ش��د که آیا دوس��ت دارند در برنامه ای ثبت نام کنند که 
در آن 2 درصد از مبلغ دریافتی خود را ب��ه صورت خودکار در 
حس��اب بانکی ذخیره کنند؟ تقریبا تمام افراد موافق بودند که 
پس انداز کردن پول ایده خوبی است، اما رفتار آنها چیز دیگری 
نش��ان می داد. در یک نمونه از س��وال ها از ش��رکت کننده ها 
خواسته شده بود که این کار را به محض اینکه توانستند شروع 
کنند. در این نمونه تنها 30 درصد افراد گفتند، که موافق ثبت 

نام در این طرح هستند. 
در نمونه دیگر از افراد خواسته شده بود که این طرح را در آینده 
مشخص برای مثال از یک سال آینده شروع کنند. در این نمونه 
77 درصد افراد موافق بودند که در طرح ثبت نام کنند. اما چرا 
مس��اله زمان باعث این قدر تفاوت بین نمونه ها ش��ده اس��ت؟ 
همان طور که مشخص است این مثال و تحقیق به روشنی نشان 
می دهد که چرا ما کارهایی ک��ه می دانیم باید انجام دهیم را به 

تعویق می اندازیم.
همه ما گرایشی داریم که اهمیت ویژه ای به حال خود می دهیم 
و به آینده توجه خاصی نداریم. ما دوست داریم که از منافع آنی 
در حال بهره ببریم، به خصوص اگر هزینه انتخاب تا آینده دور 
مشخص نشود؛ برای مثال منفعت خوردن یک دونات در لحظه 
رخ می دهد )شیرینی(، اما نتیجه کنار کذاشتن ورزش تا مدت ها 

بعد از رها کردن آن خود را نشان نمی دهد.
 همچنین عایدی هزینه کردن برای خرید چیزی در امروز خود 
را در لحظه نش��ان می دهد )به وسیله آن چیزی که خریده اید( 
اما فراموش کردن این نکته که پولی برای بعد از بازنشس��تگی 
کنار بگذارید تا بعد از بازنشستگی مشخص نمی شود؛ یک مثال 
دیگر نیز این می تواند باشد که مصرف بدون حد و اندازه سوخت 
های فسیلی در لحظه مشخص اس��ت ) همانند انرژی بیشتر، 
گرمای بیشتر و الکتریسیته بیش��تر( اما هزینه تغییرات آب و 
هوایی ممکن اس��ت تا دهه های متمادی اثرات مخرب خود را 

نشان ندهد.
با این حال زمانی که این مشکلات را در آینده در نظر می گیریم 
انتخاب های ما تغییر می کند. در یک سال شما ترجیح می دهید 
که به خاطر خوردن دونات اضافه وزن داشته باشید یا اینکه به 
طور مداوم ورزش کنید و سالم باش��ید؟ در بلند مدت انتخاب 
آسان اس��ت، اما زمانی که زمان انتخاب امروز باشد، در همین 
لحظه، هزینه های آتی را تنزیل می کنیم و به منافع فعلی ارزش 

بیشتری می دهیم.
ادامه دارد...

تکنولوژی کافه کتاب
به همت فرهنگسرای باران برگزار می شود؛

ویژه برنامه» پاتوق خانواده باران« 

  موازی کاری 
در ترجمه آثار ادبی

در تولید برنامه های دیداری 
و  شنیداری ضعیفیم

فرهنگ    استفاده    از 
تکنولوژی ها    در کتب درسی 

 تئاتر آیینی ما
 زبان نمادین ندارد 

عکس روز
اصفهان زیبا

 پاک سازی زاینده رود توسط نیروهای معاونت خدمات شهری شهرداری

گ��روه موس��یقی»تریوگیتارگرگان« ب��ه 
سرپرستی محمد منوچهر، هفتم مردادماه در 
 محل هنرسرای خورشید به اجرای موسیقی  

می  پردازد.  ای��ن گروه به  سرپرس��تی محمد 
منوچهر روز چهارشنبه در هنرسرای خورشید 
اجرا  خواهند داش��ت.   ش��اهرخ رحیمی، سام 
عربعلی و حسین مصدق از نوازندگان این گروه 
هستند که به اجرای قطعاتی از  موسیقی  باخ، 
ش��وبرت، پیاتزولا و ... می پردازن��د.  این گروه 
موسیقی از شهر گرگان به میزبانی هنرسرای 

خورشید اصفهان، هفتم مردادماه ساعت 21 
شب در محل هنرس��رای خورش��ید واقع در 
 بزرگراه شهید  چمران، جنب  شهرداری منطقه 7

قطعات موسیقی متعددی را می نوازند. گفتنی 
است؛ گیتار یکی از سازهای زهی است که انواع 
 مختلف چهار سیم، ش��ش سیم، هشت سیم،

12 س��یم و... را دارد و ب��ه  دس��ته های گیتار 
کلاسیک، گیتار آکوستیک و گیتار الکتریک 
تقسیم می شود و این ساز زهی با پیک یا انگشت 

نواخته می شود و  ریشه اسپانیایی دارد. 

فرهنگسرای رسانه به برگزاری کارگاه آموزشی 
» فن بیان و اجرای صحنه« ب��ا حضور مجری و 
گوینده رادیو جوان در مح��ل کتابخانه  مرکزی 
اقدام کرده اس��ت.  این کارگاه با حضور بنفش��ه 
رافعی در مدت دو جلسه تشکیل می شود.   علاقه 
مندان به بحث گویندگی و کس��ب مهارت های 
فن بیان در هر رده سنی می توانند تا 14 مردادماه 
به فرهنگس��رای رس��انه  مراجعه کنند.  شرکت 
کنندگان با گذراندن هشت ساعت دوره موفق به 
دریافت گواهینامه » فن بیان و اجرای صحنه« از 

سوی  فرهنگسرای رسانه خواهند شد.  این کارگاه 
روز پنجشنبه و جمعه 15 و 16 مردادماه در محل 
کتابخانه مرکزی واقع در  خیابان باغ گلدس��ته 
برگزار می ش��ود.  علاقه مندان به منظور کسب 
اطلاعات بیشتر می توانند با شماره   32607529 
تماس حاصل کنند.  گفتنی است؛ بنفشه رافعی از 
مجریان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران 
 است که یک صبح یک سلام، پارازیت، سه شنبه 
خط خطی و جوان��ی آزاد از جمله فعالیت های 

رادیویی این مجری توانمند است.

به میزبانی هنرسرای خورشید؛
گروه موسیقی » تریوگیتار گرگان«  اجرا  می شود

از سوی فرهنگسرای رسانه برگزار می شود؛
کارگاه آموزش » فن بیان و اجرای صحنه« 

نکتهدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

گروه اطلاع رسانی

نمایش» روزی گذری روزگاری« کاری از گروه 
کاوش به کارگردانی احس��ان  جانم��ی از دوم تا 
15 مرداد ماه ساعت 19 در سالن اصلی تالار هنر 

اصفهان  به نمایش در می آید.  
این نمایش، داس��تان اهالی محله ب��الا و محله 
پایین است که  س��ر برگزاری مجلس سیاه بازی 
اختلاف پیدا  م��ی کنند و دعواه��ا و ماجراهایی 
عاشقانه ای در این میان رخ می دهد، که نمایش با 
  موضوع شاد و سنتی و با موسیقی زنده ایرانی اجرا 
می ش��ود.   بیژن گنجعلی در نقش خسرو ، بهزاد 

محسنی در نقش شاهپور، فرزاد  قاسمی در نقش 
عزیز، امین پناهی در نقش مرد  شماره یک، حسین 
اصفهانی در نقش مرد  شماره 2، محمد محسن 
شفیعی در نقش حبیب، زهرا داروغه زاده در نقش 
پری و   حدیث ایقایی  در نقش ش��یرین از جمله 

بازیگران این نمایش هستند. 
 از جمله عوام��ل دیگر این نمایش م��ی توان از 

خیر الله تقیان پور)نویس��نده(، س��احل حسن 
پ��ور و ناص��ر دیاقی)دس��تیاران  کارگ��ردان(، 
علیرض��ا  مورائیان)مدیریت اجرا، ط��راح گریم 
و آفی��ش ه��ای تبلیغات��ی(، عرف��ان صف��ری 
و امیر  حس��ین جواهری)دس��تیار اجرا (، سید 
مه��دی  فولادگر)مدی��ر صحنه(، امی��ر محمد 
ابراهیمی)منشی  صحنه(، ابراهیم صداقتی)روابط 

عمومی( نام برد.  
علاقه مندان برای تهی��ه و رزرو بلیط می توانند 
به تالار هن��ر واقع در میدان لاله و یا  آموزش��گاه 
بازیگر واقع در خیابان توحی��د، چهار  راه پلیس 

مراجعه کنند. 
گفتنی اس��ت؛ اجرای این نمای��ش در روزهای 
 دوم و س��وم مردادماه به صورت نیم بهاست که 
علاقه مندان به منظور کس��ب اطلاعات بیشتر 
می  توانند با شماره 36250809 و 35660881 

تماس حاصل کنند. 

در تالار هنر اصفهان به  نمایش در می آید؛
نمایش » روزی گذری روزگاری« 
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19 + 33

اذان صبح/  04:39  
طلوع آفتاب/ 06:13  
اذان ظهر/ 13:09  
اذان مغرب/ 20:26  
نیمه شب شرعی/ 00:23

متن،حاشیه /  شبکه  3،  19:05
سریال ایرانی زن   / شبکه  3، 17:35 
سینما پشت پرده / شبکه  3 ، 20:00
شب های تابستان/ شبکه 3 ، 22:35  
تنهایی لیلا  / شبکه  3 ، 21:00  

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتیش بازی

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری
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اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630

i s f a h a n z i b a . i r


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8
	9
	10
	11
	12

